
ZMIANY W
STRZELCACH

SOK bez dyrektora, nowy 
wiceburmistrz 

str. 12

Śmiertelny w 
w Ligocie

ypadek
. str. 2

3\
www.strzelecopolski.pl 
redakcja@strzelecopolski.pl X_J

tel. 077 463 04 40
GG: 6115054

SKYPE: strzelec opolski

M ----- —" •—~ --------- --------------------------------- i ” 1 “< ” -xw 1
JMkac c~

' (A“
r -ź
E Izbicko • Jemielnica • Kolonowskie • Leśnica • Strzelce Opolskie • Ujazd • Zawadzkie

JUŻ TERAZ!., \i nab^otog’a" \

i ,s^g^

F MSM
•'-A; Redakcja „Strzelca Opolskiego"
< V . . , ul. Piłsudskiego 9

Strzelce Opolskie
IImPORKJ teL 077 463 04 40Ł' < / / c , /_> / a / e_mai|. redakcja@strzelecopolski.pl

SKŁADY OPAŁU „WANDA” oferują opał:
WĘGIEL, KOKS, MIAŁ, FLOT, EKOGROSZEK, WĘGIEL BRUNATNY, 

PIASEK, ŻWIR, CEMENT, WAPNO, SKUP ZŁOMU 
zapewniamy transport

ZAPRASZAMY DO NASZYCH SKŁADÓW 
NAKŁO, TEL. 077-464-45-82, 077-461-73-46 

SZYMISZÓW, TEL. 077-463-84-35

Biuro Nieruchomości 
„Gałązka” 

ul. Krakowska 18 
Strzelce Op.

Tel. 077-461-94-62, 0604-619-462 
Szczegółowa oferta

w ogłoszeniach drobnych

nr 2 (498)
13-19 stycznia 

2009

Cena 1,80 zł
W TYM 7% VAT

V J

str. 15
.REKLAMA.

NARTY SNOWBOARD 
ostrzenie smarowanie 

Sklep Rowerowy 
ZKa Strzelce Op.

ul. Marka Prawego 7 
tel 0-77/463-82-66

KONKURS
STRZELCA!

Prześlijcie do nas swoje 
wiersze, opowiadania, 
piosenki o miłości

str. 19

SKARBONKA
CZY

Aspirant 
o r t u n a o 
ęzpiecznym 

oszczędzaniu 
str. 5

CZY 
PACKPROFIL 
ZATRUWA 

RZEKĘ?
Do złego stanu jezio
ra przyczyniają się w 
znacznej mierze zakłady, 
które wypuszczają ścieki 
(często przemysłowe) do 
koryta Małej Panwi

str. 8

CO SIĘ
DZIEJE, 

ANDRZEJU?
Walcownia Rur Andrzej 
w ostatnich tygodniach 
zwolniła kilkanaście 
osób

str. 11

http://www.strzelecopolski.pl
mailto:redakcja@strzelecopolski.pl
mailto:redakcja@strzelecopolski.pl


2 13-19 stycznia 2009
Skomentuj to na www.strzelecopolski.pl Skomentuj to na www.strzelecopolski.pl Skomentuj to na www.strzelecopolski.pl

Strzelecki paradoks

V
15 milionów złotych - tak wysokich nakładów na 
zadania inwestycje nie było w powiecie od 10 lat 

Rekordowy 
budżet powiatu

A
ż pięć osób z naszego 
powiatu otrzymało Lau
ry Umiejętności i Kom
petencji, przyznawane corocznie 

przez Opolską Izbę Gospodarczą. W 
kapitule wyróżnienia zasiadają m.in. 
marszałek województwa i wojewoda 
opolski, co gwarantuje wysoki pre
stiż nagród. Gdyby natomiast mie
rzyć nimi rangę regionu, z którego 
pochodzą laureaci, należałoby dojść 
do wniosku, że należymy do przodu
jących powiatów na Opolszczyźnie, 
skoro co ósmy laureat pochodzi od 
nas. Tak jednak nie jest i to jest nasz 
strzelecki paradoks.

Zapóźnienia i zastój dotykające 
Strzelec Opolskich są wynikiem 
miernej polityki menedżerskiej 
poprzedniego burmistrza i zarzą
du miasta. Przez cztery kadencje 
niewiele zrobiono dla przyszłości 
gminy. Nie powstały nowe, zna
czące firmy. Nie stworzono zachęt, 
które przyciągałyby kapitał i ludzi 
z pomysłami. Budowany obecnie 
Kronospan jest dobrym zwiastunem 
działań nowych władz, ale to zaled
wie kropla w morzu potrzeb. Jeden 
zakład - płacący podatki do kasy in
nej gminy - nie zlikwiduje problemu 
bezrobocia, nie stworzy dobrobytu 
gminy, więc nie może być powodem 

do samozadowolenia. Powinien 
natomiast dopingować do podejmo
wania następnych szybkich kroków, 
zwłaszcza wobec prognozowanego 
kryzysu. Złagodzić jego skutki 
można tylko poprzez aktywność i 
przedsiębiorczość, większą niż w 
okresie gospodarczej stabilizacji. 
Trwanie w oczekiwaniu na cud bę
dzie natomiast cofaniem się.

Coraz częściej w mediach kra
jowych, a ostatnio w Teleexpresie 
podano jako przykład sąsiednie 
Zdzieszowice, gdzie burmistrz 
doprowadził do całkowitej likwi
dacji bezrobocia i podwoił wartość 
budżetu. Trafnie inwestował środki 
unijne, uruchomił trwały system 
zachęt do tworzenia nowych, często 
rodzinnych firm. W ostatnich latach 
powstało w Zdzieszowicach kilka
dziesiąt przedsiębiorstw zatrudnia
jących około 1500 pracowników. 
Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby 
podobna sytuacja zapanowała u nas. 
To nie zależy od prezydenta, premie
ra ani od sejmu, ale wyłącznie od 
ludzi, którym lokalna społeczność 
dała mandat do rządzenia regionem. 
Mamy dobry przykład w osobie bur
mistrza Ujazdu, który konsekwent
nie tworzy kilkusethektarową strefę 
aktywności gospodarczej.

W czasie uroczystości wręcze
nia Laurów zamarzyło mi się, aby 
kiedyś takie znaczące wyróżnienie 
mogła otrzymać nasza Ziemia 
Strzelecka - za to, że umie gospo
darzyć, potrafi dać przykład innym 
i zainspirować ich do działania. To 
naprawdę jest możliwe. Jeśli jeden z 
naszych laureatów, Kazimierz Łuka- 
wiecki, potrafił w warunkach total
nego narzekania na służbę zdrowia 
stworzyć najlepszy w kraju oddział 
NFZ, jest to najlepszym dowodem, 
że można pokonać najtrudniejsze 
przeszkody. Jeśli tylko się chce. I 
jeśli ciągle myśli się o tym, żeby 
iść do przodu.

Laury dla pięciu strzelczan do
wodzą, że mamy dobrych liderów. 
Obyśmy jeszcze mieli porząd
nych, przedsiębiorczych gospodarzy 
wszystkich naszych miast i gmin, 
którzy zrozumieją, że samorząd to 
nic innego, jak umiejętność rozwoju 
firmy, do której należy cała lokalna 
społeczność.

KAROL CEBULA

ZGADZASZ SIĘ Z AUTOREM? 
MASZ INNE ZDANIE?

NAPISZ CEBULA@STRZELECOPOLSKI.PL 
LUB REDAKCJA UL. PIŁSUDSKIEGO 9 
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przedostatnim dniu ubiegłego 
roku rada uchwaliła budżet 

powiatu na 2009 rok. Dochody budżetu 
pochodzą głównie z dotacji celowych z 
budżetu państwa i wynoszą 59 milio
nów złotych. Wydatki są o 8,5 miliona 
większe. Deficyt zostanie pokryty z 
zaciągniętych pożyczek. Lwią część bu
dżetu (około 1/3) pochłaniają zadania 
związane z funkcjonowaniem oświaty, 
ponad dziewiętnaście milionów zapla
nowano na ochronę zdrowia, 13 milio
nów na pomoc społeczną, na kulturę 
fizyczną i sport... 43 tysiące złotych.

Tegoroczny budżet jest rekordowy 
jeżeli chodzi o inwestycje. Został przy
jęty przez radnych niemalże jedno
głośnie. Od głosowania wstrzymał się 
Jan Bogusz ze Stowarzyszenia Ziemia 
Strzelecka, niezadowolony z tego, że w 
planie wydatków nie znalazła się budo
wa chodnika w Szymiszowie, chociaż 
przewidziano budowy chodników w 
Staniszczach Wielkich, Leśnicy, Baru- 
cie czy Górze św. Anny.

Zdaniem starosty Józefa Swaczy
ny - Szymiszów posiada już chodnik 
z jednej strony, a jest jeszcze wiele 
miejsc, gdzie nie ma go w ogóle, a 
natężenie ruchu jest znacznie większe 
niż w Szymiszowie Wsi.

- Wszystkie chodniki w ciągu dróg 
powiatowych budujemy na podstawie 
porozumień i z udziałem środków 
finansowych gmin. Strzelce z uwagi na 
ogromne potrzeby finansowe związane 
z budową kanalizacji odstąpiły w tym 
roku do współfinansowania budowy 
chodników - kwitował starosta.

W budżecie najwięcej pieniędzy po
chłonie budowa północnej obwodnicy 
Strzelec Opolskich. W tym roku koszty 
tej inwestycji to niemalże 8 milionów 
złotych - część pieniędzy na ten cel 
została pozyskana z budżetu państwa, 
są to tzw. „schetynówki”. 2,3 miliona 
złotych zapisano na budowę kom
pleksu sportowo-rekreacyjnego przy 
popularnej „Metalówie”. Realizowana 
właśnie budowa boiska ze sztuczną 
trawą finansowana jest z programu rzą
dowego „Orlik 2012”. Milion złotych to 
kwota na remont DPS-u w Strzelcach 
i dostosowanie obiektu do unijnych 
standardów (szerzej o tym przedsię
wzięciu piszemy na stronie 14). 675 
tysięcy złotych starostwo przeznaczyło 
na zakup rentgena do strzeleckiego 
szpitala. Do kosztującego 2,5 miliona 
sprzętu „dołoży” Unia Europejska.

BEA

WYCIEKŁO PALIWO
W nocy z 5 na 6 stycznia na parkingu 
przy autostradzie A4 włamano się do 
zbiorników paliwa samochodu 
ciężarowego marki Volvo. Jak 
oszacował właściciel skradziono
600 litrów paliwa o wartości około 
1800 złotych.

PODCHMIELONA 
JEDENASTKA

Od 5 stycznia 2009 roku do 11 
stycznia strzelecka drogówka 
zatrzymała na drogach powiatu 
11 nietrzeźwych kierujących po
jazdami (8 kierowców pojazdów 
mechanicznych, 3 rowerzystów).

na trasie pomiędzy Kalinowem a Szy- 
miszowem. Droga wydawała się nie
zwykle kręta - nic dziwnego, skoro we

krwi miał prawie 1,5 promila alkoholu.

Prędkość + śliska 
droga = śmierć

NA GAZIE WJECHAŁ W DRZEWO
68-letni Ryszard G. jechał w środę (7

mózgu i inne potłuczenia, maluch, 
którym jechał, jest znacznie moc
niej porozbijany. Kierowcy grozi 
kara pozbawienia wolności do lat 
2 i utrata prawa jazdy.

PASAŻEROWIE Z GAŚNICĄ
9 stycznia w pociągu osobowym re
lacji Opole - Gliwice wyłamano za
mek w drzwiach do pomieszczenia

e wtorkowe przedpołudnie 
(6 stycznia) na oblodzonej 

drodze do Ligoty Górnej doszło do 
wypadku, w którym zginął 76-letni 
mężczyzna. Wpadł on w poślizg i ude
rzył w drzewo. Jak mówią policjanci, 
jechał zdecydowanie za szybko. Pędził, 
ponieważ uciekał przed innym kierow
cą, któremu chwilę wcześniej zniszczył 
lusterko samochodowe.

W pewnej chwili stracił panowanie maszynisty, skąd skradziono gaśnicę
nad samochodem, zjechał z drogi i 
uderzył w drzewo. Efekt - kierowca ma

proszkową, a kolejną uszkodzono.

stycznia) wieczorem swoim maluchem złamanych kilka żeber, wstrząśnięcie BEA, POS

Kromka strażacka

informowała rzecznik komendy po
wiatowej straży w Strzelcach, Joanna 
Badowska-Ghanem, prawdopodob-

NIEBEZPIECZNY GAZ
W minionym tygodniu strażacy zawo-

tyle blisko, że uderzyli się lusterkami. 
Lusterko w Toyocie, którą podróżował 
zawadzczanin, zostało zniszczone. 
Drugi z kierujących się nie zatrzymał. 
Krzysztof K. zawrócił i zaczął jechać za 
oddalającym się Mercedesem. Chciał 
wyjaśnić sprawę i ustalić, po czyjej 
stronie leżała wina. Kierowca Merce
desa - Stanisław Sz. - zaczął przyspie
szać. Nagle zjechał z głównej drogi 

na boczną, prowadzącą z 
Ligoty Dolnej do Górnej. 
Na trasie leżał ubity śnieg, 
miejscami lód. W pewnym 
momencie 76-latek wpadł 
w poślizg i stracił panowa
nie nad pojazdem. Zjechał 
na lewo, wypadł z pasa 
drogi. Uderzył w rosnącą 
tam czereśnię. Siła uderze
nia była tak duża, że od
rzuciła samochód na kilka 
metrów. Kierowca poniósł 
śmierć na miejscu.

Dokładną przyczynę wypadku i 
śmierci 76-latka bada prokuratura. Już 
teraz wiadomo, że Stanisław Sz. jechał 
bez pasów i z nadmierną szybkością. 
Resztę wykaże sekcja zwłok. Lekarze 
przebadają również krew mężczyzny 
pod kątem zawartości alkoholu.

POS

SPŁONĘŁO AUTO 
W czwartek, w jednym z jemielnic- 
kich garaży spłonął samochód. Jak po-

ną przyczyną 
pożaru było 
zwarcie insta
lacji elektrycz
nej w aucie. 
Właścicielem 
spalonego 
pojazdu był 
strażak... Jak 
widać, nawet 
tych, co ratują 
od ognia - ży
wioł czasem 
dopada.

dowi ze Strzelec i ochotnicy z łąk Ko
zielskich zabezpieczali teren w pobliżu 
miejsca wycieku gazu koksowniczego 
z sieci gazowniczej w Łąkach Koziel
skich. Strażacy oddymiali też miesz
kanie w Niwkach, gdzie niedrożny był 
przewód kominowy.

ŚMIETNIK W PŁOMIENIACH
Ósmego stycznia na ul. Wałowej w 
Strzelcach płonął śmietnik. Zawodowi 
strażacy ugasili jednak pożar.

JL

76-letni Stanisław Sz., mieszkaniec 
Gogolina, jechał od Krapkowic w stro
nę Strzelec. W przeciwnym kierunku 
podróżował 27-letni Krzysztof K. z 
Zawadzkiego razem z matką, Joanną 
S. Pomiędzy Ligotą Dolną a Dąbrów
ką kierowcy się wymijali. Z powodu 
zasp obaj jechali blisko osi jezdni. Na

J
PODZIĘKOWANIA.

Serdeczne podziękowania księdzu proboszczowi, rodzinie, 
sąsiadom, przyjaciołom, znajomym oraz delegacjom za 
modlitwę i udział w pogrzebie naszego kochanego męża, 

ojca, teścia i dziadka 
śp. Eugeniusza Polaczek

—— składa
żona oraz synowie z rodzinami

http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
mailto:CEBULA@STRZELECOPOLSKI.PL


Nr 2 (498) ©LP&JSlrtJ 3
Skomentuj to na www.strzelecopolski.pl Skomentuj to na www.strzelecopolski.plSkomentuj to na www.strzelecopolski.pl

Strzelce znowu zabłysły
miniony czwartek, w 
Teatrze im. J. Kochanow
skiego w Opolu wręczo

no Laury Umiejętności i Kompetencji. 
Kapituła nagrody w tym roku wyłoniła 
41 laureatów, w tym aż pięć osób z po
wiatu strzeleckiego: sołtys Balcarzowic 
Teresę Cwielong, burmistrza Ujazdu 
Tadeusza Kaucha, starostę strzelec
kiego Józefa Swaczynę, Rajmunda

współczesną gospodarkę, kulturę, na
ukę - podkreślał znaczenie wyróżnień 
Janusz Granat, prezes Opolskiej Izby 
Gospodarczej, która jest organizatorem 
opolskiej edycji Laurów.

ności i Kompetencji 
przyznaje Kapituła 
Laurów, w jej skład 
wchodzą: marszałek

Adamtza przedsiębiorcę z Kadłuba oraz 
Kazimierza Łukawieckiego dyrektora 
Opolskiego Oddziału NFZ.

- To wielka uroczystość, honoru
jąca ludzi gospodarki, nauki i kultury, 
przedstawicieli samorządów. Bohate
rami tego święta są ludzie ponadprze
ciętni, menadżerowie, przedsiębiorcy, 
osoby mające znaczący wpływ na

województwa Józef Sebesta, wojewoda 
opolski Ryszard Wilczyński, prezydent 
Opola Ryszard Zembaczyński, prezes 
OIG oraz uhonorowani w poprzednich 
latach platynowymi i złotymi laurami. 
W gremium tym zasiada również 
Karol Cebula, zdobywca Platynowego 
Lauru 2007.

- Cieszy mnie, że nasz powiat zyskał
reklama

kolejnych laureatów - mówi Karol 
Cebula. - Są to ludzie zaangażowani w 
sprawy społeczne, a także żywo zainte
resowani rozwojem gospodarczym. Ich 
działania zasługują na uznanie innych.

W tym roku cieszy 
mnie szczególnie 
Laur przyznany 
sołtysce Balcarzo- 
wic. Ta skromna 
na co dzień osoba 
sprawdziła się nad
zwyczajnie po tym, 
jak przez jej wieś 
przeszło niszczące 
tornado. Pomagała 

jak mogła, dbała, by poszkodowanym 
niczego nie zabrakło, zorganizowała u 
siebie punkt zbiórki darów i pierwszej 
pomocy. Pracowała całymi dniami. 
Przyznam, że sam zgłosiłem ją do tego 
wyróżnienia, a cała kapituła poparła tę 
kandydaturę. Teresa Cwielong otrzy
mała srebrny Laur w kategorii pro 
publico bono.

Złoty Laur w tej kategorii przy
znano Kazimierzowi Łukawieckiemu. 
Kierowany przez niego NFZ jest 
jednym z najlepszych w Polsce. Na 
Opolszczyźnie wypracowana została 
skuteczna strategia postępowania w 
przypadku stwierdzenia zawałów oraz 
leczenia udarów mózgu, zwiększyła się 
dostępność do specjalistów, wprowa
dzono wiele nowatorskich programów 
profilaktycznych.

Symbolem zmian dla kapituły oka-

zał się Tadeusz Kauch, kolejny zdobyw
ca Złotego Lauru. Znakomity gospo
darz i wizjoner. Z wielką determinacją 
pozyskuje coraz to nowych inwestorów, 
którzy lokują swoje przedsięwzięcia na 
trenie Strefy Aktywności Gospodarczej. 
Dba o zabezpieczanie odpowiedniej 
infrastruktury w gminie, pozyskując 
środki unijne i pomocowe.

Józefa Swaczynę uhonorowano 
Srebrnym Laurem jako dobrego mena
dżera i lidera społeczno-gospodarczego. 
Od lat działa on aktywnie na rzecz 
powiatu, pracując nie tylko w samorzą
dzie, ale także w Stowarzyszeniu Europa 
Forum, Związku Powiatów Polskich, 
Konwencie Starostów, TSKN czy OSP.

'U
- Jestem lokalnym patriotą, lubię 

pracować i pomagać ludziom - powta
rza często starosta.

Firmę Adamietz, która otrzymała 
Srebrny Laur w kategorii udana in
westycja, zna większość mieszkańców 
powiatu. Od kiedy zainwestowała na 
terenie byłego Agrometu, ciągle się 
rozwija i poszerza swoje rynki zbytu. 
Sam właściciel mówi osobie: „Jestem 
szczęśliwym człowiekiem”. Jemu i 
wszystkim wyróżnionym życzymy, by 
szczęście sprzyjało im zawsze, by nie 
osiedli na Laurach, ale dalej odważnie 
szli do przodu.

BEATA KOWALCZYK

.............................................................................................REKLAMA...............................................................................................

Zajazd Pod Lipą ipmU.iLj,r.ll
Wierchlesie (przy głównej trasie na Zawadzkie)

U nas zjesz lepiej niż w domu!

Polecamy
* Tradycyjne śląskie dąnfali|
* Najlepsze pierogi w

Organizujemy przyjęciat^ 
rodzinne, komunie/\Sr 
rocznice, chrzciny j 

/ o] li 
Zapraszamy codziennieję I 

(oprócz poniedziałków)

tel. 0 696 020 048

OBIADY - KDbAEdE
CZYNNE: DB 18“ BO 23“

ILE PŁACISZ ZA USŁUGI KSIĘGOWE

■

www.zajazd-wierchlesie.pl
kDania według rodzinnych receptur

WYBIERZ MĄDRZE
NIE PRZEPŁACAJ

- meble stylowe
- antyki
- witryny
- komody
- garderoby
- sypialnie
- stoły
- krzesła
- komplety wypoczynkowe ze skóry
- kanapy stylowe
- porcelana, szkło i drobiazgi

Sklep rzeczy używanych
Zapraszamy 
>ipon. - sob. 
1200 — 1800

Żyrowa
l. Wojska Polskiego 3 
tel. 0 887 442 150

Oferta specjalna dla rzemieślników i małych przedsiębiorców

Osobowe - Ciężarowe - Autobusy tcL 077 4618818
■ Kompleksowe naprawy powypadkowe
- Pomoc drogowa
• Montai szyb 

haków holowniczych 
alarmów

- Klejenie pęknięć na szybach

Uwaga! Na czas naprawy 
samochód zastępczy gratjs

www.vmax.com.pl 47-100 Strzelce Op. ul. Kozielska 58

694 745 580 
ZAPRASZAMY 

codziennie 8“-17“ 
w soboty 8“- 14“

Zmniejsz koszty działalności

Skorzystaj z dotacji unijnych

Rozwiń eksport i znajdź nowych odbiorców

Uwolnij się od zbędnych formalności i dokumentów

Zamień swoje zwykłe biuro rachunkowe na FORBIS 

W swojej grupie mamy specjalistów z zakresu prawa podatkowego, obniżania 
kosztów działalności i rozwoju firmy.

250 zł miesięcznie*
tylko do 10 lutego

* Kwota netto, do 80 dokumentów księgowych dla przedsiębiorców, którzy nie podlegają obowiązkowi prowadzenia Ksiąg Rachunkowych i stanowi 
przykład oferty Kancelarii Podatkowej na podstawowe usługi związane z rozliczeniami podatkowymi i składkami ZUS.

FORBfS
Kancelaria Podatkowa

♦ 

47-100 Strzelce Opolskie, ul. Krakowska 49 
tel./fax: +48 77 461 20 93
email: biuro@grupaforbis.pl, www.grupaforbis.pl

E&zpłatni DorśJ

Finansowi
__ MlaiUn, ---- I OPOLSKIE CENTRUM

KREDYTOWO LEASINGOWE

bezpłatnie porównamy oferty 23 banków
^Jznajdziemy dla Ciebie najlepszy bank
■ pomożemy w formalnościach
■ kredyty hipoteczne i mieszkaniowe

kredyty gotówkowe i konsolidacyjne 
leasing 
kredyty dla firm www.ockl.pl

./fax:77 461 30 68 
^0^791 921 199

ul.Grunwaldzka 1,47-100 Strzelce Opolskie
1 piętro nad sklepem “Rożek” pn.-pt. 9.00-17.00

http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.zajazd-wierchlesie.pl
http://www.vmax.com.pl
mailto:biuro@grupaforbis.pl
http://www.grupaforbis.pl
http://www.ockl.pl
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Ciepło może zabić
M

 inęło tyle czasu, pomimo 
tego co jakiś czas wracają 
smutne wspomnienia z 
dzieciństwa. Pewnego zimowego ranka 

na początku lat osiemdziesiątych, gdy 
przyszliśmy do szkoły po zimowych 
feriach, nie zastałam dwóch swoich 
koleżanek. Nauczycielki miały zmar
twione miny... dowiedzieliśmy się, że 
dziewczynki nie przyjdą już nigdy... 
Zatruły się czadem. Kilka lat później 
podobna tragedia wydarzyła się u 
moich dalekich krewnych. Chłopak 
szykował się do studniówki. Kąpał 
się... Matka prasowała garnitur, zanie
pokojona, że zbyt długo nie wychodzi z 
łazienki, wyłamała zamek... za późno.

Te zdarzenia przypominam sobie 
zwłaszcza wtedy, gdy w radiu lub 
telewizji słyszę informacje o kolej
nych ofiarach tlenku węgla, cichego 
zabójcy... Dziesiątego listopada ubie
głego roku śmiertelnemu zatruciu 
uległo dwoje mieszkańców Wronina 
w Małopolsce, w święta czad zabił 
dwie pięcioletnie dziewczynki i ich 
babcię, drugiego stycznia zaczadziły 
się dwie mieszkanki Krakowa, w 
niedzielę 4 stycznia w Kędzierzynie- 
Koźlu zdradzieckim czadem podturła 
się dwudziestolatka, od sylwestra w 
tym mieście zanotowano jeszcze trzy 
podobne przypadki. Jedna z osób nie 
żyje. Każdej zimy w Polsce dochodzi do 
kilkunastu wypadków zatruć czadem... 
te ponure wyliczenia powodują, że z 
niepokojem spoglądam na mój piec 
grzewczy, zwłaszcza gdy zapala się w 
nim niebieski płomień, który daje po
żądane ciepło... oby tylko to. Przyczyny 
powtarzających się tragedii są zwykle 
te same: zaniedbanie, niewiedza, wadli
we instalacje odprowadzania spalin.

WIĘCEJ POWIETRZA!
W Strzelcach Opolskich w 2004 

roku pod prysznicem zaczadziła się 
starsza kobieta. W klatkach schodo
wych budynków strzeleckiej spółdziel
ni pojawiły się wtedy ostrzeżenia o tzw. 
ciągu zwrotnym występującym okreso
wo w instalacjach wentylacyjnych.

- Aby nie tracić cennego ciepła lo
katorzy na wszelkie sposoby „uszczel
niają” mieszkania, rzadko wietrzą 
pomieszczenia. Zatykają kratki wenty
lacyjne, wywietrzniki pod parapetami, 
ba, wpadają nawet na takie pomysły, 
że zakleją okna taśmami, a nawet na 
całą zimę pianką montażową. Nie ma 
wtedy tzw. ciągu, robi się zastój powie
trza, spaliny wracają do mieszkania i o 
nieszczęście nietrudno, zwłaszcza gdy 
w domu funkcjonuje jeszcze jakiś pie
cyk starego typu - przestrzega prezes 
strzeleckiej spółdzielni mieszkaniowej 
Henryk Knapiak.

- W ciągu roku przeprowadzamy 
standardowe kontrole - 4 razy tzw. 
kontrole dymowe, tam, gdzie są jesz
cze piece węglowe, oraz dwa razy w 
roku kontrole gazowe - informuje. 
-Kominiarze z każdej takiej inspekcji 
przygotowują protokół i informują nas 
o zauważonych nieprawidłowościach. 
Gdy wiemy, że w jakimś mieszkaniu są 
pozamykane wentylacje lub zaklejone 
okna wzywamy lokatorów do usunięcia 
tego. Ponadto przed każdym sezonem 
zimowym wywieszamy informacje 
o tym jak należy postępować, przy
pominamy o wietrzeniu mieszkań, 
sprawdzaniu własnych instalacji, etc. 
Muszę przyznać, że taka propaganda, 
poparta jeszcze medialnymi akcjami 
odnosi skutek. Ludzie są już coraz 
bardziej świadomi i ostrożniejsi.

CZUJNIK USYPIA CZUJNOŚĆ 
CZY RATUJE ŻYCIE?

Na internetowych aukcjach i w skle
pach z instalacjami grzewczymi można 
kupić przeróżne czujniki, wykrywające 
stężenie tlenku węgla. Ceny ich wahają 
się od 30 złotych wzwyż. Czujniki 
czadu można nabyć też w Strzelcach 
na przykład w sklepie AGP Technika 
Grzewcza przy ulicy Gogolińskiej.

- Zainteresowanie nimi przez cały 
rok jest nikłe. Wzrasta dopiero w sezo
nie zimowym, najbardziej wtedy, gdy 
w mediach powtarzają się doniesienia 
o ofiarach zatrucia czadem - mówi 
Marek Papierz. - W naszej ofercie 
mamy jeden rodzaj czujnika, kosztuje

pojaiwienie

200 złotych. Zamawialiśmy już kolejną 
partię. Za kilka tygodni nikt już nie 
będzie o ten sprzęt pytał.

Odpowiednie detektory powinny 
posiadać dźwiękową i świetlną sygna
lizację przekroczenia dopuszczalnego 
progu CO. Przy wyborze czujnika na
leży zwrócić uwagę, aby był on produ
kowany zgodnie z obowiązującą w Unii 
Europejskiej oraz w Polsce normą EN, 
powinien być też certyfikowany przez 
niezależną organizację. Na obudowie 
urządzeń, które pomyślnie przeszły

Tlenek węgla powstaje podczas 
procesu niepełnego spalania ma
teriałów palnych, w tym paliw, 
które występuje przy niedostatku 
tlenu w otaczającej atmosferze. Jest 
gazem niewyczuwalnym zmysłami 
człowieka (bezwonny, bezbarwny i 
pozbawiony smaku), łatwo przenika 
przez ściany, stropy i warstwy ziemi. 
Piecyk gazowy w małej łazience 
bez przewodu kominowego (lub z 
niedrożnym przewodem komino
wym) może w ciągu jednej minuty 
wytworzyć taką dawkę tlenku węgla, 
która może zabić.

Źródło: www.straz.gov.pl

badania, umieszcza się znak jednostki 
certyfikującej, numer normy, wg której 
urządzenie było badane oraz numer 
raportu z badań.

- Osobiście nie jestem za montowa
niem takich czujników. Źle ulokowane, 
tylko w jednym pomieszczeniu osłabią 
czujność użytkowników mieszkań. Czy 
usłyszymy dźwięk czujnika w nocy, 
podczas snu? - zastanawia się prezes 
Knapiak.

Czujniki polecają jednak zarów
no strażacy (wcześniej propagujący 
wieloletnią akcję przeciwpożarową 
pn. „Czujka w każdym domu”) i 
kominiarze.

- Każdy czujnik, ostrzegający przed 
zagrożeniem jest warty polecenia. 
O ile będzie to dobry sprzęt - mówi 
strzelecki mistrz kominiarski Janusz 
Puchowski. - Nie polecam kupowania 

detektorów w Internecie, za 20-30 zło
tych. Na pewno odbiegają one od tego, 
czego byśmy sobie życzyli. Zanim się 
zdecydujemy, zapytajmy specjalistów, 
oni doradzą najlepszy, podpowiedzą, 
gdzie go powiesić, jak eksploatować.

Z WYSOKOŚCI KOMINA
O wentylacjach, kominach, spa

linach i ciągach kominiarze wiedzą 
najwięcej. Zgodnie z prawem bu
dowlanym właściciele lub zarządcy 
budynków powinni dokonywać okre
sowych kontroli kominów, wentylacji 
i instalacji gazowych.

- Spółdzielnie czy przedsiębiorstwa 
komunalne to robią. Gorzej z właści

cielami domków jednorodzinnych. 
Kuchenki gazowe, junkersy, piece co 
też powinny być sprawdzane regu
larnie na zlecenie samych lokatorów 
przez osoby posiadające odpowiednie 
uprawnienia. Kto jednak powinien 
egzekwować te przepisy?- zastanawia 
się mistrz Puchowski.

Często dokonujemy przeróbek, 
które potem mogą okazać się zgubne 
dla naszego zdrowia albo życia.

-Wymieniając okna, zasłaniając 
wywietrzniki, zbytnio uszczelniamy 
mieszkania - twierdzi Janusz Puchow- 
ski. - Tymczasem normy dla mieszkań 
są takie, że w ciągu godziny w na przy
kład w kuchni o powierzchni około 
25 m kw trzykrotnie powinno zostać 
wymienione powietrze.

Trzeba więc często wietrzyć? Nawet 
zimą, przy 20-stopniowym mrozie?!

- Niekoniecznie. Wystarczy, że 
zamontujemy nawietrzniki, najlepiej 
higroskopowe, mogą być też ręczne 
lub podciśnieniowe. W swojej pracy 
spotkałem się już z rożnymi przypad
kami. Widziałem nawet zamontowany 
junkers, który nie był podłączony do 
komina, a spaliny wyprowadzone były 
na łazienkę! W budynkach na Krakow
skiej swojego czasu w kuchniach były 
w ścianach kratki, tzw. nawietrzaki. Po 
modernizacji bloku zalepiono je styro
pianem... Teraz są problemy. Ludzie re
montując obniżają sufity, zabudowują 
rury - zmniejszają kubaturę łazienek, 
powodują, że w pomieszczeniu jest 
mniej tlenu potrzebnego do spalania... 
może się wytworzyć tlenek węgla... 
Teraz mamy modę na kominki, ostat
nio z płaszczem wodnym. Mało osób 
sobie zdaje sprawę z tego, że montując 
taki kominek w salonie - robi z niego 
kotłownię. Takie pomieszczenie musi 
spełniać specjalne normy budowlane. 
Zanim więc cokolwiek przerobimy lub 
zamontujmy, poradźmy się fachowca, 
kierujmy się logiką, przepisami - ape
luje Janusz Puchowski. I my się do tego 
apelu przyłączamy.

BEATA KOWALCZYK

Rzeźnia numer 
trzy?

ilka lat temu pisaliśmy o kupnie 
upadającej rzeźni spółdzielni 

„Piast” w Strzelcach Opolskich przez 
niemieckiego inwestora. Nowy wła
ściciel Dieter Blehe chciał tu kontynu
ować produkcję tradycyjnych wyrobów 
i rozbudować zakład. Cieszyli się z tego 
pracownicy i rolnicy, którzy mogli do
starczać tu żywiec. Niestety wielkie pla
ny spełzły na niczym. Niespodziewanie 
przerwała je śmierć Blehe. Zaprzestano 
produkcji, rzeźnia wystawiona została 
na sprzedaż.

- Szkoda takiego zakładu - mówił 
Roman Cytera, który w piątek gościł 
w redakcji Strzelca. - Kliku rolników z 
Suchych Łanów, w tym i ja, wpadło na 
pomysł, by stworzyć grupę producenc
ką, odkupić tę firmę i produkować tu 
mięso i wędliny. Wszystko powstawa
łoby tu praktycznie od ziarna. - Sami 
produkowalibyśmy tuczniki, pasze dla 
nich, a potem tradycyjne wyroby dobrej 
jakości i na pewno w konkurencyjnych 
cenach. W powiecie nie ma zbyt wielu 
odbiorców żywca. Skupowany jest on 

Zimowe kłopoty

Drogi zasypane...
Skarżą się miesz

kańcy Siedlca, 
Sprzęcic, Boryczy, a 

nawet Izbicka.
- Główne drogi są 

czarne, ale te boczne, 
wiejskie bialutkie, śli
skie - donosili nam 
Czytelnicy.

Do mnie też ludzie 
dzwonią - przyznaje 
sołtys Boryczy Hubert 
Hendel. - Drogi gminne
sołectwa sprzątają z własnych odpisów. 
My mamy na to niewiele pieniędzy, 
zaplanowaliśmy wydatek około 500 
złotych. Zaraz po pierwszych opadach 
śniegu wyjechał pług, droga została 
posypana solą. Śnieg jednak pozostał. 
Nie stać nas na to, aby oczyścić drogę 
we wsi do czarnego asfaltu. Mieszkań
cy powinni to zrozumieć. Jest zima i 
należy jeździć ostrożnie.

Haraszowskie 
najgorsze?
Żalą się w czasie zimy mieszkańcy 

jednej z największych ulic w 
Kolonowskiem. Chodzi o problem z 

odśnieżaniem. W gminie raczej nie 
można powiedzieć, że „zima zasko
czyła drogowców”. Pługi wyjeżdżają na 
ulicę zawsze na czas i drogi niedługo 
po opadach śniegu są przejezdne. 
Trudno to jednak powiedzieć o ul. 
Haraszowskie. Długo po opadach 
zalega tam biały puch, a po odwilży 
błoto pośniegowe. Mieszkańcy podej
rzewali, że może droga ta nie podlega 
ZGKiM Kolonowskie, a „powiatowe” 
pługi omijają ją z niewiedzy. Jak jed
nak dowiedziałam się od dyrektora 
zakładu komunalnego w Kolonow- 

przez firmy spoza naszego terenu za 
bezcen. Mogłoby być inaczej...

Obecne kierownictwo rzeźni wie o 
pomyśle i jemu przyklaskuje. Kłopotem 
w całej sprawie są jednak pieniądze... 
aby kupić zakład rolnicy muszą mieć 
przynajmniej 2,5 miliona złotych.

- Nie dysponujemy taką kwotą - 
przyznaje Cytera. Dwa i pół miesiąca 
temu rolnicy zainteresowani powoła
niem grupy producenckiej napisali list 
do Urzędu Miasta w Strzelcach, a kon
kretnie do Henryka Czempiela, kierow
nika Referatu Inicjatyw Gospodarczych. 
Prosili w nim o zaangażowanie w sprawę 
- chociażby od strony doradczej.

- Przecież miastu chyba też zależy, 
aby znalazł się ktoś, kto będzie dalej 
firmę prowadził, gwarantował miejsca 
pracy, produkował na lokalny rynek - 
zastanawia się Roman Cytera.

Grupa inicjatywna z Suchych Ła
nów nie otrzymała do dzisiaj od
powiedzi. Czyżby Strzelcom jeden 
Kronospan wystarczył?

BEA

- Odśnieżaniem na drogach gmin
nych zarządzają sołtysi. Z moich 
informacji wynika, że jak na razie nie 
ma z tym problemów. Szczególnie na 
głównych ciągach komunikacyjnych, 
tak gdzie są przystanki autobusowe, 
jeżdżą gimbusy - mówi Grzegorz 
Koprek z Urzędu Gminy w Izbicku. 
W piątek na gminne szlaki wyjechały 
piaskarki.

BEA

skiem, Janusza Jagiełło, ulica ta jest 
odśnieżana przez gminę, w dodatku 
zajmuje się tym jej mieszkaniec, pan 
Mrochen. Jest ona odśnieżana równie 
często jak inne. Zdaniem pana Jagiełły 
problemem jest to, że krzyżuje się ona z 
drogą wojewódzką i wjeżdżające samo
chody wwożą na nią na swych kołach 
sól, którą są sypane szlaki regionalne 
(drogi gminne sypane są piaskiem). 
Sól rozpuszcza śnieg i lód, co powo
duje, że początek Haraszowskiego nie 
wygląda atrakcyjnie dla kierowców, a w 
szczególności rowerzystów i pieszych. 
Dyrektor ZGKiM mówi, że podobnie 
dzieje się na wszystkich skrzyżowa
niach z drogami wojewódzkimi.

MM
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Fortuna radzi. o bezpiecznym oszczędzaniu x .

Skarbonka czy lokata? 1
Fortuna radzi... o bezpiecznym oszczędzaniu

Dziwi mnie podejście starszych ludzi do pieniędzy. 
Uważają, że pieniądze są bezpieczne tylko wtedy, gdy 
mają je na oku. Myślę, że to jakaś zaszłość historyczna 
i brak wiedzy nt. rynków finansowych i gwarancji ban
kowych. W naszym komisariacie co jakiś czas mamy 
zgłoszenia o rozmaitych cwaniakach wyłudzających 
pieniądze od starszych ludzi. Oni wiedzą, że wdowi 
grosz jest najłatwiejszym łupem. Kręcą się po miesz
kaniach, udają na przykład pracowników opieki socjal
nej, i stosując różne sztuczki socjotechniczne, wycią
gają ze skarpety emerytów ich ostatnie grosze. Zawsze 
im w takich sytuacjach powtarzam: gdybyście pienią
dze mieli w banku, nie mieliby was z czego okraść. Na 
szczęście w ostatnim czasie tych przypadków ubywa, 
ale życie ciągle zaskakuje niespotykanymi historiami, 
nawet mnie, doświadczonego glinę.

Fałszywy ksiądz

W zaprzyjaźnionym komisariacie całkiem niedaw
no otrzymali zgłoszenie o fałszywym księdzu. Zło
dziejska bezczelność nie zna granic - utwierdziłem 
się w przekonaniu. Otóż w mieszkaniu emerytki 
w jednym z miasteczek północnej Polski pojawił się 
fałszywy ksiądz. Oszusta poznał z kobietą prawdzi
wy duchowny, twierdząc, że jego kolega pochodzi 
z biednej rodziny. Emerytka w późniejszych kontak
tach praktycznie finansowała złodzieja. Najpierw 
wyjęła z portfela 600 zł w gotówce, później zakupiła 
mu ubranie, woziła do kościoła. Na raty kupiła mu też 
nowoczesny przenośny komputer. Zaczęła też spłacać 
jego „kościelne” długi. Fałszywy ksiądz tak się roz
zuchwalił, że zaproponował kobiecie, aby sprzedała 
swój dom, wsparła pieniędzmi kościół i zamieszkała 
u niego w bloku, pełniąc rolę gosposi. Na szczęście 
kobieta przejrzała na oczy i do sprzedaży domu nie 
doszło. Jak wyliczyła prokuratura, emerytka została 
oszukana na 26 tys. złotych. Fałszywy ksiądz okazał 
się recydywistą. Co ciekawe, na południu kraju od
prawiał w jednym z kościołów msze święte.

Puste konto i piesze wycieczki

Jesienią 2008 roku, gdy wskutek kryzysu finansowe
go banki popadły w tarapaty, koledzy z komisariatu 
pytali mnie, co zrobić. Zostawić pieniądze na koncie 
czy wycofać je z banku? Zawsze odpowiadałem w ta
kich sytuacjach pytaniami na pytanie: a co zrobisz 
z pieniędzmi, jak je wycofasz z konta? Zainwestujesz? 
W co? Będziesz trzymał w domu i patrzył na wskaźniki 
inflacji? Zwykle koledzy przyznawali mi rację.

Z jednym kumplem to się pokłóciłem, bo policzy
łem mu wszystko na kartce, a ten swoje. Zmobilizował 
pół rodziny i w strachu przed krachem spłacili połowę 
kredytu mieszkaniowego syna. Bali się, że jak bank 
upadnie, to stracą wszystko. Wszystkich szczegółów 
nie poznałem, ale z informacji, jakie miałem, wynika
ło, że pół rodziny zwyczajnie spanikowało. Syn, czło
wiek młody, na dorobku, wspólnie z żoną zaciągnął 
kredyt na niewielkie mieszkanie. Zostało im do spła
ty około 100 tys. zł rozłożone bodaj na 22 lata. Mie
sięczna rata kredytu wraz z odsetkami wynosiła 730 zł. 
Młoda rodzina postanowiła wszystkie swoje zasoby 
przeznaczyć na spłatę kredytu. Sprzedali też używany 
samochód, trochę dołożyli rodzice, który zlikwidowa
li lokaty terminowe. Spłacili połowę kredytu.

Postąpiliście nierozsądnie - przekonywałem. Kre
dyty hipoteczne są najtańszymi na rynku, a gotówka 
jest najcenniejsza. Należało ją trzymać na dobrze 
oprocentowanym rachunku. Jak się poszuka, to 
można znaleźć oprocentowanie lokaty równe opro
centowaniu kredytu mieszkaniowego. Najważniejszy 
jest dostęp do gotówki. Kredyt gotówkowy jest drogi 
i coraz trudniej dostępny. Co z tego, że młodzi płacą 
mniejsze raty kredytowe, skoro mają puste konto 
i poruszają się na piechotę...

Za duży, by upaść

Też się wtedy zastanawiałem nad bezpieczeństwem 
moich pieniędzy w banku. Trochę się naczytałem 
o zjawisku tzw. paniki bankowej. Najkrócej mówiąc,

chodzi o to, że jak ludzie nagle w jednym banku 
wycofują swoje pieniądze, to naruszają płynność fi
nansową w całym sektorze. Jeden bank musi nagle 
pożyczyć od innego sporą kasę i zaczynają się proble
my u sąsiada. W tym czasie podobne zjawisko wystą- > 
piło w Islandii i zachodziła obawa, że plotka o braku 
płynności w bankach może dotrzeć i do nas. Za wiele 
oszczędności nie mam, ale zawsze. Znajoma dyrek
torka naszego oddziału banku uspokajała całkiem 
rzeczowo: nie ma się czego obawiać, nasz bank jest 
za duży, by upaść, w dodatku ma gwarancje rządowe. 
Tak się przy okazji złożyło, że zmieniono wysokość 
kwot gwarantowanych przez Bankowy Fundusz Gwa
rancyjny (BFG). O sto procent podniesiono gwarancję 
depozytów. BFG objęło gwarancjami depozyty do wy
sokości 50 tys. euro, czyli jakieś 170 tys. zł. Ponieważ 
moja lokata w banku była wielokrotnie niższa, mo
głem spać spokojnie.

Dziwię się więc starszym osobom, że ciągle nie 
ufają bankom i godzą się na utratę wartości pienią
dza związanej z inflacją. Znam nawet takie osoby, 
które dolary ciągle trzymają w domu, w schowku pod 
podłogą. Kiedyś nawet zapytałem znajomą, dlaczego 
nie zaniesie ich do banku. - A co będzie, jak umrę
- usłyszałem zaskakującą odpowiedź z ust mojej są- > Depozyt bankowy - jest to ogólna nazwa inwestycji 
siadki. Jak dolary będą w banku, to syn prędko ich 
nie dostanie. A tak odkręci słoik i będzie je miał od 
ręki. - Przecież można w banku zostawić dyspozycję 
na wypadek śmierci i upoważnić wybraną osobę do 
dysponowania pieniędzmi - odpowiedziałem.

Dobrodziejstwo procentu składanego

W swojej pracy policjanta wielokrotnie przekonałem 
się, że ludzie nie znają podstawowych zasad bezpie
czeństwa, reguł obchodzenia się z bronią, majątkiem 
i pieniędzmi. Gdyby zapytać każdego z okradzionych, 
który zgłasza się na komisariat, co to znaczy procent 
składany, pewnie mało kto udzieliłby prawidłowej 
odpowiedzi. I nie chodzi wcale o encyklopedyczną 
definicję, a o zwyczajne, ludzkie wyjaśnienie na czym 
to polega. Ludzie nie wiedzą, że trzymanie pieniędzy 
w banku to właśnie korzystanie z dobrodziejstwa 
procentu składanego. Zawsze w takich przypadkach 
powtarzam: trzymaj gotówkę w banku i płać plasti
kowym pieniądzem. Jeśli pieniądze są na oprocento
wanym koncie, a odsetki dopisywane np. co miesiąc, 
to z każdym miesiącem rośnie ci kwota, od której 
doliczane są kolejne odsetki. Po latach gromadzenia 
pieniędzy wychodzi niemała kwota.

Chcesz poznać więcej rad aspiranta Fortuny? 
Zadać mu pytanie? Skomentować jego wypowiedzi? 
Odwiedź blog internetowy: www.fortunaradzi.pl

W większości banków najważniejszą pozycją pasy
wów są depozyty, czyli lokaty klientów. Banki bez
ustannie przyciągają większość pieniądza znajdu
jącego się w obiegu. Przeciętne depozyty bankowe 
skupiają 75-80% ogółu polskiego pieniądza w obie
gu. Ze względu na swoją wielkość depozyty bankowe 
mają zasadnicze znaczenie dla funkcjonowania pol
skiego systemu bankowego; odgrywają też bardzo 
dużą rolę w polskiej gospodarce. Znaczną większość 
depozytów bankowych stanowią oszczędności osób 
fizycznych, czyli depozyty gospodarstw domowych. 
Na oszczędności gospodarstw domowych przypadło 
64-71 % wszystkich depozytów bankowych. Są to 
głównie pieniądze należące do przeciętnych oby
wateli, na osoby najbogatsze przypada względnie 
mały procent depozytów bankowych. Dzieje się tak 
dlatego, że osoby najbogatsze i przedsiębiorstwa 
uznają inne typy lokat, niż na koncie w banku, za 
bardziej opłacalne.

finansowej, polegającej na powierzeniu środków fi
nansowych bankowi przez inwestora (zwanego depo
zytariuszem) na pewien okres. Istnieją równoważne 
lub prawie równoważne określenia depozytu ban
kowego: lokata bankowa, wkład oszczędnościowy, 
rachunek bankowy. Depozyt bankowy można trakto
wać jako udzielenie kredytu bankowi przez depozy
tariusza. Depozyt bankowy jest zatem instrumentem 
wierzycielskim. Najważniejszym rodzajem depozytu 
bankowego (z punktu widzenia inwestora) jest wkład 
oszczędnościowy. Polega on na zawarciu umowy mię
dzy depozytariuszem (wkładcą) i bankiem, przy czym 
bank ma obowiązek płacenia odsetek od wpłaconych 
środków na warunkach wynikających z umowy.

>

>

Dochód przy depozycie zależy od: 
oprocentowania depozytu (im wyższe oprocentowa
nie, tym wyższa stopa dochodu)
okresu kapitalizacji (im krótszy okres kapitalizacji, 
tzn. im częściej kapitalizowany jest depozyt, tym 
wyższa stopa dochodu)

> Stopą dochodu przy depozytach jest tzw. efektywna 
stopa procentowa, uzależniona od oprocentowania 
depozytu i okresu kapitalizacji.

Najważniejsze cechy depozytu:

> Okres umowy - jest to okres, na który depozytariusz 
powierza środki bankowi. Wyróżnia się wkłady ter
minowe (na przykład 3 miesiące, 6 miesięcy, rok) 
oraz wkłady a vista, w przypadku których umowa 
zawarta jest na czas nieoznaczony. Przy wkładach 
terminowych po upływie okresu umowy z reguły 
jest ona automatycznie przedłużana na następny 
okres, jeśli depozytariusz nie wyda bankowi innej 
dyspozycji.

>Oprocentowanie - jest to stopa procentowa okre
ślająca odsetki od wkładu, które otrzymuje depo
zytariusz. Z jednej strony determinuje ona stopę 
dochodu depozytariusza, z drugiej zaś określa 
cenę kredytu, jaki depozytariusz udziela bankowi. 
Stopa ta podawana jest w skali rocznej.

>Okres kapitalizacji - jest to okres, po upływie któ
rego narosłe odsetki doliczane są do depozytu, 
a zatem podlegają oprocentowaniu, co oczywi
ście zwiększa dochód. Wkłady kapitalizowane są 
po upływie okresu umowy.

W przypadku niedotrzymania terminu umowy przez 
depozytariusza, zazwyczaj ponosi on konsekwencje 
w postaci zmniejszenia wysokości odsetek.

1KONKUR
Do wygrania kolekcjonerskie monety 
i ponad 1000 atrakcyjnym upominków.

Nagrodzimy osoby, które nadeślą najciekawsze 
i najpełniejsze odpowiedzi na poniższe pytania:

1. Na co oszczędzasz pieniądze?

2. Z jakich instytucji finansowych korzystasz, 
żeby pomnażały Twoje oszczędności?

3. Podaj nazwy 3 banków oferujących lokaty 
terminowe i porównaj ich oferty.

Prosimy o nadsyłanie odpowiedzi na adres
e-mail: konkurs@fortunaradzi.pl

Regulamin konkursu na www.fortunaradzi.pl

Projekt dofinansowany ze środków Narodowego Banku Polskiego

http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.fortunaradzi.pl
mailto:konkurs@fortunaradzi.pl
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Urząd Gminy
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej 
Publiczne Gimnazjum w Izbicku 
Publiczna Szkoła Podstawowa w Izbicku 

*>-•^2. HK Zespół Szkolno Przedszkolny w Otmicach 
' ■ ■ Zespół Szkolno Przedszkolny w Krośnicy

077-461-72-21
077-461-72-60
077-461-72-88
077-463-15-67
077-461-72-84
077-461-72-83
077-461-76-23

Hej kolęda, kolęda! Bioenergoterapeutka pomaga w 
odzyskaniu utraconego zdrowia!

Ś
 więta, święta... a potem „przyj
dą dni powszednie i zabraknie 
ciepłych słów”. Ale póki co, 
póki jeszcze wszyscy czerpiemy ze 

świątecznej atmosfery, póki stoi choin
ka, warto, choć już po Wigilii i Bożym 
Narodzeniu zaśpiewać kolędy i to nie 
tylko w kościele.

W niedzielę w PSP w Izbicku po raz 
siódmy odbyło się wspólne kolędowa
nie, na które przybyło wielu mieszkań
ców gminy. Szczelnie wypełnili szkolny 
hol, by podziwiać występy uczniów, 
ale także by razem z nimi zaśpiewać 
bożonarodzeniowe pieśni.

- Nasi dziadkowie, babcie kolędo
wali chętnie i o wiele częściej. Warto 
pielęgnować tę piękną tradycję - mó
wiła, otwierając spotkanie, dyrektor 
szkoły Beata Lipok.

Pierwsze ślady polskich kolęd spo
tkać możemy już przed wiekiem XV, 

Artyści z kółka muzycznego klas I-III

jednak najstarsze zachowane zabytki 
pochodzą z pierwszej połowy XV wie
ku. Należą do nich dwie pieśni „Stała 
się rzecz wielmi dziwna” i „Chrystus 
się nam narodził”. Większość śpiewa-

Kalendarz w skali makro
Na co dzień jest nauczycielką w

PSP w Izbicku. Po godzinach 
- fotografuje. Anna Tesarewicz dwa 
lata temu otwierała nasz cykl „Nie 
ukrywaj talentu”, w którym prezento
waliśmy amatorów twórców i artystów 
naszego powiatu. Robi zdjęcie rzeczom 
codziennym - rolkom papieru toaleto
wego, pieprzu, kroplom wody...

Jednak z pozoru normalne przed
mioty czy rośliny na jej zdjęciach 
wyglądają zupełnie inaczej - nie
zwykle. Dokładny obiektyw makro 
wychwytuje to, co jest poza zasięgiem 
ludzkiego oka.

Jak się okazuje, zdjęcia pani Anny 
podobały się nie tylko nam. Pod koniec 
ubiegłego roku prace jej posłużyły 
Drukarnia Leyko z Krakowa jako ilu
stracje do kalendarza na 2009 rok

Anna Tesarewicz kilka egzemplarzy 
podarowała swoim znajomym. Między 
innymi koleżankom z pracy.

- Cieszymy się z jej sukcesu i jed
nocześnie dziękujemy taki prezent

ioście chętni<H|ew»ti*razem z uczniami

nych obecnie kolęd pochodzi z XVIII 
i XIX wieku. Pamiętajmy o tym, że 
nasze polskie kolędy zalicza się do 

najpiękniejszych i najliczniejszych na 
świecie - te i jeszcze więcej informacji 
na temat pieśni, sławiących narodzenie 
Jezusa można było przeczytać w spe
cjalnym śpiewniku, przygotowanym

- mówiła dyrektor 
szkoły Beata Li- 
pok - Niedaw
no odkryta 
pasja foto
graficzna
i mo
zolna
pra
ca 

przyniosły
efekt. Nauczyciele i 
obsługa szkoły gratu
luje naszej fotograf. 
Życzymy jej dalszych 
sukcesów oraz radości 
z rozwijania swojej 
pasji.

BEA 

przez szkołę.
Przy okazji hołdowania tradycji 

uczniowie mogli też pochwalić się 
swoimi licznymi talentami: wokalny
mi, aktorskimi i muzycznymi. Grali 
na fletach, cymbałkach, a także key- 
bordzie i trąbce.

Występujący i publiczność mile 
spędzili niedzielne popołudnie, przy

Jasełka

pomnieli sobie zapomniane kolędy, 
najgłośniej śpiewali oczywiście te 
wszystkim dobrze znane. Imprezę 
tradycyjnie przygotowali nauczyciele 
Monika Gołofit i Tomasz Friedrich. 
Następne kolędowanie za rok.

BEA

Po raz kolejny wybrałam się na 
spotkanie z pacjentami pani 
Aleksandry Malińskiej
Okazało się, że w poczekalni wszystkie 
miejsca są zajęte nie pozostało mi 
nic innego jak tylko poczekać na 
stosowną chwilę i włączyć się do 
grupki oczekujących na zabieg ludzi.

Pani Janina z Nysy: przyszłam do 
pani Aleksandry z koszmarnymi 
bólami głowy, już po pierwszej wizycie 
poczułam się znacznie lepiej. Jednak 
pani Aleksandra uprzedziła mnie, 
że efekty zabiegu będą odczuwalne 
całkowicie po ok. 3 tygodniach, wtedy 
mój organizm powinien się już ustawić i 
ustabilizować. Wczoraj zapisałam się już 
na następny termin.

Pan Kazimierz z Zawadzkiego: 
ja też zapisałem się już na 
następny termin, ponieważ
tym razem dostałem się z listy 
rezerwowych. Na szczęście 
dla mnie ktoś zrezygnował w 
ostatniej chwili. Słyszałem o 
rezultatach pani Aleksandry 
od mojego szwagra, który 
jeździł do Kędzierzyna ze 
swoim synem na terapie. 
Chłopak zbyt szybko 
rósł i jego stawy 
kolanowe tego nie 
wytrzymywały, 
ciągle miał jakieś 
kontuzje. Teraz 

jest zdrowy jak 
ryba i sportowiec 
z niego też niezły. 
Postanowiłem 
spróbować.

Przyznam, że jestem 
bardzo zadowolony.

Pani Anna z
Brzegu: wczoraj
była tu taka pani, 
która na głos mówiła 
o swoich wątpliwościach, miała guzy 
na piersi. Stwierdziła, że nie wierzy 
w bioterapie, ale spróbować może, 

zresztą jak stwierdziła przyszła do pani 
Aleksandry, bo matka nalegała. Dziwnie 
się czułam jak ona o tym opowiadała. 
Pomyślałam sobie, że to bez sensu, żeby 
taka osoba zajmowała miejsce innym, 
którzy naprawdę chcą być zdrowi. 

Spotkałam ją dzisiaj i sama od siebie 
zaczynała opowiadać, że już po dwóch 

zabiegach czuje się inaczej tak jakby 
piersi były mniej obolałe. No i proszę 
nawet na niedowiarków jest sposób.

Pan Eugeniusz ze Strzelec Opolskich: 
tak to prawda, ja nie jestem po raz 
pierwszy u bioenergoterapeutki, 
wcześniej jeździłem do Kędzierzyna. 
Wstyd trochę się przyznać, ale 
chorowałem na przerost prostaty. Teraz 

KP.NDP.LENCJE.........................................................................................

Panu Henrykowi Zettelmann 
Przewodniczącemu Rady Gminy Izbicko 

szczere wyrazy współczucia 
1 z powodu śmierci
* Ojca

Składają:Rada Gminy Izbic
ko, Wójt Gminy Izbicko wraz z 

pracownikami urzędu i dyrekto
rami szkół i przedszkoli oraz Sołtysi

T

mogę mówić o tym swobodnie, bo 
ta dolegliwość już mnie nie dotyczy, 

na szczęście. Pani Aleksandra bardzo 
mi pomogła, byłem u niej na dwóch 

cyklach zabiegów, teraz mam problem 
z układem pokarmowym i po raz 

kolejny zwracam się o pomoc do osoby, 
która raz już mi pomogła, chociaż na 
początku terapii nie bardzo chciałem w 
to wszystko wierzyć.

Pani Jadwiga z Ujazdu: mnie pani 
Aleksandra też już pomogła bardzo źle 
przechodziłam okres menopauzy po 
zabiegach wszystko się ustabilizowało, 
a przy okazji ciśnie też. Dziś 
przyprowadziłam mojego męża, aby i on 
mógł skorzystać z dobroczynności pani 
Malińskiej, od lat cierpi on na reumatyzm, 
więc, po co się męczyć, jeśli można 
spróbować poradzić sobie z tą chorobą.

Pani Maria z Januszkowic: 
to moja trzecia wizyta u pani 
Aleksandry, miałam dwa 
kamienie w lewej nerce, 

oraz zapalenie pęcherza 
moczowego. Po 
cyklu zabiegów 
kamienie zniknęły. 
Potwierdziły to 

badania USG.
Dziś zwracam 
się o pomoc po 
raz kolejny do 
bioterapeutki, 
mam cystę na 
jajniku wierzę, 
że i tym razem 
bioterapeutka 
mi pomoże.

To do
kogo zwrócimy 

się z prośbą o 
pomoc w walce z 

chorobąjest bardzo 
ważną sprawą. Nie 

każdy bioterapeuta
jest w stanie pomóc każdej osobie. 
Dlatego powinniśmy odpowiednio 
dobierać grono osób, które mają nam 

pomóc w cierpieniu. Jednak nie każdy 
podający się za uzdrowiciela posiada 
takie kwalifikacje i smutne jest to że 
obiecują ludziom pomoc, z której się 

nie wywiązują.
Jak wielu bioenergoterapeutów 
pracuje ona systemem trzech 
zabiegów dzień po dniu, ta metoda 
pozwala osiągnąć jeszcze lepsze 
rezultatyprzy zwalczaniu dolegliwości 
u większości potrzebujących. 
Aleksandra Malińska przyjmuje w 
Strzelcach Opolskich w dniach 26, 27, 
28 styczeń 2009 roku. Rejestracja i 
informacje wyłącznie telefoniczne od 

poniedziałku do piątku w godzinach 
9:00-14:00 pod numerem 077/ 481 45 
19 i 0 608 109 077
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Gmina
V

Urząd Gminy 077-463-23-22
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 077-463-20-08 
NZOZ „Med- Jem” —---------------

.flp! Publ. Szkoła Podst. w Jemielnicy 
' - <** £ Publ. Szkoła Podst. w Piotrówce

Publiczne Gimnazjum
- Parafia Centawa- P araiia Centawa 

U? Parafia Jemielnica 
Parafia Piotrówka

077-463-83-93
077-463-23-12
077-463-23-35
077-463-91-55
077-463-21-35
077-463-23-16
077-463-84-25

Kolędowali u Nuciusa Najlepsi z najlepszych
niedzielę, 
11 stycz
nia, w 

kościele parafialnym 
pw. Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi 
Panny w Jemielnicy o 
godzinie 15.00 odbył 
się koncert kolęd w 
wykonaniu orkiestry 
symfonicznej „Symfo
nia Rusticana” i chóru 
z Naczęsławic oraz so
listów Opery Śląskiej w 
Bytomiu pod dyrekcją 
księdza Jerzego Ko
wolika.

Chór z Naczęsławic

Soliści Opery Śląskiej w Bytomiu

Pokochać życie bez używek
a terenie gminy Jemielnica nie 
odnotowano w minionym roku 

spraw związanych z narkotykami - 
wynika z danych zamieszczonych w 
Gminnym Programie Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2009 rok. Jak zauważają 
autorzy programu, gmina Jemielnica 
jest specyficzna z uwagi na fakt dużej 
ilości mieszkańców, którzy pracują 
w krajach zachodniej Europy np. w 
Holandii, Niemczech, gdzie dostęp 
do narkotyków jest łatwy, a samo ich 
posiadanie nie jest karalne.

W 2006 roku do sądu przekazane 
zostały trzy sprawy narkotykowe z 
terenu gminy, w 2007 - jedna, w 2008

Będą pasy na Szkolnej
środę na ulicy Szkolnej w 
Jemielnicy spotkali się przed

stawiciele władz gminy z pracow
nikami starostwa powiatowego 
w Strzelcach, które jest zarządcą 
drogi. Celem spotkania było roz
ważenie możliwości wybudowania 
dodatkowego parkingu obok szkoły 
podstawowej, w związku ze skar
gami mieszkańców, którym prze-

Występ zorga
nizowała jemiel- 
nicka parafia, a 
z przyjemnością 
wysłuchało go 
wielu parafian i 
gości.

- Dziękuję Ry
szardowi Noco- 
niowi za zorgani
zowanie spotka
nia - powiedział 
proboszcz Hen
ryk Pichen.

nie było żadnej. Z badań wynika, że w 
latach 2006-2008 z narkotykami nie 
miało kontaktu żadne dziecko z gmi
ny. Autorzy programu podają jednak 
miejsca, gdzie może dochodzić do 
kontaktów z używkami. To: dyskoteki, 
biwaki, rajdy, festyny, okolice szkoły, 
miejsca spotkań dzieci w czasie wol
nym np. amfiteatr.

W ramach zapobiegania uzależ
nieniom na terenie gminy w tym roku 
prowadzona będzie systematyczna 
współpraca szkół z policją, kolpor
towane zostaną ulotki informacyjne 
o szkodliwości narkotyków podczas 
imprez czy festynów, kontrolowane

szkadza nadmierny ruch na ulicy 
w godzinach porannych. O sprawie 
pisaliśmy na łamach Strzelca wielo
krotnie - okolicznym mieszkańcom 
przeszkadza, że rodzice podwożąc 
dzieci do szkoły, zatrzymują się na 
Szkolnej i tamują tutejszy ruch.

Na środowym spotkaniu nie ustalo
no żadnych rozwiązań - nie wiadomo, 
czy parking powstanie, starostwo musi 

- Teraz odbywają się spotkania 
kolędowe w domach, dlatego księża 
są zajęci, pan Nocoń wziął więc na 
siebie całą organizacyjną robotę.

Na zakończenie licznie zgro
madzeni w świątyni wierni wraz z 
chórem i solistami zaśpiewali kolędę 

„Ciocha noc”.
Po koncercie grupa muzyków 

została zaproszona przez księdza 
Pichena na kawę i śląski kołocz do 
gimnazjum.

zostaną okoliczne bary, puby, dysko
teki itp., prowadzone będą szkolenia 
dla rodziców, warsztaty profilaktycz
ne, a także zajęcia popołudniowe 
dla dzieci i młodzieży np. w ramach 
ognisk socjoterapeutycznych. Ro
dziny, w których wystąpił problem 
narkomanii, mogą liczyć na pomoc 
psychologiczną, społeczną, prawną i 
informacyjną.

Na edukację w zakresie przeciw
działania narkomanii oraz realizację 
programu „Kocham prawdziwe życie, 
dlatego nie biorę” gmina wyda 2 500 
złotych.

JL

bowiem rozważyć prawne możliwości 
takiej inwestycji.

- Postanowiono jedynie, że na Szkol
nej, w pobliżu skrzyżowania, wyzna
czone zostanie przejście dla pieszych 
- mówi wójt Joachim Jelito. - Do tej 
pory dzieci przechodziły bowiem w 
dowolnym miejscu przez jezdnię. Pasy 
na pewno poprawią bezpieczeństwo.

JL

Szóstego grudnia Piotr Latocha z 
Piotrówki, uczeń Liceum Ogól
nokształcącego w Strzelcach Opolskich, 

który zwyciężył w pierwszej edycji
turnieju „Eureko, ja to wiem!”, emi
towanego w telewizji Polsat, spotkał 
się ze zwycięzcami dwóch następnych 
edycji - Kosmą Nykielem z Łodzi i 
Kacprem Świerzowiczem z Rzeszowa. 
Młody, zdolny mieszkaniec Piotrówki 
przedstawiał między innymi swoje 
osiągnięcia odniesione po sukcesie w 
teleturnieju oraz wyjaśniał, czy skorzy
stał już z nagrody Fundacji Eureko.

- Brałem udział w wielu konkursach 
i olimpiadach, zdobywając tytuły 
laureata i finalisty - mówi Piotrek. - 
Największym moim sukcesem w ostat
nim roku szkolnym jest tytuł laureata 
olimpiady historycznej. Otrzymałem
też stypendium prezesa rady ministrów. sukcesy.
Uczestnictwo w kursach językowych JL

Od lewej: Piotr Latocha, Agata Młynarska, Kosma Nykiel, Kacper Świerzowicz

Kolędy w Centawie
Po raz drugi Rzymskokatolicka Pa

rafia pw. Narodzenia Najświętszej 
Maryi Panny w Centawie organizuje 

koncert kolęd i pastorałek. Obędzie się 
on w najbliższą niedzielę, 18 stycznia, 
w centawskim kościele.

- Początek koncertu o godzinie
14.30 - mówi Danuta Kędzierska, or
ganizatorka. - Do udziału zgłosiło się 
16 zespołów, liczących w sumie ponad 
300 osób.

Kolędować będą kolejno: lokalny 
zespół Centavia, schola z Ujazdu, 
solistka Aurelia Zawiola z Kotulina, 
Frohsin z Ujazdu, schola z Chechła,

Nie świeciły
Jemielnicy od dłuższego czasu 
nie świeci kilka latarni - po

informowała nas jedna z mieszkanek. 
- Latarnia stojąca koło poczty została 
już naprawiona, ale na ul. Stawowej 
na jednym odcinku nie świecą dwie 
latarnie! Aż strach jechać tą ulicą. 

za granicą dało mi szansę spotkania z 
rówieśnikami ze wszystkich zakątków 
świata. Zainteresowała mnie sytuacja 
polityczna w ich krajach.

W ramach nagrody, którą otrzy
małem od Fundacji Eureko, brałem 
udział w trzech wakacyjnych kursach 
językowych - w Londynie, Edynburgu 
i Dublinie. Fundacja sfinansowała mi 
indywidualne lekcje informatyki i 
łaciny, a także zakupiła podręczniki i 
słowniki do nauki języka łacińskiego. 
Otrzymałem też komputer, drukarkę 
i skaner.

Ostatnim osiągnięciem Piotra La
tochy jest zdobycie głównej nagrody 
w ogólnopolskim konkursie „W 90. 
Rocznicę Odzyskania Niepodległości” 
organizowanym przez prezydenta RP. 
Gratulujemy i czekamy na kolejne 

dzieci ze szkoły podstawowej w Błot
nicy Strzeleckiej, chór z Kotulina, 
Freundschaft z Jemielnicy, soliści Ala 
i Krzysztof, Faska z Piotrówki, Sen ze 
Strzelec Opolskich, schola z Jaryszowa, 
zespół męski z Zawadzkiego, Schola 
Dominikańska ze Strzelec Opolskich, 
solistka Sybilla Macioszek z War- 
mątowic, Viva La Musica ze Strzelec 
Opolskich. Poszczególne występy 
potrwają około 10 minut. Dla uczest
ników przewidziano upominki, a także 
ciepły posiłek w świetlicy. Zapraszamy 
do wysłuchania koncertu.

JL

O sytuacji poinformowaliśmy 
rzecznika Energii Pro w Opolu, To
masza Topolę:

- Oświetlenie przy ul. Stawowej w 
Jemielnicy zostało już naprawiane 
- zapewnił.

JL
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Miasto i gmina Pogotowie Ratunkowe (Ozimek) 077-46-51-999
FIBR Komisariat Policji (Zawadzkie) 077-46-16-477

Posterunek Policji w Kolonowskiem 077-46-11-007 
(każdy poniedziałek od 1200 - 1500, piątki od 1 730 - 2000)

— Urząd Miasta i Gminy 077-46-11-120
8--SIK ZGKiM 077-46-11 -044

Ośrodek Pomocy Społecznej 077-46-11-075

Czy Packprofil truje 
Małą Panew?

Skończył się rok, ale została ta sama miłość

Razem przez życie

uże Jezioro Turawskie jest 
brudne i śmierdzące - o 
tym wiedzą chyba wszyscy. 

Z roku na rok jakość wody w nim się 
pogarsza. Parę lat temu jezioro „zakwi
tało” na zielono w pełni sezonu letniego. 
Obecnie jest zielone cały rok - nawet te
raz pod lodem widać wyraźnie, jakiego 
koloru jest woda. Do takiego stanu je
ziora przyczyniają się w znacznej mierze 
truciciele. To zakłady, które wypuszczają 
ścieki (często są to ścieki przemysłowe) 
do koryta Małej Panwi.

W ubiegłą środę, w Turawie odbyło 
się spotkanie prof. Ryszarda Knosali, 
nowego prezesa Stowarzyszenia Na 
Ratunek Jeziorom Turawskim z inspek
torami ochrony środowiska z Opola i 
Katowic oraz władzami gminy Turawa.

- Dzięki współpracy inspektorów 
z województwa opolskiego i śląskiego 
udało się ustalić listę największych 
trucicieli Małej Panwi. Na odcinku 
śląskim jest to 6 podmiotów - mówił 
Ryszard Knosala. - 4 z nich truje Małą 
Panew w granicach dopuszczalnych. 
Natomiast dwie miejscowości zdecy
dowanie mają nieuregulowane sprawy 
trucia rzeki - trują w sposób dziki i 
przekraczający wszelkie normy. Jest 
to fabryka papieru w Boruszowicach 
i aż 4 różne instytucje w Tarnow
skich Górach, które zatruwają jeden 
z dopływów Małej Panwi. Po stronie 
opolskiej trucicieli mamy 5, z tym że 
4 robi to w granicach norm. Natomiast 

jedną firmę powinno się napiętnować
- jest to Packprofil z Kolonowskiego. 
Chciałbym zaapelować do tej firmy, 
aby czym prędzej, w porozumieniu z 
wojewódzkim inspektoratem ochrony 
środowiska przyjęła jakiś program na
prawczy i dostosowała się do obowią
zujących norm, inaczej będę zmuszony, 
również jako senator, bez przerwy 
o tym mówić, a nawet powiadomić 
prokuraturę.

Uregulowanie zrzutów ścieków do 
Małej Panwi to jedna rzecz. Druga, to 
skanalizowanie wszystkich miejscowo
ści leżących na obu brzegach rzeki oraz 
wokoło jeziora. To są nasze priorytety 
w tej chwili.

Czy Packprofil faktycznie truje 
Małą Panew?

- Kontrolowaliśmy zakład w ubie
głym roku - mówi Halina Szymańska z 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska. - Firma wybudowała 
oczyszczalnię ścieków, odprowadza 
ścieki już oczyszczone i mieszczące się 
we wszystkich normach. Na bieżąco 
otrzymujemy od nich informacje i 
monitorujemy poziom zanieczyszczeń
- wszystko jest tak, jak być powinno.

- Informacje, jakie przekazuje pan 
Knosala są nieprawdziwe - mówi prezes 
Packprofilu, Henryk Piaszczyński. - 
Decyzją Wojewody Opolskiego z 2006 
roku został zatwierdzony „Program 
Dostosowawczy” obligujący firmę do 
budowy zakładowej oczyszczalni ście

ków do 2010 roku. Przyśpieszyliśmy 
to o 2 lata i oczyszczalnia działa od 
maja 2008 roku. Wszystkie parametry 
odprowadzanych ścieków są znacznie 
poniżej wartości dopuszczalnych 
określonych w przepisach (wyniki 
badań są regularnie przekazywane do 
Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
Środowiska oraz Urzędu Marszałkow
skiego). Monitorujemy wszystkie odpa
dy produkowane w naszym zakładzie 
- ścieki, gazy oraz śmieci trafiające na 
składowiska. Wszystko jest kontrolo
wane przez inspektorów i mieści się w 
rygorystycznych normach. Nasza firma 
dba o środowisko i nie wypuszczamy 
do Małej Panwi żadnych trujących ście
ków, na co mamy pełną dokumentację. 
Dane, na których opierał się w swojej 
wypowiedzi pan Knosala są najpraw
dopodobniej sprzed kilku lat. Obecnie 
rzeczywistość wygląda zupełnie inaczej 
i chcemy go o tym przekonać. Chcemy 
zaprosić senatora do naszej firmy, żeby 
pokazać mu, jak działamy w zakresie 
ochrony środowiska, w tym czystości 
wody w Małej Panwi.

- W Małej Panwi wiele osób łowi 
ryby, jeśli by któraś z firm zaczęła 
wypuszczać jakieś trucizny, to węd
karze na pewno by nas o tym szybko 
poinformowali - mówi Halina Szy
mańska. - Mieszkańcom okolicznych 
miejscowości, tak jak i nam, zależy na 
tym, żeby rzeka była czysta.

AGNIESZKA POSPISZYL

Adelajda i Pa
weł Czupało- 
wie w ubiegłym roku 

świętowali okrągłą 
rocznicę pięćdziesię
ciolecia ślubu.

Wychowali trój
kę dzieci, doczekali 
się wspaniałej piątki 
wnuków i jednego 
prawnuka.

Nie mogą na
rzekać na los, gdyż 
cieszą się dobrym 
zdrowiem, dzięki 
czemu zarażają swoim entuzjazmem 
i optymizmem znajomych, sąsiadów 
i najbliższych.

Z gratulacjami oraz najserdeczniej
szymi życzeniami kolejnych pięćdzie-

Nasze kolędowanie
najbliższą niedzielę po raz ko
lejny władze Kolonowskiego 

organizują konkurs kolęd. Zgodnie z 
praktyką konkurs odbywa się co roku 
w innej parafii. Jak powiedział Konrad 
Wacławczyk, sekretarz gminy: W tym 
roku konkurs zmieni nieco formułę. 
Odbędzie się przegląd chórów - nie 
będą one oceniane. Jest to zwiane z 
dostrzeganym przez nauczycieli już 
od lat brakiem konkurencji dla chóru 
gimnazjalnego. Na terenie gminy 
funkcjonuje tylko jedna ponadpodsta
wowa jednostka oświatowa, która była

sięciu lat złotym jubilatom życzył bur
mistrz Miasta i Gminy Kolonowskie 
Norbert Koston oraz pracownik socjal
ny Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomo
cy Społecznej Krystyna Mańczyk.

AM

oceniana razem ze starszymi dziećmi 
z podstawówki. Ze względu na różnice 
wiekowe między chórzystami nie było 
to do końca sprawiedliwe - gimnazjum 
zawsze było faworytem.

Tradycyjna rywalizacja odbywać 
będzie się między mniejszymi gru
pami: solistami, duetami uczniów 
szkół podstawowych oraz pomię
dzy gimnazjalistami z terenu gminy. 
Piosenki będą śpiewane po polsku i 
niemiecku.

MM

Paczki, wieczerza, pastorałki Strażacka brać
jedną z grudniowych 
nocy nad Staniszcza- 
mi Małymi zabłysnęła 

szczególna gwiazda - złożona z uśmie
chów i radości mieszkańców wioski, 
którzy zostali zaproszeni na Wigilię dla 
samotnych. Organizatorem imprezy, 
która na stałe wpisała się w kalendarz 
lokalnych uroczystości są działacze 
miejscowego Caritasu.

- To już niemal tradycyjny wieczór, 
gdyż pierwsze takie spotkania zostało 
zorganizowane dziesięć lat temu. Wy
glądało jednak zupełnie inaczej niż 
tegoroczne - mówi przewodnicząca 
parafialnego stowarzyszenia Caritas 
pod wezwaniem Ducha Świętego w 
Staniszczach Małych. - Wówczas cały 
ciężar finansowy spadł na nas i własnym 
sumptem przygotowaliśmy wieczerzę.

Z roku na rok zainteresowanie 
szczególną Wigilią rośnie i dlatego 
pierwszym krokiem jest znalezienie 
sponsora. Tym razem w przygotowa
niu poczęstunku partycypowała firma 
Merkur ze Staniszcz Małych, produku
jąca opakowania foliowe.

Wielkie przygotowania trwały 
ponad tydzień, ponieważ panie mu- 
siały także zająć się porządkami i 
stworzeniem prawdziwie odświętnej, 
rodzinnej atmosfery. Myły więc okna, 
zakładały franki, zaskakiwały się wza

jemnie coraz to nowymi pomysłami. 
Maria Leja, Irena Gomoluch, Renata 
Leja, Elżbieta Koj, Monika Kansy, 
Gabriela Mrocharz postarały się, 
żeby w parafialnej salce niewielkich 
rozmiarów zapachniały także gałązki 
bożonarodzeniowego drzewka i za
paliły się świąteczne lampki. Zabrakło 
jedynie miejsca na choinkę, ponieważ 
w pomieszczeniu miało znaleźć się 
miejsce dla wielu gości.

Na spotkanie zostały zaproszone 
wszystkie osoby samotnie zamiesz
kujące swe gospodarstwa. Członkinie 
Caritasu osobiście udawały się pod 
kolejne drzwi z zaproszeniami. Na 
spotkanie przybyło 33 mieszkańców. 
Nie dotarły zaledwie trzy osoby. Przy 
wspólnym wigilijnym stole zasiedli 
również: proboszcz ks. Stanisław Sko- 
larus, ksiądz emeryt Józef Cichoń, kie
rownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kolonowskiem 
Irena Ochman oraz opiekunka wsi z 
ramienia Ośrodka Pomocy Społecznej 
Krystyna Mańczyk, przedstawicielka 
sponsora Wioletta Kopyto. Sosna pach
niała, świeczki wigilijne oferowane 
przez Caritas świeciły się na stołach, 
gdy wchodzili pierwsi goście.

Uroczystość zainaugurowała prze
wodnicząca Caritasu Gabriela Mra- 
chacz serdecznie witając przybyłych 

i składając im jako pierwsza życzenia 
bożonarodzeniowe. Wielu zebranych 
nie kryło wzruszenia, gdy ksiądz 
proboszcz Stanisław Skolarus pobło
gosławił zgromadzonych. Wszyscy 
podzielili się ze sobą opłatkiem, złożyli 
sobie życzenia i usiedli przy suto zasta
wionych stołach.

- Świąteczne menu właściwie od 
wielu lat jest niezmienne - wyjaśnia 
pani Gabriela. - Na początku miałyśmy 
jedynie problem, czy robić barszcz z 
uszkami, ale zadecydowały względy 
praktyczne. Nie wszyscy lubią tę 
zupę, a poza tym mocno brudzi, więc 
zwyciężyła pieczarkowa, wymiennie 
serwowana z kremem z brokułów.

W czasie spotkanie nie mogło rów
nież zabraknąć wspólnego kolędowa
nia. Pastorałki zaintonowano zarówno 
w języku polskim, jak i niemieckim. 
Śpiew był tak głośny, że niosło go po 
całej miejscowości. Po zakończeniu 
Wigilii wiele osób dziękowało za orga
nizację uroczystości, dzięki której po
czuli się częścią lokalnej wspólnoty.

Przedstawiciele staniszczańskiego 
Caritasu nie zapomnieli o ludziach 
starszych oraz chorych, dla których 
tradycyjnie przygotowali 35 paczek 
ze słodyczami i owocami. Otrzymali 
je również ludzie młodzi, cierpiący na 
poważne schorzenia. AM 

ruhowie z Ochotniczej Straży
Pożarnej w Kolonowskiem wita

li w swojej remizie księdza proboszcza 
Joachima Pohla oraz ojca Piotra, który 
w czasie przedświątecznym pomagał 

w kolonowskiej parafii. Tradycyjna 
wizyta duszpasterska połączona była z 
refleksją oraz podsumowaniem roku.

Po spotkaniu kolędowym ksiądz zo
stał zaproszony na strażacki poczęstu
nek. W małej uroczystości uczestniczył 
prezes Janusz Motal, naczelnik Norbert 
Smieskol, zastępca naczelnika Tomasz 
Krasucki, członek zarządu OSP Nor
bert Bednorz, sekretarz Dawid Kruk, 
skarbnik Edward Konieczko, prezes 
honorowy Jerzy Świerc, przedstawiciel 

Komisji Rewizyjnej Jan Hornik oraz 
druhowie: Piotr Kruk wraz z Francisz
kiem Ibromem. Przy lampce szampana, 
cieście i kawie strażacy wspominali rok 
2008, życząc sobie, aby następny był dla 

nich jeszcze bar
dziej przychylny.

Tradycją stra
żacką już od lat 
jest umieszczenie 
przez druhów 
choinki na wieży. 
Drzewko dopełni
ło tradycji dzięki 
przychylności i 
wydanemu po
zwoleniu na jego 
wycięcie przez 
Nadleśnictwo w 
Zawadzkiem.

AM
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Cudowne miejsca 
pielgrzymek

Ferie nie będą 
nudne

ziewiątego stycznia na 
Górze Świętej Anny odbyła 
się inauguracja projektu 

„Środkowoeuropejskie Ośrodki Piel
grzymkowe”. Uroczystości rozpoczęły 
się koncertem uczniów szkoły muzycz
nej z Leśnicy, który odbył się w bazylice 
na Górze Świętej Anny. Część oficjalna 
miała miejsce w domu pielgrzyma. - Z 
wielkim honorem i radością witam 
państwa na uroczystości otwarcia 
szlaku pielgrzymkowego do najpięk
niejszych miejsc Europy - powiedział 
na wstępie burmistrz Hubert Kurzał. 
- „Środkowoeuropejskie Ośrodki 
Pielgrzymkowe” tworzą miasta i gminy 
czterech państw Europy Środkowej. A 
są nimi: Altotting (Republika Federal
na Niemiec, Bawaria), Leśnica (Polska, 
Opolszczyzna), Pribram (Republika 
Czeska, Środkowa Bohemia), St. Ma- 
rienstern Ralbitz - Rosenthal (Repu
blika Federalna Niemiec, Łużyce) oraz 
Maria Lankowitz (Austria, Styria). 
Altotting, Góra Świętej Anny, Maria 
Lankowitz, Róźant, Svata Hora to 
jedyne miejsca w Europie, gdzie duch 
wyraża się w materii, a materia prze
mawia duchem, gdzie głębia tajemnic 
religijnych wzmocniona jest pięknem 
przyrody i urodą zabytków. Burmi
strzowie gmin, w których położone 
są te cudowne miejsca, postanowili 
podjąć współpracę w celu udostęp
nienia ich jak największej liczbie tu- 
rystów-pielgrzymów z całego świata.

Bawili się
Ponad 4 tysiące złotych zebrano w 

czasie tegorocznego balu misyj
nego, zorganizowanego przez anno- 

górskich franciszkanów. Ponad 130 par 
szalało na parkiecie do białego rana, 
a w przerwach licytowali pamiątki 
przywiezione z krajów misyjnych przez 
zakonników. Najwyższą cenę wylicyto
wano za 3 metalowe figurki muzyków. 
Marek Martyniak z Chrzanowa zapłacił 
za nie 2750 zł.

Wszystkie środki zebrane podczas 
tegorocznego balu zostaną przekazane 
na rzecz utrzymania szkoły technicznej 
dla chłopców prowadzonej przez fran
ciszkanów w Boliwii.

POS

Pragniemy, aby odwiedzający nasze 
ośrodki mogli poznać piękno otaczają
cych je krain: powiatu, województwa, 
landu, regionu. Podczas spotkania 
burmistrzowie miast (gmin) tworzą
cych szlak „Środkowoeuropejskie 
Ośrodki Pielgrzymkowe” podpisali 
list intencyjny do programu współ
pracy i zobowiązali się do osobistego 
zaangażowania w rozwój tworzonego 
dzieła. Zadeklarowali oni, że będą 
podejmować konieczne procedury 
prawne, pozwalające na pełne zaan
gażowanie gmin w realizację wielo
płaszczyznowej współpracy partnerów 
„szlaku”. Do ich zadań należy także 
solidarne z wykorzystaniem posiada

dla dzieci z Boliwii

nych środków przekazu promowanie 
walorów współpartnerów i ich regio
nów oraz tworzenie wspólnych pro
duktów promocyjno-turystycznych 
z wykorzystanie w miarę możliwości 
środków zewnętrznych, w tym UE. 
Podczas uroczystości wręczono rów
nież medale „Zasłużonych dla Ziemi 
Leśnickiej” nadane 3 grudnia przez 
radę gminy Leśnica. Odznaczenia te 
otrzymali: Józef Sebesta, Józef Kotyś, 
Błażej Kurowski oraz brat Dominik. 
Medale wręczył przewodniczący rady 
Ryszard Froń, Szczegóły na temat 
projektu można znaleźć pod adresem: 
www.pielgrzymowanie.eu.

UJ

Serdecznie zachęcamy wszystkie 
dzieci i młodzież do skorzystania 
z bogatej oferty, jaką przygotował 

na ferie Leśnicki Ośrodek Kultury i 
Rekreacji.

W piątki (16, 23 i 30 stycznia) w 
siedzibie DFK Leśnica odbywać się 
będą imprezy karaoke dla młodzieży. 
Wszystkich chętnych zapraszamy 
na godzinę 19.30 do siedziby klubu. 
Wszyscy uczestnicy otrzymają napoje 
oraz poczęstunek.

W każdy poniedziałek o godzinie 
18.00 w sali Ochotniczej Straży Po
żarnej w Leśnicy odbywać się będą 
próby dziecięcego zespołu taneczno- 
wokalnego Marlenki, działającego 
przy DFK Leśnica. Zapraszamy ser
decznie wszystkich członków zespołu 
oraz dzieci w wieku przedszkolnym 
i szkolnym, które chcą przyłączyć się 
do grupy.

W każdą środę w godzinach od
18.30 do 20.00 w siedzibie DFK Leśnica 
odbywać się będą spotkania młodzie
ży. Serdecznie zapraszamy członków 
grupy oraz wszystkich młodych ludzi 
zainteresowanych współpracą oraz 
działalnością na rzecz społeczności 
lokalnej.

W czasie ferii dom spotkań DFK 
czynny będzie od wtorku do piątku w 
godzinach od 16.00 do 20.00. W sie
dzibie dostępne są dwa stoły bilardowe, 
dart, tenis stołowy oraz piłkarzyki.

18 stycznia (niedziela) w auli przy 
ulicy Nad Wodą 15 odbędzie się 
konkursowe popołudnie. Impre
za rozpocznie się o godzinie 16.00. 
Najmłodsi będą mogli wziąć udział 
w grach, zabawach i konkursach z 
nagrodami.

21 stycznia (środa) o godzinie 
14.00 w auli odbędzie się popołudnie 
z teatrzykiem podczas którego zebrani 
będą mogli obejrzeć przedstawienie 
„Och Tośka.”

25 stycznia (niedziela) w auli od-

Spotkanie noworoczne w Lichynii

Dostali Lichyńskie 
Cylindry
Czwartego stycznia mieszkańcy 
Lichynii urządzili spotkanie 
noworoczne. - Organizatorem 
imprezy było DFK Lichynia, a odbyła 
się ona w sali naszej Ochotniczej 
Straży Pożarnej - mówi Anna 
Wyschka. - Wcześniej zbieraliśmy 
zapisy, aby dokładnie określić liczbę 
gości. W sumie udział w nim wzięły 
82 osoby dorosłe oraz 43 dzieci. Sala 
po prostu pękała w szwach.

Przygotowano również bogaty 
program artystyczny. Wystąpiły miej
scowe talenty, czyli przedszkolaki 
oraz zespół Lichyńskie Promyki. Dla 
zebranych zaśpiewała również grupa 
śpiewacza Frohsinn z Leśnicy. Wy
stąpiła także miejscowa orkiestra dęta 

będzie się konkurs talentów. Impreza 
rozpocznie się o godzinie 16.00. Prze
widziano trzy kategorie: 1. Wiersz 
2. Piosenka 3. Taniec. Zgłoszenia do 
konkursy przyjmowane będą od 17 
stycznia do 25 stycznia w bibliotece 
LOKiRu w godzinach od 10.00 do 
18.00. Zwycięzcy otrzymają nagrody 
rzeczowe.

31 stycznia (sobota) o godzinie
15.30 w sali Ochotniczej Straży Pożar
nej w Leśnicy odbędzie się „Dyskoteka 
na zakończenie ferii”. Podczas imprezy 
przygrywać będzie profesjonalny 
DJ Artur Czogalla. Wszyscy uczest
nicy zabawy otrzymają napoje oraz 
poczęstunek.

1 lutego (niedziela) w auli odbędą 
się „Wybory Miss i Mistera Leśnicy.” 
Impreza rozpocznie się o godzinie 
16.00. Zgłoszenia do konkursy przyj
mowane będą od 17 do 30 stycznia w 
bibliotece LOKiRu w godzinach od 
10.00 do 18.00. Uczestnicy wyborów 
zaprezentują się w strojach dyskote
kowych oraz sportowych. Przedstawią 
również swoje talenty (np. śpiew, 
taniec, recytacja, dowcip). Widzowie 
wybiorą również swoich faworytów, 
którzy otrzymają tytuł miss i mistera 
publiczności. Zwycięzcy oprócz tytułu 
otrzymają nagrody rzeczowe.

Podczas ferii odbywać się będą 
również zajęcia cykliczne. Zajęcia kół
ka plastycznego, prowadzonego przez 
Katarzynę Nossek-Dżaluk, odbywać się 
będą we wtorki o godzinie 16.00 w sali 
klubowej LOKiRu. Zajęcia aerobiku, 
które prowadzi Grażyna Szymainda, 
odbywać się będą w każda środę w 
godzinach 19.15 do 20.15 w auli. Za
jęcia kółka szachowego, prowadzonego 
przez Kazimierza Przybyłek, odbywać 
się będą w każdy piątek w godzinach od 
15.00 do 17.00 oraz w każdą sobotę od 
9.00 do 13.00.

Serdecznie zapraszamy do skorzy
stania z naszej oferty!

UJ

pod przewodnictwem Józefa Hadasi- 
ka. Mieszkańcy Lichyni biesiadowali 
przy kawie, pączkach oraz ciastkach. 
Najmłodsi otrzymali słodycze. Orga
nizatorzy sprezentowali burmistrzowi 
Hubertowi Kurzałowi oraz swojemu 
sołtysowi Józefowi Gasz symboliczne 
„Lichyńskie Cylindry”. Burmistrz od
wdzięczył się podarunkami w postaci 
kalendarzy.

- Życzyliśmy szczęścia i zdrowia 
nie tylko w przyszłym roku, ale na 
całe życie - mówi Anna Wyschka. 
- Podczas spotkania było bardzo 
miło i głośno. Panowała atmosfera 
jak na prawdziwym jarmarkowym 
Weihnachtsfeierze.

UJ
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Uczeń na wsi Noworoczna hojność
gminie Ujazd od września 
realizowany jest pilotażo
wy program pn. „Uczeń 

na wsi”, który finansuje Państwowy 
Fundusz Rehabilitacji Osób Niepeł
nosprawnych. Zakłada on pomoc w 
zdobyciu wykształcenia przez osoby 
niepełnosprawne zamieszkujące gminy 
wiejskie oraz miejsko-wiejskie.

- Adresatami programu są niepeł
nosprawni uczniowie szkół podstawo
wych, gimnazjum i szkół ponadgimna- 
zjalnych, posiadający ważne orzeczenie

Caritas samotnym
grudniu odbył się w Ujeździe 
wieczór wigilijny dla osób 

starszych i samotnych. W spotkaniu, 
które zorganizował parafialny zespół 
Caritas, wzięło udział 60 osób. Zgro
madzeni przełamali się opłatkiem 
i złożyli sobie świąteczno-nowo- 
roczne życzenia. Następnie zasiedli 
do stołu, na którym znalazły się: 
barszcz z uszkami, groch z kapustą, 
ryba, makówki, kompot z suszu i 
inne potrawy przygotowane przez 
członkinie zespołu Caritas. Kolację 
poprzedziła modlitwa i odczytanie 
fragmentu Pisma Świętego przez 
obecnych na wigilii księży Wernera 

o niepełnosprawności, zamieszkujący 
naszą gminę - mówi Michalina Ciapa, 
dyrektorka Gminnego Zarządu Oświa
ty w Ujeździe. - W tym roku szkolnym 
z oferty skorzystało 6 dzieci w różnym 
wieku. W przyszłym - zainteresowanie 
będzie na pewno większe, zwłaszcza że 
kryterium dochodu na członka rodziny, 
które brane jest pod uwagę przy kwa
lifikowaniu do udzielenia pomocy, jest 
dość wysokie.

Uczniowie podstawówek i gim
nazjum dostaną po 2 tys. zł, szkół 

ponadgimnazjalnych - 3 tys. zł, 
a dzieci zameldowane w gminie 
Ujazd, a uczące się poza powiatem 
strzeleckim - 4 tys. zł. Pieniądze 
można przeznaczyć na zakup przy
borów szkolnych, oprogramowania 
komputerowego, Internetu, książek, 
udział w kursach doszkalających, 
językowych, a także szkolnych wy
cieczkach. Można też wydać je na 
czesne, zakwaterowanie w internacie 
i dojazd do szkoły.

JL 
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Uczestnicy wigilijnego spotkania w 
Ujeździe

Szygulę i Grzegorza Sonka. Atmos
ferę spotkania ubogaciła śpiewem 
kolęd i pastorałek ujazdowska schola. 
We wspólne muzykowanie włączyli 
się również zgromadzeni.

Kapłani dziękowali za działalność 
zespołu Caritas, wyróżniając zwłaszcza 
Małgorzatę Górecką, Edeltraudę Mazu
rek i Stanisławę Małek, które na rzecz 
potrzebujących działają od początku 
istnienia Caritasu w Ujeździe.
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Tadeusz Kauch podczas charytatywnego koncertu w Tar
nowie Podgórnym

Leżąca na te
renie Wiel
kopolski gmina 

Tarnowo Podgór
ne od samego po
czątku wspierała 
materialnie gminę 
Ujazd po tragicz
nym huraganie, 
jaki miał miejsce 
w sierpniu 2008 
roku. Jako jeden z 
pierwszych, samo
rząd Tarnowa Podgórnego przekazał 
na rzecz poszkodowanych 100 tys. zł. 
Delegacja z Wielkopolski przybyła 
do Ujazdu zobaczyć zniszczenia, za
chęcała też inne gminy do udzielania 
pomocy. Z nadejściem nowego roku 
władze i mieszkańcy wielkopolskiej 
gminy nie zapomnieli o ofiarach 
tornada. Czwartego stycznia odbył 
się w Tarnowie Podgórnym koncert 
noworoczny. Gwiazdą spotkania była 
Krystyna Prońko z zespołem. Wy
stąpiła też orkiestra symfoniczna „Le 
Quattro Stagoni” oraz Krzysztof Gasz, 
tenor Opery Bałtyckiej w Gdańsku. 
Podczas koncertu wśród przybyłych 
zbierane były datki na rzecz poszko
dowanych przez trąbę powietrzną 
mieszkańców Balcarzowic. Koncert 

Odśnieżają nas
ostatnich dniach zrobiło się - Za odśnieżanie Sieroniowic, Grze

V V biało dookoła - obfite opady boszowic, Balcarzowic, Nogowczyc
śniegu zmusiły do pracy drogowców. 
Pojawiła się potrzeba odśnieżania 
dróg.

- W gminie Ujazd za odśnieżanie 
odpowiedzialna jest nie jedna firma, 
lecz cztery - mówi burmistrz Tadeusz 
Kauch. - Takie rozwiązanie ma spo
wodować, by usuwanie śniegu z ulic 
przebiegało szybko i sprawnie. Już w 
ubiegłym roku przyjęliśmy taki system, 
jednak nie udało się go przetestować, 
ponieważ nie było śniegu. Jak na razie 
nie przyjęliśmy żadnych zastrzeżeń, co 
do pracy firm. 

objął swym patronatem wójt gminy 
Tarnowo Podgórne, Tadeusz Czajka. 
Udział wziął w nim również burmistrz 
Ujazdu Tadeusz Kauch.

- Jestem wdzięczny mieszkańcom 
Tarnowa Podgórnego za hojność - 
powiedział Kauch. - Z tego, co mi 
wiadomo, podczas koncertu zebrano 
ponad 40 tys. zł, ale tamtejszy wójt ma 
aspiracje na przekazanie jeszcze więk
szej kwoty na rzecz poszkodowanych 
w naszej gminie. Myślę, że współpraca 
między naszymi gminami będzie ukła
dała się nie tylko w zakresie wzajemnej 
pomocy, ale również - w przyszłości - 
w innych dziedzinach. Niewykluczone, 
że podpiszemy umowę o współpracy 
partnerskiej.

JL

Jaryszowa i Kolonii odpowiedzialny 
jest Zakład Usług Leśnych Krystiana 
Osadnika. Niezdrowice, Ujazd - Piaski, 
ul. Bursztynową, Okrzei, Chrobrego 
odśnieża firma Usługi Transportowe 
Romana Giesmana, a Ujazd - centrum 
i osiedla, Stary Ujazd i Zimną Wódkę 
z przysiółkami - Zakład Gospodarki 
Komunalnej. Olszową, Klucz, Księży 
Las oraz Strefę Aktywności Gospodar
czej odśnieża firma Wirbruk z Osie- 
ka - wymienia Maria Kalla z urzędu 
miejskiego.

JL
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O G Ł O S Z E N I E
Harmonogram odbioru nieczystości stałych w 2009 r., z terenu gminy Ujazd 

przez firmę REMONDIS w Gliwicach ul. Kaszubska 2 
tel. (032) 231 08 58; fax. (032) 238 23 85

Biuro Obsługi Klienta w Kędzierzynie Koźlu ul. Chrobrego 41
tel. 482 46 03, fax. 482 67 05

Harmonogram odbioru odpadów segregowanych w workach (szkło, plastik) w 2009 r.,

Rejon II III IV V VI VII VIII IX X XI XII

Jaryszów 
Zimna Wódka 

Grzeboszowice 
Sieroniowice 
Nogowczyce 
Balcarzowice

Olszowa 
Klucz 
Ujazd 

Niezdrowice 
Stary Ujazd

3 
sobota

30

27 27 24 22 19 17 14 11 9 6 4

Osiedle w Ujeździe co 2 tyg.
3 sob.

16
30

13
27

13
27

10
24

8
22

5
19

3
17
31

14
28

11
25

9
23

6
20

4
18

Odpady nieodebrane w dniach wyznaczonych zostaną odebrane dnia następnego.

Rejon II III IV V VI VII VIII IX X XI XII

GMINA UJAZD 16 13 13 10 8 5 3
31

28 25 23 20 18

Ile za śmieci?
pojemnika miesięcznie - mówi bur
mistrz Ujazdu, Tadeusz Kauch. - Nie 
ma rozgraniczenia na nieruchomości 
zamieszkałe przez jedną czy kilka 
osób. Wszyscy płacą tyle samo. Na 
wsi zorganizowany jest jeden wywóz 
odpadów w miesiącu, w mieście jest 
możliwość odbioru śmieci dwa razy 
w miesiącu.

Opłata za odbiór i transport nie
czystości ciekłych wynosi w 2009 roku 
15,84 zł za 1 m3.

JL
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OGŁOSZENIE
Uprzejmie informuję, że z dniem 02 lutego 2009r. 
Urząd Miejski w Ujeździe zmienia godziny pracy: 

Poniedziałek od godziny 800 do godziny 1600 

od wtorku do piątku: od godziny 700 do godziny 1500 

Burmistrz Ujazdu 
Tadeusz Kauch

adni gminy Ujazd pod koniec 
starego roku uchwalili stawki za 

wywóz śmieci. Ile w 2009 roku zapłacą 
mieszkańcy za opróżnianie kubłów?

Ci, którzy stosują selektywną zbiór
kę odpadów - a w gminie Ujazd to 
praktycznie wszyscy mieszkańcy - 
zapłacą za jeden pojemnik 110- lub 
120-litrowy 13,80 zł netto miesięcznie. 
Za kubeł o pojemności 240 litrów - 
24,50 zł, za 1100 litrów - 62 zł.

- W naszej gminie mieszkańców każ
dej posesji obowiązuje wywóz jednego

http://www.strzelecopolski.pl
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Miasto i gmina
Urząd Miasta i Gminy
Ośrodek Pomocy Społecznej
Komisariat policji 
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*5 Apteka „Nowa” 
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Komandos uczy, 
jak się bronić

Co się dzieje, Andrzeju?

Z
 awadzczanie jako jedyni w 
kraju mogą zapoznać się 
z praktyczną sztuką wal
ki, jaką posługują się siły specjalne 

Bundeswehry. Jorg Betse, komandos 
z 15-letnim do- świadczeniem 
prowadzi szkolenia
samoobrony, podczas
których prze- w C kazuje 
umiejętności ™ 
nabyte przez 
lata służby. Sztu
ka walki, jakiej
naucza, nazy
wa się „WAT | 

wań, które 
mogą ocalić 
nam życie w

Combat” i ’ 
jest samą esen
cją skutecznych 
technik obron
nych. Jorg jest 
potężnie zbudo
wanym męż
czyzną, któ
ry rozbraja Obrona przed atakiem nożem 
jednak uśmie
chem i ciepłym 
stosunkiem do ludzi. Aż trudno 
uwierzyć, że brał kiedyś udział w praw
dziwych akcjach bojowych z bronią w 
ręku. Do Polski przeprowadził się 2 lata 
temu. Zamiast dalszej ka 
wojskowej wybrał mi- 
do kobiety. Językiem 
polskim włada jeszcze 
z różnym efektem - 
mimo to nietrudno się 
z nim porozumieć.

- W wojsku uczy się technik walki, 
które muszą być przede wszystkim 
skuteczne - mówi. - Karate, Aikido a 
nawet Kraf Maga coraz bardziej ciążą 
w kierunku sportu i nie przygotowują 
na spotkanie z realnym zagrożeniem. 
To, co przekazuję, wynikło z lat do
świadczeń i przejmowania elementów 
z różnych systemów walki.

Sobotnie popołudnie. Trening w 
zawadzczańskim domu kultury. Każdy, 
kto ćwiczył którąś ze sztuk walki, z 
łatwością odnajdzie w nim jej elementy. 
Nie ma tu jednak ścisłych zasad, postaw 
czy ciosów. Jak twierdzi trener, każdy

riery 
ł o ś ć

chwili za
grożenia
- mówi
Jorg Betse. Grożenie pistoletem komandosowi z 15-letnim stażem to niezbyt
- Na przy- dobry pomysł - o czym przekonałem się osobiście

Spotkanie z przedsiębiorcami
minioną środę, 7 stycznia, od
było się tradycyjne spotkanie 

burmistrza miasta z przedstawiciela
mi świata biznesu i najważniejszych 
instytucji gminnych. Takie wspólne 
powitanie nowego roku odbywa się już 
po raz czwarty. I tym razem, podobnie 
jak w latach poprzednich sala Renomy 
była zapełniona po brzegi.

Większość formalnej części spo
tkania poświęcono na podsumo- 

człowiek jest inny i to, co skuteczne jest 
w obronie przed jedną osobą, na inną 
już nie podziała. Dlatego tak ważny jest 
realizm aranżowanych walk i zmiany 
partnerów do ćwiczeń. Podczas ćwi
czeń posługuje się prawdziwą pałką 
czy p i - 
wiście

stoletem (oczy- 
zaślepionym). 
Znacznie pod
nosi to

I 
realizm sytuacji. Walczy się 
też na twardej podłodze i w 
codziennych ubraniach. Co 
ciekawe, duża część uczestników 
to dziewczyny.

- Ważne jest odnalezienie we- 

wanie przez burmistrza Mariusz 
Stachowskiego roku 2008. Burmistrz 
przedstawił także plany krótko i dłu
gofalowe gminy. Spotkanie zakoń
czyło się już znacznie mniej formal
nie przy stołach z poczęstunkiem.

- Jaki jest sens takich spotkań? Czy 
przekładają się one na konkretne ko
rzyści wobec gminy?

- To właściwie jedyna okazja w 
roku, by nie tylko osobiście spotkać 

kład, wchodząc do samochodu na 
podziemnym parkingu, nie powinno 
się zapinać najpierw pasów, tylko 
uruchomić silnik. Gdybyśmy zostali 
zaatakowani ograniczeni pasami, a sil
nik nie dał się uruchomić - wtedy na
sze szanse na wyjście z ataku obronną 
ręką byłyby niewielkie. Podobnie inne 
schematy obowiązują na dyskotece czy 
w windzie.

Duża część ćwiczących to dziew
czyny. Jak same twierdzą zaledwie po 
miesiącu ćwiczeń poradziłyby sobie 

w razie zagrożenia, choć sam trener 
mówi, że na dobre zapoznanie się z 
technikami trzeba poświęcić pół roku.

W najbliższych miesiącach Jorg Bet
ce zamierza prowadzić zajęcie także w 
Strzelcach Opolskich i Gliwicach.

ROMUALD KUBIK

się i przedstawić stan gminy - mówi 
burmistrz Mariusz Stachowski. - Spo
tykają się tu najważniejsze z punk
tu widzenia rozwoju gminy osoby, 
które mogą wymienić się opiniami. 
Gmina może też znaleźć poparcie 
dla swoich projektów, co często prze
kłada się potem na konkretną pomoc 
przedsiębiorców.

SDO

alcownia Rur Andrzej w ostat
nich tygodniach zwolniła kilka

naście osób. Atmosferę zaniepokojenia 
wśród mieszkańców Zawadzkiego 
dodatkowo podgrzewają pogłoski, że 
nie były to ostatnie zwolnienia z WRA - 
największego zakładu pracy w okolicy.

Jaka przyszłość czeka pracowników Walcowni Rur Andrzej?

Do takiej sytuacji doszło tuż przed 
zapowiedzianą sprzedażą udziałów w 
WRA przez Towarzystwo Finansowe 

„Silesia”. Jest ono właścicielem aż 70% 
przedsiębiorstwa. W tym momencie 
o przejęcie WRA rywalizują już tylko 
dwie firmy - Alchemia i Max Aicher. 
Zwolnienia tuż przed potencjalną 
sprzedażą walcowni, dodatkowo po
tęgują zaniepokojenie.

O przyczyny zwolnień zapytaliśmy 
Cezarego Niewiadomskiego - niedaw
no wybranego prezesa.

- Z WRA zostało zwolnionych ostatnio 
kilkanaście osób. Jaka była przyczyna 
zwolnień?

- Zwolniono 16 osób oraz kilka w trybie 
dyscyplinarnym - mówi prezes WRA.

- W walcowni był duży przerost zatrud
nienia. Dochodziło do takich absurdów, 
że była osoba wyznaczona od tankowania 
auta prezesa czy naklejania znaczków. 
Firmy nie stać na takie luksusy.

Firma od miesięcy przynosi straty na 
działalności podstawowej czyli produkcji 
rur. Co roku Towarzystwo Finansowe 

„Silesia”, które jest właścicielem 70% 
udziałów WRA, wspomaga ją finansowo. 
W porównaniu z innymi, podobnymi 
zakładami w branży WRA jest o wiele 
mniej wydajna - nawet kilkakrotnie.

- Czy to ostatnie zwolnienia? Mówi się 
o planowanych następnych...

- W walcowni nie są planowane zwol
nienia grupowe. Niemniej jednak pro
wadzone są konsultacje z kierownikami 
działów, co do przydatności poszczegól

• H > F _
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nych pracowników. Na podstawie opinii 
kierowników, którzy w końcu wiedzą naj
lepiej, jakie kto ma nastawienie do pracy, 
może dojść do następnych zwolnień.

- Ile osób ma być zwolnionych?
- Nie ma co do tego żadnych planów. 

Taka restrukturyzacja zatrudnienia jest po

trzebna właśnie po to, żeby pewnego dnia 
nie trzeba było dokonać zwolnień grupo
wych, co niestety jest obecnie powszechne. 
Koksownia Zdzieszowice zwolniła kilkaset 
osób, walcownia rur Silesia - 35% załogi. 
Jeżeli nie chcemy tego samego w WRA mu- 
simy zacisnąć pasa. Zarząd zrezygnował np. 
z usług firm zewnętrznych i na to miejsce 
dał pracę zatrudnionym w walcowni.

- Istnieje związek między zwolnieniami, 
a sprzedażą udziałów przez Towarzy
stwo Finansowe „Silesia”?

- Nie. Dopiero 15 stycznia będzie 
wiadomo, jakie podjęto w sprawie 
sprzedaży udziałów decyzje.

- Czy miały miejsce nieprawidłowości 
podczas zwalniania pracowników?

- Rzeczywiście owe 16 osób za pierw
szym razem nie było zwolnionych w cał
kowitej zgodzie z przepisami, lecz potem 
zostało to naprawione. Prasa donosiła 
że nie było konsultacji ze związkami za
wodowymi. Ponieważ nie miało miejsca 
zwolnienie grupowe, zarząd jedynie 
miał obowiązek poinformować związki 
zawodowe o planowanych zwolnieniach, 
co też zostało uczynione. Dziś każde 
spotkanie z przedstawicielami związków 
zawodowych jest protokołowane. Przed
stawiciele związków muszą zdać sobie 
sprawę, że jeżeli będą poświęcali swoją 
energię na proceduralne kruczki mające 
zapobiec zwolnieniom, za jakiś czas mogą 
dowiedzieć się, że zakład z powodu utraty 
płynności finansowej będzie zmuszony 
do ogłoszenia upadłości. A tego chyba 
nie chce nikt?

ROMUALD KUBIK
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Problem używania narkotyków w gminie jest coraz poważniejszy

Chcesz prochy? U nas 
łatwo je zdobędziesz!

Kto będzie wice
burmistrzem?

A
 mfetamina i marihuana to 
najpopularniejsze narkoty
ki zażywane przez miesz
kańców gminy. Nie ma większych 

problemów, żeby je kupić czy to od 
lokalnych dealerów czy od osób, które 
przywiozły je z pracy na zachodzie. 
Najwięcej prochów bierze młodzież 
- głównie uczniowie szkół średnich, 
ale po narkotyki sięgają coraz młodsi 
- gimnazjaliści, są też przypadki odu
rzających się uczniów 
podstawówek.

Taki obraz wyłania 
się ze statystyk opra
cowanych na zlecenie 
strzeleckiego urzędu 
miejskiego. Ankie
terzy przepytywali 
młodzież, dorosłych, 
uczniów, nauczycieli, 
rodziców... Zebrany 
materiał opracowano 
w formie statystyk i 
wykresów. Przedsta
wiono je na ostatniej 
sesji radnym. Obraz, 
jaki się z tego wyłania, 
nie jest zbyt różowy. 
Choć na wszelkiego 
rodzaju akcje profi
laktyczne i uświadamianie młodych, 
jakim niebezpieczeństwem są używki, 
wydawane są spore środki, to i tak po 
papierosy, alkohol i narkotyki sięga 
coraz więcej osób. O tym, że dostęp 
do papierosów i alkoholu jest łatwy, to 
wiadomo. Przeprowadzone niedawno 
badania po raz pierwszy pokazały, jak 
się ma sprawa z narkotykami.

Najpopularniejszym narkotykiem 
zażywanym przez mieszkańców gminy 
jest marihuana. Susz konopi indyjskiej, 
czyli właśnie marihuanę, paliło ponad 
3% wszystkich uczniów. Z okazją do 
spróbowania tego narkotyku zetknęli 
się głównie uczniowie gimnazjów i 
szkół średnich. Wśród uczniów zawo
dówek było to ponad 8%. Największy

Szkrabusiowy bal
Ponad 80 maluchów bawiło się w 

ubiegłą niedzielę na Balu Szkra- 
busia. Poprzebierane w kolorowe stroje, 

dzieci chętnie brały udział w różnego 
rodzaju konkursach i zabawach. Nad 
spokojem w czasie balu czuwali król 
i królowa - Tadeusz Goc i Maria Feli- 
niak, którzy jednak, gdy zobaczyli, że 
dzieci doskonale dają sobie radę sami, 
abdykowali na rzecz migdałowej pary.

- Wszystkie dzieci dostały ciastecz
ka - wyjaśnia współorganizatorka 
imprezy, Danuta Foryt. - W dwóch 
z nich były migdały. Te dzieci, które 
dostały ciasteczka z migdałami, zostały 
nowymi władcami balu.

Za udział pociech w balu rodzice 
płacili 20 złotych od osoby. Do organi
zacji dołączyli się sponsorzy, fundując 
paczki dla maluchów, które dzieciom 

repertuar narkotyków, które mieli oka
zję zażyć, podali licealiści - wymienili 
m.in. amfetaminę, haszysz i extasy. Do
rośli podali amfetaminę i marihuanę, 
jako te, do których mają dostęp.

To właśnie od marihuany w więk
szości zaczynają swój kontakt z używ
kami nasi mieszkańcy. Pojedyncze 
osoby stwierdziły, że jako pierwszy 
narkotyk skosztowały amfetaminę, 
haszysz czy szybko i intensywnie dzia

łającą metaamfetaminę oraz LSD.
Przerażające jest to, że 98% ankie

towanych twierdzi, że łatwo jest kupić 
narkotyki. Średnie ceny nie są cenami 
zaporowymi - amfetamina „chodzi” 
po 37 zł za gram, marihuana po 25 zł, 
jedna tabletka extasy kosztuje tylko 8 
zł a LSD - 25 zł za listek. Środki odu
rzające można kupić na dyskotekach, 
osiedlu, ulicach, w szkołach, na dwor
cu. Co ciekawe, dobrym miejscem 
do zakupów jest strzelecki rynek i. 
hipermarket. W sklepie kłębi się na 
ogół tłum ludzi, więc dwie osoby 
wymieniające pieniądze za np. mały 
woreczek z białym proszkiem, nie 
zwracają niczyjej uwagi.

Prawie połowa osób, które kiedy

rozdawał święty Mikołaj. Spółdzielnia Mieszkaniowa i urząd
Imprezę zorganizowali wspólnie miejski.

Stowarzyszenie Rozwój i Gospodarka, POS

kolwiek zażywały narkotyki, pierwszy 
raz sięgnęła po nie z ciekawości, a 
ponad 30%, ponieważ „chciały być lep
sze”. Swoją wiedzę o narkotykach ich 
użytkownicy czerpią przede wszyst
kim z własnego doświadczenia. Spora 
grupa jako źródła tej wiedzy wskazała 
„instytucje” (23%) oraz szkołę (16%).

Coraz więcej osób uzależnia się też 
od medykamentów. Regularnie przyj
muje je prawie 30% ankietowanych.

- Co jakiś czas 
pojawiają się takie 
osoby na izbie przy
jęć - mówi lekarz 
Ryszard Wileński. - 
Próbują symulować 
różne schorzenia, 
żeby tylko dostać 
receptę na lek, od 
którego są uzależ
nieni. Może im się 
to udać 2-3 razy, ale 
później te osoby są 
rozpoznawane przez 
personel i nie udaje 
im się już wyłudzić 
tych medykamen
tów. Wyłudzenia 
recept są utrudnio
ne chociażby z tego

powodu, że każda wizyta pacjenta w 
Oddziale Ratunkowym jest odnoto
wana w systemie komputerowym. Naj
częściej osobom uzależnionym chodzi 
o silne leki uspokajające i nasenne oraz 
przeciwbólowe, w tym narkotyczne.

Z narkotykami walczy również 
policja.

- W zeszłym roku na terenie nasze
go powiatu stwierdzono w sumie 102 
przestępstwa narkotykowe - mówi 
sierżant Beata Kocur, oficer prasowy 
Komendy Powiatowej Policji w Strzel
cach Opolskich. - Z tego 55 ujawnili 
policjanci ze strzeleckiej komendy. Są 
to sprawy związane z posiadaniem i 
obrotem narkotykami.

POS

Pod koniec ubiegłego roku z peł
nienia funkcji wiceburmistrza 
zrezygnował Ginter Kostrzewa, który 

zajmował się głównie inwestycjami. 
Pojawiło się pytanie, kto miałby go 
zastąpić. Z początkiem roku burmistrz 
Tadeusz Goc mówił: Zaproponowa
łem objęcie tego stanowiska pewnej 
osobie, ale nadal nie mam odpowiedzi 
twierdzącej, więc póki co, nie chcę 
personalnie mówić, kto to.

Udało nam się dowiedzieć, że tę 
propozycję usłyszał Józef Kampa, 
obecnie dyrektor Gminnego Zarządu 
Oświaty i Wychowania.

- Faktycznie to jemu zapropono
wałem to stanowisko - potwierdził 
Goc. - Uważam, że to dobra kandy
datura. W ciągu ostatnich lat Józef 
Kampa zajmował się inwestycjami i

Ośrodek kultury 
bez dyrektora

gnieszka Ślusarczyk nie będzie 
już pełnić funkcji dyrektorki 

Strzeleckiego Ośrodka Kultury. Fotel, 
który objęła z początkiem stycznia 
2008, zwolni dokładnie po roku.

- Umowa z panią Ślusarczyk była 
podpisana na rok i nie została prze
dłużona - wyjaśnia burmistrz Tade
usz Goc. - Decyzję taką podjąłem 
po wcześniejszym wsłuchaniu się w 
opinie środowisk sołeckich, radnych, 
pracowników i współpracowników. 
Dochodziło do nas wiele głosów, że 
współpraca pomiędzy dyrektorką a 
sołtysami nie układa się najlepiej. 
Jeżeli sołtys organizuje imprezę dla 
mieszkańców wsi i woli pożyczyć na
głośnienie od prywatnej osoby, choć w 
świetlicy wiejskiej ma znacznie lepsze, 
to coś jest nie tak. A sołtys tłumaczy, 
że jakby chciał pożyczyć sprzęt ze świe
tlicy, to musiałby to załatwić z dyrek
torką, a to droga przez mękę. Niestety 
tego typu głosów było wiele. Nie tak 
wyobrażamy sobie współpracę szefa 
od kultury ze środowiskami lokalnymi. 
Tych negatywnych informacji było po 
prostu za wiele.

Rozmawiałam na temat współpra
cy z dyrektor Ślusarczyk ze świetlico
wymi i sołtysami. Nikt nie chciał pod
pisać swojej wypowiedzi imieniem i 
nazwiskiem. - Jej już nie będzie, nie 
wiadomo, kto przyjdzie nowy, nie 
wiadomo też, czy nie pójdzie w świat 
informacja, że w naszej wiosce są 
problemy z dogadaniem się z dyrekcją 
- mówili. - Fakt, że z tą panią trudno 
się współpracowało.

- Wiadomość, że nie przedłużono 
umowy z panią Ślusarczyk była dla 
mnie zaskoczeniem - mówi radna Da
nuta Foryt. - Jestem członkiem komisji 
oświaty, kultury i sportu. Nigdy nie 
otrzymałam w czasie spotkania komisji 
informacji, że działalność dyrektorki 
jest przez burmistrza oceniana źle. Nie 
wydawaliśmy również opinii o jej pracy. 

remontami w sferze oświaty i robił to 
bardzo dobrze.

Jak będzie działać GZOiW, jeśli Jó
zef Kampa przyjmie tę propozycję?

- Jest Marek Życzyński, który dosko
nale sobie poradzi, więc nie ma obaw, 
że oświata zostanie sparaliżowana.

W niedzielę wieczorem w czasie 
finału WOŚP spotkałam się z Józefem 
Kampą.

- Prosiłem burmistrza o czas do 
namysłu do poniedziałku (12 stycznia 
- przyp. red.) - powiedział. - Chcę 
dokładnie zapoznać się z obowiązkami 
wiceburmistrza.

W poniedziałek po południu Józef 
Kampa poinformował, że przyjmuje 
propozycję burmistrza i obejmie fotel 
jego zastępcy.

POS

Jest to co najmniej zastanawiające, po
nieważ bardzo często jesteśmy proszeni 
o opinię w błahych sprawach, takich jak 
ustawienie sceny na placu Żeromskiego, 
a w tym przypadku nikt nie zapytał nas 
o zdanie. Strzelce mają szczęście do 
miłośników kultury, ale nie do mena
dżerów kultury. A do zarządzania SOK
iem trzeba dobrego menadżera. Oferta 
ośrodka ma się podobać mieszkańcom. 
Spodziewałam się, że nowa dyrektorka 
będzie rozwijać to, co było dobre i 
wprowadzać nowości. Choć zapropo
nowała wiele innowacyjnych rozwiązań, 
to szkoda że nie kontynuowano tego, 
co było dobre i podobało się ludziom, 
choćby spotkań kabaretowych.

Agnieszka Ślusarczyk uważa, że 
rok jej pracy w SOK-u jest zakończony 
sukcesem.

- To był trudny okres, gdy jednostka 
powstawała w zasadzie od podstaw - 
mówi. - Wszystkie lokalne imprezy, 
które się do tej pory odbywały, zostały 
utrzymane. Wprowadziłam nowe, o 
zasięgu wojewódzkim - takich w Strzel
cach wcześniej nie było. Udało się na 
nie znaleźć dofinansowanie, tak samo 
jak na jedyną ogólnopolską imprezę ro
bioną w SOK-u, czyli przegląd teatrów 
lalek. Założyłam, że jeśli się one udadzą, 
to będą kontynuowane w następnych 
latach. Bo takie imprezy, to nie tylko 
wydarzenie kulturalne, ale również 
świetne narzędzie promujące Strzelce 
Opolskie. Przez ten rok udało się rów
nież uregulować bardzo skomplikowaną 
sytuację prawną świetlic wiejskich oraz 
zasady funkcjonowania SOK-u.

Od 15 stycznia Strzelecki Ośrodek 
Kultury zostanie bez dyrektora. Nowy 
wybrany będzie w konkursie. Procedu
ra potrwa na pewno parę tygodni.

- Wyznaczyłem osobę pełniącą 
obowiązki dyrektora, tak więc praca 
SOK-u będzie się odbywać normalnie 
do czasu wyłonienia nowego dyrektora 
- zapewnia Goc.

POS
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Orkiestra zagrała z mocą
STRZELCE OPOLSKIE

czasie niedzielnej akcji na 
rzecz Wielkiej Orkiestry Świą

tecznej Pomocy na terenie gminy 
Strzelce Opolskie kwestowało 130 
wolontariuszy. W sali Strzeleckiego 
Ośrodka Kultury od godziny 11.00 
odbywały się przedstawienia i kon
certy. W przerwach między występami 
licytowano przedmioty podarowane 
przez sponsorów i gadżety WOŚP. 
Nowych właścicieli znalazły między 
innymi obrazy namalowane w czasie 
letnich plenerów, drewniane modele 
żaglowców, kubki z logo WOŚP czy 
zegar. Tradycyjnie zlicytowany został 
również wielki tort z serduszkiem 
orkiestry. Zapłacono za niego 1000 
złotych. Na jego kupno zrzucili się 
burmistrz, wiceburmistrz, dyrektor 
GZOiW i prezydium rady miejskiej. 
Ciasto zostało równo podzielone po
między wolontariuszy. Imprezę zakoń
czyło „światełko do niebo” - ułożone 

ZAWADZKIE
tym roku w ramach Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomo

cy na ulice gminy Zawadzkie wyszło 
28 wolontariuszy, którzy zebrali kwotę 
9472,92 zł. W puszkach znalazła się

4 * hIH®
Wolon tariuszki w^kj

UJAZD
ielka Orkiestra Świątecznej 
Pomocy tradycyjnie zagrała na 

Rynku w Ujeździe. Od godziny 17.00 na 
gości czekała kuchnia polowa z pysz
nym bigosem i grzaniec. Wystąpiły też 
zespoły King Size i Starter. Organiza
torem spotkania był Miejsko-Gminny 
Ośrodek Działalności Kulturalnej w 
Ujeździe. Mieszkańcy chętnie wspo
magali akcję Jurka Owsiaka. Zebrano 
około 2300 zł.

JL

Jak co roku, w Ujeździe, stanęła kuchnia 
polowa

Sprzęt orkiestry ratuje dzieci
a oddziale noworodków i dzie
cięcym strzeleckiego szpitala 

od lat lekarze korzystają ze sprzętu po-
darowanego przez Wielką Orkiestrę 
Świątecznej Pomocy.

- Mamy 2 mniejsze inkubatory, 
dwa większe, otwarte stanowiska do 
resuscytacji noworodków - mówi 
Edyta Krupnik, ordynator oddziału 
noworodków. - Jest pulsoksymetr 
(urządzenie do sprawdzania wy- 
sycenia tlenem krwi) oraz aparat 
do przesiewowego badania słuchu. 
Najstarszy sprzęt to jeden z otwartych

osiągnął cenę 110 zł
z świeczek serce zapłonęło na placu 
Żeromskiego.

W tym roku na konto orkiestry od

mieszkańców gminy Strzelce wpłynęło
57 525,38 zł.
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też waluta obca: 7,48 Euro oraz 58,50 
Koron Czeskich.

Kumulacja akcji tradycyjnie miała 
miejsce w Domu Kultury. Z początku 
frekwencja nie dopisywała, jednakże 

inkubatorów - dostaliśmy go 15 lat 
temu. Najczęściej wykorzystywanym 
sprzętem jest aparat do badania słu- 

V-21Q0G

później mieszkańcy stopniowo przy
bywali i po 1800 sala widowiskowa była 
już w połowie zapełniona. Zagrały 
zespoły Siloe (w rytmach reggae i 
rocka), Waldek Nowak wystąpił ze 
swoim repertuarem w stylu country, 
niedawno powstały zespół Explanation 
oraz „Coda” z Miasteczka Śląskiego. 
Między występami przeprowadza
na była licytacja nadesłanych przez 
fundację WOŚP oraz ufundowanych 
przez Urząd Miejski w Zawadzkiem 
fantów. Udało się je zlicytować za 
kwotę 211 zł.

O 20.00 wystrzelono „światełko 
do nieba”. Po pokazie sztucznych ogni 
burmistrz Mariusz Stachowski podzię
kował organizatorom - MOKSiR-owi 
Zawadzkie, ZHR „Polana” oraz Klubo
wi @ctiv@ za przygotowanie imprezy.

SDO

chu, który dostaliśmy kilka lat temu
- sprawdzamy nim słuch wszystkich 
naszych maluchów.

Na oddziale dziecięcym znajdują 
się również 2 inkubatory i pulsok- 
symetr oraz 3 pompy infuzyjne 
oraz 2 wagi elektroniczne. Sprzęt 
ten jest używany bardzo często - 
pulsoksymetr jest w użyciu prawie 
codziennie. Na elektronicznych 
wagach ważone są wszystkie dzieci, 
które trafiają na oddział, czyli ponad 
1100 małych pacjentów rocznie.

POS
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Sklep 
chemiczno-kosmetyczny

Malex MALEX
oferuje:

tapety karnisze
farby maty łazienkowe la 
rolety klamki, zamki itp. J 

Chemia gospodarcza oraz kosmetyki 
najtańsze w okolicy!

Strzelce Op. ul. Wałowa 7, tel. 077-4401-928
^Zapraszamyna zakupy! t.

i 4 ; Restauracja „Nova"
KadłubBUPBB3SBS 

zapraszauM 
Zabawę taneczną

ZZespołem „Synteza"
dnia 17 stycznia (sobota) godz. 2000

wstęp
Serdeczne zapraszamy!

Tel. 0602-332-608

v

f

fiUTOFO^ojw
FelffiŚ

Grodzisko uiGfówna 15 tel. O 5t® 
obok sklepu *8

AGROLANDIS 
Oddział Ujazd 

prowadzi skup:
Pszenicy, pszenżyta, żyta, jęczmienia, kukurydzy 

mokrej i suchej za gotówkę i w rozliczeniu towarem. 
Posezonowa wyprzedaż 
środków ochrony roślin 

W przypadku większych ilości istnieje 
możliwość negocjacji ceny 

Ponadto oferujemy w ciągłej sprzedaży:
- materiały siewne zbóż, rzepaku, kukurydzy
- środki ochrony roślin
- oleje i smary firmy Lotos i Fusch
- sznurek rolniczy
- pasze i komponenty
- nawozy

Miejsce skupu Zakład Rolny Ujazd ul. Starostrzelecka 1, 
tel. 077 463 70 29, kom. 0 501 226 192,

0 505 157 706, 0 504 170 701 
Oferujemy atrakcyjne warunki kontraktacji płodów 
rolnych na 2009 rok wraz z kredytowaniem nasion, 

środków ochrony roślin i nawozów 
ZAPRASZAMY!
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Strzelecki Dom Pomocy Społecznej nie przyjmuje nowych mieszkańców

DPS nie spełnia 
wymogów

Wspólnie czytają 
książki

O
d stycznia do Domu Pomo
cy Społecznej w Strzelcach 
Opolskich nie są przyjmo
wani nowi mieszkańcy. Powód? Pla

cówka nie spełnia standardów. Ustawa 
dokładnie określa, co musi się w takim 
obiekcie znajdować. Jeśli nie wszystkie 
punkty z tej listy są spełnione, od 2009 
roku nie można przyjmować nowych 
pensjonariuszy.

Kończymy prace przy dobudowywanych pomieszczeniach - mówi Stanisław 
Marek, dyrektor DPS-u

- Ustawa nakazuje dostosowanie 
DPS-ów do obowiązujących norm do 
2010 roku - wyjaśnia starosta Józef 
Swaczyna. - Mamy tego świadomość i 
dlatego w ubiegłym roku przeznaczy
liśmy ze środków powiatu na ten cel 
ponad 2 miliony. W tym roku będzie

Rozdysponowano pieniądze z gminnego funduszu grantowego

99 tysięcy dla sołectw
Tyle pieniędzy zostało rozdzielone 

pomiędzy 11 sołectw, które chcą 
coś zrobić w swoich wioskach. Pod 

koniec ubiegłego roku sołectwa pisały 
projekty, które składały w urzędzie. Ze 
wszystkimi zapoznała się specjalnie 
powołana komisja, która zadecydo
wała, ile dofinansowania otrzymają na 
poszczególne przedsięwzięcia.

Przy ocenie projektów komisja 
kierowała się kryteriami określonymi 
w regulaminie, uwzględniła również 
inne dodatkowe źródła finansowania 
i pomocy merytorycznej oraz tech
nicznej ze strony gminy przy realizacji 
zgłoszonych przedsięwzięć.

Projekt sołtysa i rady sołeckiej Błot
nicy Strzeleckiej „Modernizacja boiska 
LKS PLON. Estetyka wokół zbiornika 
przeciwpożarowego. Naprawa i od
nowienie przystanku PKS” otrzymał 
dofinansowanie wysokości 8 tys. zł. 
„Centrum Społeczno-Kulturalne wsi 
Grodzisko. Pierwszy etap rozbudowy 

to kwota wysokości 972 tysięcy.
- Do zrobienia zostało nam jeszcze 

skończenie prac przy dobudowy- 
wanych pomieszczeniach - mówi 
Stanisław Marek, dyrektor DPS-u. - 
Poza tym, robimy kotłownię gazową i 
montowane będą solary, żeby ogrzewać 
latem wodę. Następnie zainstalujemy 
nowy system przeciwpożarowy i 
przyzywowo-alarmowy. W planie jest 

także stworzenie sal do terapii zaję
ciowej i rehabilitacji. Dopiero wtedy 
będziemy spełniać wszystkie ustawowe 
wymogi.

Przepisy prawa o pomocy spo
łecznej nakazują dostosowanie do
mów pomocy społecznej do unijnych 

remizy OSP” to projekt zgłoszony 
przez Grupę Odnowy Wsi Grodzisko. 
Przyznano na jego realizację 9 tys. zł. 
Sołectwo Jędrynie otrzyma 9 tys. na 
kontynuację budowy centrum inte
gracji wiejskiej. Dla projektu „Piękna 
Wioska Nasza - przyjedź, zobacz, 
odpocznij - Kadłub zaprasza. Teren 
rekreacyjny przeznaczonych do wiej
skich imprez kulturalno-oświatowych 
oraz rodzinnych” zgłoszonego przez 
radę sołecką i Grupę Odnowy Wsi 
sołectwa Kadłub-Wieś przeznaczono 
9,5 tys. O 500 zł mniej, czyli 9 tys. 
otrzyma rada sołecka Ligoty Dolnej 
na realizację zadania „Centrum Inte
gracji Wiejskiej II etap”. Na realizację 
projektu „Kapitalny remont byłej salki 
katechetycznej i adaptacja na świetlicę 
wiejską w miejscowości Płużnica Wiel
ka” zgłoszonego przez radę sołecką 
Płużnicy Wielkiej przyznano 9 tys. zł, 
a dla projektu „Wykonanie ogrodzenia 
obiektu sportowego - II etap LKS 

norm do 2010 roku. Jednak jest tam 
również zapis, że jeżeli placówka nie 
będzie ich spełniać 1 stycznia 2009, to 
warunkowo będzie mogła prowadzić 
swoją działalność. Oznacza to, że w 
roku bieżącym nie może przyjmować 
nowych pensjonariuszy.

- W końcem ubiegłego roku ro
zesłaliśmy do wszystkich ośrodków 
pomocy społecznej z którymi współ
pracujemy pisma, w których informo
waliśmy o takiej sytuacji - wyjaśnia 
dyrektor Marek. - Informowaliśmy, że 
przyjmowane będą do naszych domów 
tylko te osoby, które zostaną skierowa
ne w 2008 roku. W tej chwili mamy 12 
takich osób, które zostały skierowane 
do nas w ubiegłym roku i oczekują na 
wolne miejsce. Nowych osób w tym 
roku nie będziemy przyjmować.

Dom w Strzelcach nie spełnia 
wymogów, ale obiekty filialne w Szy- 
miszowie i Leśnicy - tak. Jednak tam 
również nie będą przyjmowani nowi 
mieszkańcy.

- Pozwolenie warunkowe na pro
wadzenie działalności jest wydawane 
konkretnej instytucji, a nie obiektowi 
- wyjaśnia Stanisław Marek. - Nie mo
żemy przyjmować nowych osób ani do 
Leśnicy, ani do Szymiszowa, ponieważ 
jesteśmy jednym organem, to są tylko 
budynki filialne.

Zakończenie remontów planowane 
jest na koniec bieżącego roku.

- Jeżeli uda się zrobić to wcześniej, 
to wystąpimy do wojewody o pozwole
nie na prowadzenie pełnej działalności 
i mam nadzieję, że nam się to uda - 
mówi Stanisław Marek.
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Jedność w Rozmierce” zgłoszonego 
przez radę sołecką i LKS „Jedność” 
Rozmierka - 9500 zł. Grupa Odnowy 
Wsi Rozmierz otrzyma 9,5 tys. na 
projekt „Chrońmy nasze dziedzictwo”, 
a rada sołecka Rożniątowa na zagospo
darowanie terenu przy Domu Spotkań 
otrzyma 8,5 tysiąca. Dofinansowana 
również będzie (9 tys. zł) budowa 
placu zabaw w Suchej oraz realizacja 
projektu „Stworzenie miejsca integra
cji rodzinnej poprzez kształtowanie u 
podstaw - plac rekreacyjno-edukacyj- 
ny” zgłoszonego przez radę sołecką i 
sołtysa sołectwa Szymiszów Osiedle 
(9 tys. zł).

Wszystkie projekty, które uzyskały 
dofinansowanie, muszą być zrealizo
wane do końca bieżącego roku.

Więcej, o poszczególnych projek
tach, w kolejnych numerach naszego 
tygodnika.

POS

Młodzież z gimnazjum numer
1 w Strzelcach Opolskich po 

lekcjach, zamiast siedzieć przed kom
puterami, odwiedza podopiecznych 
Środowiskowego Domu Samopomo
cy. Po co? Żeby wspólnie poczytać 
książki.

- W ramach programu „Poczytaj 
mi, przyjacielu” wolontariusze regular
nie, raz w tygodniu, odwiedzają niepeł
nosprawnych, by wspólnie odkrywać 

piękno słowa pisanego i po prostu 
bawić się literaturą - mówi Grażyna 
Ziaja opiekująca się uczniami. - Zajęcia 
biblioterapeutyczne połączone z ćwi
czeniami ruchowymi i plastycznymi 
to nie jedyna forma aktywności zapro
ponowana przez wolontariuszy. Chcąc 
uatrakcyjnić wspólnie spędzany czas, 
uczniowie przygotowują artystyczne

Rewitalizacja czy 
dewastacja?

świątecznym numerze na
szego tygodnika pisaliśmy o 

rewitalizacji strzeleckiego parku. W 
odpowiedzi na ten tekst zadzwonił do 
nas Czytelnik.

- To jest rewitalizacja czy dewasta
cja? - pytał. - Rozumiem pogłębianie 
i oczyszczanie parku, popie
ram to w stu procentach. Ale 
wycinanie tylu zdrowych 
drzew? Tną wszystko, co 
się da! Jeszcze chwila i z 
ulicy Opolskiej będzie moż
na zobaczyć Kozielską, bo 
pomiędzy nie będzie żad
nych drzew. Kto to widział, 
żeby karczować tyle drzew. 
Zwłaszcza, że są to zdrowe 
okazy. Rosły tu przynaj
mniej 50 lat, a teraz w jednej 
chwili są wycinane.

- Rewitalizacja to odtwo
rzenie parku w taki sposób,
żeby wyglądał jak w czasach hrabiego 
Renarda - wyjaśnia Zbigniew Janiec, 
kierownik referatu inwestycyjno-tech- 
nicznego urzędu miejskiego. - Był to 

programy - niespodzianki, które 
przyjmowane są zawsze z niezwykłym 
entuzjazmem.

- Wkład pracy i zaangażowanie 
gimnazjalistów oraz nauczycieli pro
wadzących zostały szybko docenione, 
a rezultaty przerosły nawet najśmielsze 
oczekiwania - mówią Małgorzata Wa
lasek, Joanna Misiec, Grażyna Ziaja, 
nauczycielki z PG nr 1 w Strzelcach. 
- Młodzież chętnie korzysta z zajęć i 

z niecierpliwością oczekuje kolejnych 
wizyt wolontariuszy, co ogromnie nas 
cieszy. Dla gimnazjalistów natomiast 
chwile spędzane w Środowiskowym 
Domu Samopomocy to niezwykle 
cenne lekcje tolerancji i uwrażliwienia 
na potrzeby innych ludzi. Lekcje, na 
które uczęszczają z ochotą!

POS

park w stylu angielskim, który cha
rakteryzował się tym, że było w nim 
sporo wolnych przestrzeni, dużych łąk. 
Odtwarzamy go w tej właśnie formie. 
Wycinkę prowadzimy według planu, 
który został zatwierdzony przez kon
serwatora zabytków. Na wiosnę roz- 

poczną się nasadzenia nowych drzew, 
ale nie w tych miejscach, w których 
rosły wycięte.
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Liceum Ogólnokształcące w Zawadzkiem
Wychowawca: Arkadiusz Baron
Klasa 3b: Klaudiusz Bielski, Andrzej Bobiński, Aleksandra Bo- 
danka, Mariusz Czaprak, Jonasz Danisz, Dariusz Dombrowski, 
Piotr Gosztyła, Joanna Kaczmarzyk, Cezary Kantek, Maciej Kciuk, 
Michał Knol, Adam Kopyto, Adam Lesz, Jacek Mańczyk, Michał 
Matusiak, Joanna Olk, Aneta Paszkiewicz, Aneta Potempa, Piotr 
Predko, Michał Skwara, Marcin Spik, Maciej Śmich, Dorota 
Świerczok, Justyna Wons, Dawid Wyrwich, Anita Zdybel, Justyna 
Zemela, Krzysztof Żak, Paweł Żuchowski.

Liceum Ogólnokształcące w Zawadzkiem
Wychowawca: Mirosława Kądziołka
Klasa 3c: Diana Basiura, Marta Błażewska, Agata Brommer, Dawid 
Brzęczek, Jessika Chorągwicka, Janusz Foks, Roksana Front, Kata
rzyna Ginko, Wioleta Gril, Katarzyna Kępa, Joanna Kluba, Anna 
Konieczna, Dorota Kotala, Weronika Krawiec, Ewa Krępa, Mateusz 
Kubica, Kamil Kubik, Katarzyna Młynek, Sandra Nowak, Mateusz 
Plank, Ariel Poliński, Patrycja Rakowska, Marta Reudelsdorf, 
Paulina Siwek, Beata Świerc, Patrycja Urbańska, Janusz Wandzel, 
Kinga Wawrzyńczak, Kamil Werner, Urszula Włodarska.
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Liceum Ogólnokształcące w Zawadzkiem 
Wychowawca: Zdzisław Żuchowski
Klasa 3d: Iwona Bogucka, Jakub Bojanowski, Agnieszka Broncel, 
Marta Buchwald, Bartłomiej Buczko, Daniel Budnik, Kinga Bury, 
Aneta Chmiel, Angelika Chmielewsk, Natalia Duda, Kamila 
Dyrduła, Iwona Gawlik, Krzysztof Gwóźdź, Katarzyna Iwano- 
wicz, Marta Jastrząbek, Anika Kiełkowicz, Adam Konieczny, Sara 
Kosytorz, Patrycja Kozioł, Aleksandra Małek, Wojciech Maziarz, 
Ilona Mrugalla, Patrycja Muc, Kamil Piecuch, Aleksandra Pietrek, 
Andrzej Ploch, Wojciech Radomski, Magdalena Sławuta, Justyna 
Sowa, Łukasz Stankiewicz, Małgorzata Swoboda, Adam Tomala.

Zespół Szkół Zawodowych nr 1 w Strzelcach Opolskich
Klasa IV o profilu technik organizacji usług gastronomicznych 
Wychowawca: Alina Obstoj
Judyta Bartodziej, Ewelina Czanguleit, Ada Danaj, Sandra Dzieciu- 
chowicz, Iwona Dziemba, Roksana Golly, Joanna Hatlapa, Agnieszka 
Kapica, Dominika Kluba, Angelika Konieczna, Sandra Konieczny, 
Anna Kupka, Magdalena Liszka, Dawid Locher, Konrad Mostowski, 
Marlena Musiałowska, Agnieszka Pancherz, Wioleta Pasik, Sandra 
Patoła, Ewelina Pawlik, Jakub Piątek, Wojciech Piekacz, Patrycja 
Pilarska, Iwona Pinkawa, Marzena Sprancel, Beata Stolarska, Arka
diusz Szymkowiak, Anna Szymala, Marzena Urban, Sandra Willin, 
Agnieszka Woźnica.

Zespół Szkół Zawodowych nr 1 w Strzelcach Opolskich
Klasa IV b o profilu technik ekonomista 
Wychowawca: Romana Straszewska
Justyna Baumgartem, Monika Bieniek, Monika Cholewa, Angelika 
Ciołek, Joanna Grzesica, Beata Gwozdek, Klaudia Juretko, Sabina 
Kałuża, Daria Kotas, Karina Krupa, Sandra Kunel, Anna Niedworok, 
Stefania Nowak, Agata Ogar, Maria Paterok, Klaudia Sładek, Angelika 
Smandzich, Joanna Stolc, Wioleta Szewczyk, Anna Szyguła, Katarzyna 
Świętek, Anna Teraźniewska, Alina Warzecha, Iwona Wolany, Kinga 
Wróbel, Marta Wycisk, Katarzyna Wyciślik, Ewelina Wydra, Katarzyna 
Zimon.

Zespół Szkół Zawodowych nr 1 w Strzelcach Opolskich
Klasa IV a o profilu technik ekonomista
Wychowawca: Krzysztof Kalisz
Wojciech Bartodziej, Monika Berger, Tomasz Brym, Adam Dawid, 
Justyna Dziedzic, Kamila Foik, Elżbieta Góral, Grażyna Gruszka, Kata
rzyna Jacek, Katarzyna Janson, Kalina Jóźwik, Michał Kmiecik, Daria 
Korczak, Helena Kubicka, Aleksandra Kuźniak, Magdalena Maseli, 
Mariusz Misz, Janusz Osadnik, Agata Parusel, Monika Piechaczek, 
Ewelina Pietrzak, Roland Pyka, Katarzyna Serek, Andrzej Szatkowski, 
Marcin Wieczorek, Ewelina Wróbel, Gabriela Zug.
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FERIE W DOMU NIE MUSZĄ BYĆ NUDNE - ORGANIZATORZY ZAPRASZAJĄ
Szczegóły na tablicach ogłoszeń w szkołach, przedszkolach, w Strzeleckim Ośrodku Kultury, w świetlicach wiejskich, w Referacie Sportu i Rekreacji oraz na stronie www.strzelceopolskie.pl

REFERAT SPORTU
I REKREACJI

zaprasza na imprezy sportowe do hali sportowej przy pl. 
Żeromskiego 5a (jeżeli nie podano innej lokalizacji). Kontakt 
tel. 077 461 21 81.
18.01.09.(niedziela) - godz. 12.00 - kulig - Park Miejski w 

pobliżu górki „Kaśki”, ponadto ognisko i pieczenie kiełbasek 
(impreza może być odwołana przy braku śniegu)

19.01.09. - godz. 14.00-18.00 - zajęcia sportowe - mini kosz 
20.01.09. - 14.00-18.00 - zajęcia sportowe - tenis stołowy 
21.01.09. - 10.00-13.00 - turniej szachowy dla dzieci i 

młodzieży - Dom Kultury pl. Żeromskiego 7
21.01.09.- 14.00-18.00 - zajęcia sportowe - mini piłka nożna 
22.01.09. - 14.00-18.00 - zajęcia sportowe - tenis stołowy 
23.01.09. - 14.00-18.00 - zajęcia sportowe - dzień otwartej sali 
24.01.09.(sobota) - godz. 12.00 - zabawy na śniegu, lepienie 

bałwana - Park Miejski w pobliżu górki „Kaśki” (impreza 
może być odwołana przy braku śniegu) 

25.01.09.(niedziela) - godz. 10.00 - Otwarty Turniej
Tenisa Stołowego w kategorii kobiet i mężczyzn 

26.01.09. - godz. 9.00-12.00 - turniej mini piłki 
nożnej dla dzieci 

26.01.09. - 12.00-16.00 - turniej mini piłki 
nożnej dla młodzieży 

27.01.09. - 9.00-12.00 - tenis stołowy dla 
dzieci

27.01.09. - 12.00-16.00 - tenis stołowy
dla młodzieży

28.01.09. - 9.00-12.00 - gry i zabawy dla dzieci 
28.01.09. - 12.00-16.00 - otwarte zajęcia sportowe 

dla młodzieży
29.01.09. - 9.00-12.00 - turniej mini piłki nożnej dla dzieci 
29.01.09. - 12.00-16.00 - turniej mini piłki nożnej dla 

młodzieży
30.01.09. - 9.00-16.00 - dzień otwartej sali
01.02.09.(niedziela) - godz. 12.00 - kulig - Park Miejski w 

pobliżu górki „Kaśki”, ponadto ognisko i pieczenie kiełbasek 
(impreza może być odwołana przy braku śniegu).

REFERAT BIBLIOTEK 
serdecznie zaprasza MIŁOŚNIKÓW ODKRYWANIA TAJEMNIC na 
podróż Wehikułem czasu do Starożytnego Egiptu. Podczas tej 
podróży:
- Zagościmy na Dworze Królewskim u Faraonów, niosąc im w

darze samodzielnie wykonane posążki SFINKSA.
- Poznamy tajniki budowy piramid.
- Weźmiemy udział w tradycyjnych obrzędach Starożytnego

Egiptu.
- Poznamy sposoby wykonywania żywej mumii.
- Samodzielnie wykonamy biżuterię godną samej Kleopatry. 
Do odbycia tej podróży uprawniają bilety, które będzie

można odebrać w Oddziale dla Dzieci Referatu Bibliotek, Pl. 
Żeromskiego 7, od dnia 19.01.2009r., tel. 077 461 22 80.

Wszystkich śmiałków, którzy nie boją się mocnych wrażeń, 
serdecznie zapraszamy.

Lot rozpoczyna się 26.01.2009r. o godz. 11.00, a kończy 
30.01.2009 r. około godziny 13.00

STRZELECKI
OŚRODEK KULTURY

Pl. Żeromskiego 7, tel. 077-461-26-73

FERIE Z TEATREM
20.01.09. (wtorek) „Baw się razem z nami” - show Teatru 

„Małego”
28.01.09. (środa) „Bajkowy przekładaniec” - przedstawienie 

Teatru „Małego”
Sala widowiskowa SOK, godz. 11.30

FERIE Z FILMEM
30.01.09. (piątek) „Madagaskar 2”- wyjazd na seans filmowy - 

godzina zostanie uzgodniona, „Kinoplex” w Opolu

FERIE Z MUZYKĄ
zajęcia umuzykalniające dla dzieci szkolnych
20, 21, 23, 27, 28, 30.01.09. (wtorki, środy, piątki), godz. 10.00

14.00 - sala: Garderoba 3

ZAJĘCIA W KOLE PLASTYCZNYM, FILMOWYM, 
MODELARSKIM ORAZ ZAJĘCIA ZESPOŁU TAŃCA „KLIK” 

szczegóły w Ośrodku Kultury i na stronie www.sok.art.pl

FERIE W
ŚWIETLICACH 

WIEJSKICH
Podczas ferii zimowych 2009 świetlice przygotowują specjalne 
programy zajęć, tak aby atrakcyjnie zagospodarować dzieciom 
i młodzieży czas wolny od zajęć szkolnych. Planowane są m.in. 
wyjazdy do kina, Aquaparku i na lodowisko oraz do Strzelec 
na przedstawienia w Domu Kultury i na kuligi. W samych 
świetlicach odbywać się będą konkursy, turnieje sportowe, 
bale, zabawy w terenie i wiele innych imprez.
Szczegóły dotyczące wyjazdów znajdować się będą na 
tablicach ogłoszeń w świetlicach oraz tablicach Rad 
Sołeckich.

ŚWIETLICA PROFILAKTYCZNA

„ŹRÓDEŁKO”
i KLUB TERAPEUTYCZNY „ARKA” 

zapraszają wszystkie dzieci ze Szkół Podstawowych, które 
mają ochotę spędzić tegoroczne ferie zimowe w ciekawy i 
przyjemny sposób oraz poznać nowych kolegów i koleżanki. 
Z nami nie będziecie się nudzić!
Oferujemy:
- konkursy plastyczne,
- zajęcia informatyczne, wyjścia do Kawiarenki Internetowej,
- wyjazd do kina i na lodowisko,
- zajęcia w Bibliotece Miejskiej „Z książką za pan brat”,
- rozgrywki sportowe oraz kulig w parku,
- udział w Międzyświetlicowych Łamigłówkach,
- wizyta w Domu Pomocy Społecznej w

Szymiszowie z okazji Dnia Babci i Dziadka,
- wizyta na Komendzie Powiatowej Policji,
- gry i zabawy integracyjne!
Zapraszamy od poniedziałku do piątku w godz. 9.00

13.00

ŚWIETLICA „ŹRÓDEŁKO”
przy ul. Bursztynowej 5 w Strzelcach Opolskich - Dom 

Parafialny, tel. kom. 666-264-040(w godzinach pracy 
świetlicy)

KLUB TERAPEUTYCZNY „ARKA”
ul. Krakowska 18 w Strzelcach Op., tel. 077-463-86

39 (w godzinach pracy świetlicy)

SZKOŁY
WARSZTATY - PÓŁKOLONIE

Warsztaty Rekreacyjne ZIMA 2009 - 19-23.01.09 - PSP nr 7 - 
077-462-11-60 - Zgłoszenia u organizatora

Warsztaty zimowe - 19-23.01.09 - PG w Szymiszowie - 077
461-77-14 - Zgłoszenia u organizatora

ZAJĘCIA INFORMATYCZNE
Wirtualna podróż przez kraje anglojęzyczne - 19-22.01.09 - 

PSP nr 4 - 077-461-36-51
V Zimowe Dziewkowickie Mistrzostwa w Grach 

Komputerowych - 20-21.01.09 - PSP w Dziewkowicach - 
077-461-27-46

FORMY ARTYSTYCZNE
Zimowe Ekologiczne Warsztaty Fotograficzne - 19

20.01.09 - PSP nr 1 - 077-461-34-62
Sztuka orgiami - 21.01.09 - PSP nr 2 - 077

461-35-22
Mamy zręczne palce - origami dla

najmłodszych - 22.01.09 - PSP nr 2 - 077-461-35-22
Świat w moim obiektywie - 26-29.01.09 - PSP nr 4 - 

077-461-36-51
Gipsowe odlewy - ludziki, aniołki, kwiatki - 22.01.09 - PSP w 

Błotnicy Strzeleckiej - 077-461-71-93

Warsztaty teatralne - „Zmiana ról” - 27.01.09 - PSP w Błotnicy 
Strzeleckiej - 077-461-71-93

Warsztaty plastyczne -„I Ty to potrafisz” - 22-23.01 09 - PSP w 
Dziewkowicach - 077-461-27-46

Bal przebierańców - 19.01.09 - PSP w Dziewkowicach - 077
461-27-46

„Ekowizytówka mojej miejscowości”, warsztaty plastyczno- 
komputerowe - 28.01.09 - PG nr 1 - 077-404-92-10

FORMY EDUKACYJNE I WARSZTATOWE
Dziennikarze na tropie - 20.01.09 - PSP nr 2 - 077-461-35-22
Na zdrowy początek dnia - małe przekąski, kanapki - 22.01.09 

- PSP nr 2 - 077-461-35-22
Ciekawostki religijne - 23.01.09 - PSP nr 2 - 077-461-35-22 
„Wyprawa śladami dawnego górnictwa i jego patronki św.

Barbary”. Wycieczka do Zabrza - 21.01.09 - PSP w Błotnicy 
Strzeleckiej - 077-461-71-93

Warsztaty biblioteczne -„Książkowe mole” - 28.01.09 - PSP w 
Błotnicy Strzeleckiej - 077-461-71-93

„W kinie jest wesoło” - wycieczka do kina - 26.01.09 - ZPO w 
Kadłubie - 077-463-64-70

„Ciekawe miejsca na Śląsku” - wycieczka do Palmiarni i kina 
IMAX - 27.01.09 - PSP Sucha - 077-463-63-86

„Tajemnice poszukiwania złota”, Wycieczka tematyczna -
Srebrna Góra - 19.01.09 - PG nr 1 - 077-404-92-10

ZAJĘCIA SPORTOWE
Mistrzostwa Gminy w Piłce Nożnej Klas IV PSP - eliminacje 

miejskie - 19.01.09 - PSP nr 1 - Hala OSiR - 077-461-34-62
Mistrzostwa Gminy w Piłce Nożnej Klas IV PSP - eliminacje 

wiejskie - 19.01.09 - ZPO w Kadłubie - 077-463-64-70
Mistrzostwa Gminy w Piłce Nożnej Klas IV PSP - finał gminny - 

22.01.09 - PSP Sucha - 077-463- 63-86
Zimowe Mistrzostwa Szkoły w Tenisie Stołowym - 23.01.09 - 

PSP w Szymiszowie - 077-461-77-79
Ferie Zimowe 2009 na sportowo - 19 -23.01.09 - PSP nr 1 - 

077-461-34-62
Ferie z piłką nożną - 19-23..01.09 - PG nr 2 - 077-40494-30
Mini siatkówka na wesoło - 21.01.09 - ZPO w Kadłubie - 077

463-64-70
„Mistrzowie zimowego starcia”. Mistrzostwa 

szkoły w tenisie stołowym - 20.01.09 - PSP w 
Błotnicy Strzeleckiej - 077-461-71-93

Obóz sportowy piłki nożnej - Paczków (rekrutacja w 
MOS) - 19-24.01.09 - MOS - 077-461-20-60

Obóz sportowy koszykówki - Olesno (rekrutacja w 
MOS) - 25-30.01.09 - MOS, MKS - 077-461-20-60 
„Na łyżwach fajnie jest” - 27.01.09 - ZPO w 

Kadłubie - 077-463-64-70
Warsztaty piłkarskie - 26.01.09 - PG nr 2 - 077-404-94-30 

Basketomania - 27.01.09 - PG nr 2 - 077-404-94-30
Warsztaty siatkarskie - 26-30.01.09 - MOS - 077-461-20-60 
Turniej piłki siatkowej zespołów trzyosobowych - 21.01.09 - 

MOS - 077-461-20-60

ZAJĘCIA REKREACYJNE
Klub promocji zdrowia - pływanie - 19.01.09 - PSP nr 1 - 077

461-34-62
XIII Zimowy Rajd Pieszy dla dzieci i młodzieży - Kalinowice 09 

- 20.01.09 - ZPO Kalinowice - 077-461-75-13
„To co nas łączy - zimowa turystyka i sport” - wyjazd na 

lodowisko - 19.01.09 - PG Szymiszów - 077-461-77-14
„Mamo, tato - baw się z nami” - 19.01.09 - ZPO w Kadłubie - 

077-463-64-70
„Jak relaks to tylko na kręgielni” - 20.01.09 - ZPO w Kadłubie - 

077-463-64-70
„Noc Olimpijczyków” - 19.01.09 - MOS/ZPO w Kadłubie - 077

463-64-70
„Wyprawa na Mont Blanc” - 22.01.09 - MOS/ZPO w Kadłubie - 

077-463-64-70

We wszystkich Publicznych Szkołach Podstawowych 
i Publicznych Gimnazjach w okresie ferii zimowych, 

w ramach II modułu projektu edukacyjnego 
- Akademia Nauk Wielu, odbywać się będą 
dodatkowe zajęcia z języka angielskiego i języka 

niemieckiego (informacje dotyczące terminów zajęć w 
placówkach).
Wykorzystane skróty:
PSP - Publiczna Szkoła Podstawowa, PG - Publiczne 

Gimnazjum, ZPO - Zespół Placówek Oświatowych, MOS -
Międzyszkolny Ośrodek Sportowy, MKS - Międzyszkolny Klub 
Sportowy.
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Uśmiech dziecka - bezcenny
C

zym trzeba zasłużyć sobie na 
miłość? Dlaczego jednym 
dana jest w nadmiarze, a 
innym jej brak? Dlaczego rodzice nie 

kochają swych dzieci?
W domach dziecka przebywa oko

ło 25 tys. dzieci. Trafiają tu nie tylko 
maluchy osierocone, które w różnych 
okolicznościach straciły rodziców, lecz 
także dzieci niekochane, zaniedbane 
przez matkę i ojca, zapomniane, porzu
cone... Ocaleniem od sierocińca mogą 
być rodziny zastępcze. Powstaje ich 
coraz więcej - wciąż jednak za mało, by 
kochane mogły być wszystkie dzieci.

- Z powiatu strzeleckiego w ro
dzinach zastępczych umieszczonych 
jest 120 dzieci, w tym 107 na terenie 
naszego powiatu, a 13 w innych - mówi 
Bernard Klyta, dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Strzel
cach Opolskich. - Rodzin zastępczych 
funkcjonuje u nas 71, w tym 60 spo
krewnionych z dziećmi, 10 niespo- 
krewnionych oraz jedna działająca 
na zasadzie pogotowia rodzinnego, 
która przyjmuje dzieci mogące trafić 
do tej rodziny o każdej porze dnia i 
nocy. Potrzeba jednak znacznie więcej 
rodzin.

Rodzinę zastępczą może utwo
rzyć zarówno małżeństwo, jak i oso
ba samotna - podobnie pogotowie 
rodzinne.

- Kandydaci na opiekunów powinni 
spełniać kilka wymagań, m.in. zapew
nić dziecku odpowiedni byt, warunki 
mieszkaniowe, powinni mieć stałe 
źródło dochodu, polskie obywatelstwo, 
korzystać w pełni z praw cywilnych i 
obywatelskich, muszą też mieć dobry 
stan zdrowia fizycznego i psychicznego 
- mówi Irena Brolik, pracownik socjal
ny w PCPR. - Rodziny zastępczej nie 
mogą stworzyć osoby, którym kiedyś 
odebrano prawa rodzicielskie wobec 
własnych dzieci. Zasadą jest, że kiedy 
umieszcza się dzieci w rodzinie za
stępczej, nie rozdziela się rodzeństwa. 
Przy czym, na umieszczenie w takiej 
rodzinie dziecka, które ukończyło 13 
rok życia, konieczna jest jego zgoda.

Osoby, które zdecydują się na przy
jęcie do siebie dzieci, muszą przejść 
specjalne szkolenie, dające im do tego 
prawo. Kiedy już staną się rodziną 
zastępczą, mogą liczyć na wsparcie 
finansowe starostwa powiatowego, pod 
które podlegają.

- Jest to co miesięczna pomoc fi-

Prawnicy radzą
„Bobkowski & Wolański” s.c.

Plac Żeromskiego 10, tel. 077 461 02 06

Terminy załatwiania spraw przez 
organy administracji publicznej oraz 
konsekwencje niezałatwienia sprawy 
w terminie.

Bardzo często zdarza się, iż wy
stępujemy do organu administracji 
publicznej (m. in. gmina, urząd miasta, 
starostwo powiatowe) z wnioskiem 
o załatwienie sprawy, co kończy się 
wydaniem decyzji administracyjnej 
(np. wydanie decyzji o warunkach 
zabudowy, decyzji o pozwoleniu 
na budowę i innych). Terminowość 
załatwiania spraw przez organy admi
nistracji publicznej reguluje kodeks 
postępowania administracyjnego 
(art. 35 - 38 kodeksu). Główną zasadą 
jest, iż organ administracji publicznej 

nansowa na pokrycie części kosztów 
utrzymania dziecka - mówi Bernard 
Klyta. - Poza stałym świadczeniem 
na rzecz dziecka istnieje również 
możliwość przyznania rodzinie jed
norazowej pomocy finansowej np. na 
zagospodarowanie pokoju. Na nieco

Rodzina Wajrauch z Zawadzkiego. Przy stole siedzą (od lewej): Oskar (7 lat), Paulina (23), Ania (18), tata Krystian, Patryk 
(14), Janek (11), Agnieszka (12), Wiktoria (12), Hela (11), mama Irena, Stefania (4). Na zdjęciu brakuje córki Marty i jej męża 
Grzegorza

innych zasadach działa pogotowie 
rodzinne. W tym przypadku podpi
suje się z opiekunami umowę-zlecenie. 
Osoby, które zdecydują się pełnić taką 
funkcję, otrzymują pieniądze za po
zostawanie w gotowości do przyjęcia 
dziecka. Do pogotowia rodzinnego 
dziecko może trafić na maksymalnie 
15 miesięcy. Rodziny zastępcze mają 
też możliwość korzystania z porad 
psychologa, terapeuty, zapewniamy im 
spotkanie z prawnikiem.

Mimo wielu formalności i wyma
gań, jakie należy spełnić, niektórzy 
decydują się na zastąpienie rodziny 
samotnym dzieciom.

RODZINA Z SERCEM
Irena i Krystian Wajrauchowie z 

Zawadzkiego do takich ludzi należą. 
Osiem lat temu podjęli decyzję o stwo
rzeniu rodziny zastępczej.

- Zainspirował nas ksiądz pro- 

powinien załatwić sprawę bez zbędnej 
zwłoki. Za takie uznaje się sprawy, 
których rozpatrzenie może nastąpić w 
oparciu o dowody przedstawione przez 
stronę w treści wniosku bądź w oparciu 
o fakty i dowody powszechnie znane 
lub znane z urzędu organowi, przed 
którym toczy się postępowanie, a także 
możliwe do ustalenia przez organ na 
podstawie danych, które posiada. Jeżeli 
rozpatrzenie sprawy wymaga postępo
wania wyjaśniającego, jej załatwienie 
winno nastąpić w ciągu miesiąca od 
dnia złożenia wniosku tj. wszczęcia po
stępowania. Czasami sprawa może być 
szczególnie skomplikowana i wtedy 
jej rozpatrzenie powinno nastąpić nie 
później niż w terminie 2 miesięcy od 

boszcz Bernard Kotula. Z podziwem 
patrzyliśmy na inne rodziny zastęp
cze - przyznają małżonkowie, którzy 
mają siedmioro swoich biologicznych 
dzieci. Pod dach przyjęli na początku 
dziecko dwutygodniowe, opiekowali 
się też trzytygodniowym maluchem, 

także niespełna półrocznym. Nie
mowlaki te z czasem znalazły swoich 
nowych rodziców. Od pięciu lat do 
grona rodziny Wajrauch należy troje 
dzieci - rodzeństwo, które pozostanie 
tu już na stałe.

- Tworzymy rodzinę wielodzietną, 
co nie wszyscy akceptują - mówi Irena 
Wajrauch. - Niestety, zdarzało nam 
się usłyszeć przykre uwagi typu: „Po 
co wam tyle dzieci?”. Nie zrażamy się 
jednak nimi.

Rodzina Wajrauchów ma dobrze 
zorganizowany dzień. Każdy domow
nik zna swoje obowiązki i wypełnia 
je.

- Wszystko trzeba robić systema
tycznie, bo inaczej nie dalibyśmy sobie 
rady, np. z praniem czy myciem naczyń 
- mówi pani Irena, a wtórują jej dzieci, 
które wymieniają, jakie zadania są im 
przydzielone.

- Czasem się kłócimy o to, kto ma 
posprzątać - nie kryją dzieci. - Mamy 

wszczęcia postępowania. Do terminów 
powyższych nie wlicza się okresu, w 
którym postępowanie zostało zawie
szone bądź okresów opóźnień spowo
dowanych przez stronę albo z przyczyn 
nie leżących po stronie organu.

O każdym przypadku niezałatwie- 
nia sprawy w terminach podanych 
powyżej organ administracji pu
blicznej obowiązany jest zawiadomić 
stronę podając jednocześnie przyczynę 
zwłoki oraz określając nowy termin 
załatwienia sprawy. Dotyczy to również 
sytuacji, w której zwłoka nie nastąpiła z 
przyczyn leżących po stronie organu.

Uchybienie powyższym terminom 
nie oznacza, iż organ zostaje pozba
wiony kompetencji załatwienia danej 

wyznaczone dyżury - w niedzielę w 
zmywaniu naczyń po obiedzie poma
gają dziewczyny albo chłopcy, na zmia
nę. Starsza siostra zwykle robi kluski, 
potrzeba ich na jeden obiad aż 60!

- Miesięcznie zużywamy czasami 
nawet 700 jaj - dodaje pan Krystian. -

Szczególnie zimą, kiedy żona częściej 
piecze ciasta. Dziennie schodzą też dwa 
bochenki chleba.

- Na śniadanie dzieci jedzą czasem 
płatki, piją mleko lub kakao - mówi 
ich mama.

W tygodniu rodzeństwo uczy się w 
szkole, rozwija swoje zainteresowania, 
chłopcy udzielają się jako ministranci 
w kościele.

- Troje dzieci uczy się w jednej 
klasie. Czasem zdarza się, że żadne 
nie wie, co zostało zadane do domu, 
ponieważ każde myśli, że zapiszą 
pozostali - z uśmiechem opowiada 
pani Irena.

W wolnym czasie ojciec zabiera 
dzieci na polowania, co szczególnie po
doba się chłopcom. Dziewczęta lubią 
spacery. Do radosnych chwil należą ro
dzinne popołudnia, kiedy domownicy 
wspólnie spędzają czas np. organizując 
własny „Taniec z gwiazdami”.

sprawy i nie jest uprawniony do wy
dania decyzji. Wnioskodawca posiada 
natomiast uprawnienia mające na celu 
przymuszenie organu do załatwienia 
sprawy, co następuje poprzez złożenie 
zażalenia na niezałatwienie sprawy 
w terminie (nazywane potocznie 
„zażaleniem na opieszałość organu 
administracji publicznej”), które to 
kierowane jest do organu wyższego 
stopnia (dla gminy będzie to samorzą
dowe kolegium odwoławcze). Organ 
wyższego stopnia jeśli uzna zażalenie 
za zasadne wyznacza dodatkowy 
termin załatwienia sprawy oraz ma 
obowiązek wyjaśnienia przyczyn i 
ustalenia osób winnych niedotrzyma
nia terminu załatwienia sprawy, a także 
jeśli jest to konieczne podjęcia środków 
zapobiegających naruszaniu terminów 
załatwiania spraw w przyszłości. Na
stępstwem tego jest ukaranie pracow
nika organu administracji publicznej, 
który zaniechał rozpatrzenia sprawy w 
terminie (odpowiedzialność porządko-

- Jest nas tyle, że nie brakuje osób 
uczestniczących i oceniających występy
- śmieją się Wajrauchowie. - Lubimy 
też grę w scrabble. Od czasu do czasu 
oglądamy telewizję, ale nigdy w czasie 
adwentu - wtedy przygotowujemy się 
do świąt, uczęszczamy na roraty.

- Każdy dzień kończymy wspólną 
modlitwą - przyznają domownicy.

Przy dość dużym rodzinnym stole 
panuje radosna atmosfera. Każde z 
dzieci ma jakiś powód do uśmiechu.

- Mamy nową szafę w pokoju - 
chwalą się chłopcy.

Pani Irena nie kryje jednak, że wy
posażenie pomieszczenia było nieco 
kosztowne, poprosiła o wsparcie finan
sowe starostę. Udała się na rozmowę 
osobiście.

- Brakuje zorganizowanych do
datkowych form pomocy dla rodzin 
zastępczych - mówi pani Wajrauch.
- Obecnie jest możliwość otrzymania 
wsparcia, ale tylko dla nowych rodzin. 
My o wszystko musimy zabiegać 
sami. Staramy się jednak jak może
my, by dzieciom zapewnić godny byt.

- Dzieci potrzebują rodziny. Żaden 
dom dziecka nie spełni takiej roli, 
jak rodzina zastępcza - zauważa pan 
Krystian. - W domach dziecka nie 
da się nauczyć odpowiedzialności za 
domowników, nie da się nauczyć obo
wiązkowości, przystosowania do życia. 
Tam dzieci nie poznają prawdziwych 
rodzinnych kłopotów i radości, tam 
nie będę kochane, jak w rodzinie. Na
wet najlepsza placówka nie przygotuje 
dziecka do samodzielności.

Irena i Krystian Wajrauchowie 
nie ukrywają, że czasem przychodzą 
chwile załamania, kiedy traci się siły... 
Częściej jednak zdarzają się chwile 
radości.

- Największą nagrodą dla nas jest 
radość i uśmiech dzieci - mówią 
rodzice. - Czasem patrzymy, jak 
błogo śpią. Dla takich chwil warto się 
poświęcać.

JUSTYNA LEHUN

Powiatowe Centrum Pomocy Ro
dzinie w Strzelcach Opolskich szuka 
kandydatów do pełnienia funkcji 
rodziny zastępczej lub pogotowia 
rodzinnego. Chętni mogą zgłaszać 
się w budynku przy ul. Chrobrego 
5 w Strzelcach, w pokoju nr 7; tele
fonicznie pod nr 077 461 33 81 lub 
mailowo: pcprstrzelceop@op.pl

wa, dyscyplinarna). Dodatkowo jeżeli 
strona poniosła szkodę w skutek nie 
rozpatrzenia sprawy w terminie może 
to powodować odpowiedzialność 
Skarbu Państwa za szkodę wyrządzoną 
przez funkcjonariusza państwowego 
przy wykonywaniu powierzonej mu 
czynności.

Wobec powyższego należy stwier
dzić, iż strona postępowania admini
stracyjnego posiada skuteczne środki 
mające na celu wywiązanie się organu 
administracji publicznej z terminu 
załatwienia sprawy. Dodać jeszcze 
należy, że organ wyższego stopnia ma 
miesięczny termin do rozpoznania 
zażalenia na niezałatwienie sprawy 
w terminie przez organ administracji 
publicznej.

Zapraszamy na bezpłatny telefo
niczny dyżur prawników w naszej 
redakcji we wtorek, 27 stycznia, od 
godziny 14.00 do 15.00.

http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
mailto:pcprstrzelceop@op.pl
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Krzysztof Zimoch 
z Kędzierzyna-Koźla 
syn Izabeli i Janusza 
ur. 8 I 2009r.

Kacper Górski 
z Gliwic 
syn Katarzyny i Grzegorza
ur. 6 I 2009r.

dł. 57 cm, waga 3370 g dł. 53 cm, waga 3830 g

Kacper Wysocki 
z Kędzierzyna-Koźla 
syn Justyny i Grzegorza 
ur. 7 I 2009r.
dł. 48 cm, waga 2410 g

Maksymilian Grzywocz 
z Warmątowic 
syn Natalii i Karola 
ur. 6 I 2009r.

syn Joanny i Marcina 
Bachor z Ujazdu
ur. 7 I 2009r.

dł. 55 cm, waga 3850 g
dł. 55 cm, waga 3350 g

Maksymilian Pietruszka 
ze Strzelec Op. 
syn Ewy i Ronalda 
ur. 6 I 2009r.
dł. 53 cm, waga 3070 g

córka Krystyny i Rogera 
Majnusz z Jemielnicy 
ur. 10 I 2009r.
dł. 55 cm, waga 3890 g

córka Weroniki i Marka 
Kubon z Krośnicy
ur. 9 I 2009r.
dł. 56 cm, waga 3600 g

Agata Chryplewicz 
ze Strzelec Op.
córka Joanny i Dariusza 
ur. 11 I 2009r.
dł. 53 cm, waga 3150 g

Laura Przybyła 
z Kadłuba
córka Bernadetty i Rafała 
ur. 9 I 2009r.
dł. 61 cm, waga 4430 g

< --C *

Wiktoria Miozga 
z Słupska 
córka Agnieszki i Rudolfa 
ur. 11 I 2009r.
dł. 50 cm, waga 2860 g

Barbara Celińska 
ze Strzelec opolskich 
córka Katarzyny i Jacka 
ur. 11 I 2009r.
dł. 60 cm, waga 3930 g

Aleksander Molfa 
ze Zdzieszowic 
syn Magdaleny i Krzysztofa 
ur. 10 I 2009r.
dł. 55 cm, waga 3580 g

Hanna Wesołowska-Rosołowska
z Opola
córka Małgorzaty i Marcina
ur. 6 I 2009r.
dł. 52 cm, waga 3150 g

z Kędzierzyna-Koźla 
córka Justyny i Grzegorza 
ur. 7 I 2009r.
dł. 52 cm, waga 3040 g

Wiktoria Krajewska 
z Zawadzkiego 
córka Iwony i Zbigniewa 
ur. 6 I 2009r.
dł. 55 cm, waga 2810 g

Oliwier Imiełowski 
z Zawadzkiego 
syn Eweliny i Patryka 
ur. 8 I 2009r.
dł. 55 cm, waga 3700 g

Rozwiązanie krzyżówki z nr 1/497
Prawidłowe rozwiązanie: MĄDROŚĆ JEST CÓRKĄ DOŚWIADCZENIA LEONARDO DA VINCI
Wśród osób, które nadesłały prawidłowe rozwiązania wylosowano kupon nadesłany przez Renatę 
Bawoł ze Strzelec Op.
Nagroda o wartości 50 zł jest do odebrania w redakcji „Strzelca Opolskiego” od środy 14 stycznia do 
końca stycznia. Na rozwiązania aktualnej krzyżówki czekamy do piątku 16 stycznia.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 19 utworzą rozwiązanie
Poziomo: 1-Wydzierżawienie cze

goś od najemcy. 6-chodzi w turbanie. 
7-wielokąt. 8-Mickiewicz lub Asnyk. 
9-dolna część snopa. 12-rodzinna 
wieś H. Machalicy w powiecie cie
szyńskim. 15-krzesło króla. 16-gad z 
mezozoiku. 17-wyższa, woli, nadprzy
rodzona. 18-słownik o charakterze 
encyklopedycznym.

Pionowo: 1- Gatunek gołębia lub 
motyl dzienny. 2- imię piłkarza Ma- 
radony. 3-cydr, słabe wino wytrawne z

jabłek. 4- imię męskie. 5-przywidzenia, rzyńca. 13- jasność, światło. 14-biały

http://www.strzelecopolski.pl
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Sprawy naszych Czytelników tel. 077/463-04-40

„Mamy 100% wszystkich dokumentacji i pozwoleń - drogę wybudujemy w 
tym roku”

Spotkanie z 
nieobecnymi
Spotkanie, jakie odbyło się w 

miniony wtorek w strzeleckim 
ratuszu, miało zgromadzić obie strony 

sporu. Przypomnijmy, że mieszkańcy 
ulicy Fabrycznej w Strzelcach i ich 
sąsiedzi zawiązali grupę protestacyjną 
przeciwko budowie drogi pomiędzy 
ulicą Fabryczną a Opolską. Inwestycja 
ta w zamyśle władz miejskich udrożni 
trasę między Osiedlem Piastów Ślą
skich a drogą na Opole. Będzie też 
łącznikiem z terenami inwestycyjnymi 
przy ul. Mickiewicza. W 2011 roku do
budowany ma bowiem zostać odcinek 
drogi za Osiedlem Piastów Śląskich, 
doprowadzający nową trasę do ulicy 
Kazimierza Wielkiego. Stworzy to 
jeden ciąg komunikacyjny, będący w 
rzeczywistości małą obwodnicą miasta. 
Tego właśnie mieszkańcy spokojnej 
dotąd okolicy boją się najbardziej - 
dużego ruchu samochodowego tuż za 
płotami ich posesji.

Na protestujących oczekiwał bur
mistrz Tadeusz Goc wraz z przedstawi
cielami rady miejskiej i pracownikami 
urzędu. Z wyjątkiem dwóch mieszkań
ców i jednego przedsiębiorcy, protestu
jący nie zjawili się w sali - w zamian 
wysłali do burmistrza pismo, w którym 
przedstawili swoje warunki rozmowy 
z władzami. Tadeusz Goc uznał taką 
postawę za arogancką...

- Procedury były prowadzone przez 
8 lat i to był czas na protesty i zmiany 
- mówił wzburzony. - Teraz, kiedy wy-

ROMUALD KUBIK

Tak ma przebiegać planowana 
droga

Trasa proponowana przez
, . \ Działkiburmistrza

Osiedle Piastów Śląskich

konana jest kosztowna dokumentacja i 
zatwierdzony budżet na inwestycje, na 
takie spory już za późno. Mamy 100% 
wszystkich pozwoleń i dokumentacji. 
Rozmowy z protestującymi to przejaw 
naszej dobrej woli! Miasto na pewno 
zrealizuje inwestycję. Dziś chciałem za
proponować protestującym propozycję 
pewnych zmian w projekcie budowy 
drogi, które mogłyby ich zadowolić.

Mimo nieobecności większości 
zainteresowanych, burmistrz zapre
zentował ewentualne zmiany w planie 
przebiegu trasy. Droga biegnąca od

Kleinmann

opolskiej trasy omijałaby odcinek ul. 
Fabrycznej, wchodząc po skosie na 
teren dawnego Agrometu i wychodząc 
łukiem na ulicę Braci Prankel (patrz 
mapka). Wprowadzenie takiej zmiany 
zmuszałoby gminę do wykupienia 
gruntów od dwóch przedsiębiorców i 
znacznie zwiększyłoby koszty budowy 
tego odcinka.

- Jesteśmy gotowi wydać dodatko
wy milion złotych po to, by okoliczni 
mieszkańcy byli zadowoleni - mówił 
Goc. - W sytuacji jednak, kiedy zain
teresowani nie zjawili się na spotka
niu, nie wiem, czy podejmiemy taką 
decyzję.

Gmina nie cofnie swojej decyzji. 
Droga zostanie wybudowana w tym 
roku. Nie wiadomo jednak, jak dokład
nie będzie przebiegać.

- Nie wiem, jak przebiegnie trasa 
- mówił burmistrz. - Jestem mocno 
rozżalony arogancją osób, które przy
słały mi pismo. Nie wiem, kiedy i czy 
w ogóle spotkam się z mieszkańcami. 
Nie muszę tego robić, zwłaszcza w 
takiej sytuacji. Jedno jest pewne - 
nic nie wstrzyma inwestycji. Plany 
zrealizujemy.

Konkurs! Konkurs! Konkurs!
Powiedz mi, jak mnie kochasz?
Powiem.
Więc?
Kocham Cię w słońcu. I przy blasku świec.
W wielkim wietrze na szosie, i na koncer
cie,
W bzach i w brzozach, i w malinach, i w 
klonach.
Igdy śpisz... (...)
Tak pisał K.I. Gałczyński w „Rozmowie 
lirycznej”...

Zachęcamy naszych Czytelników, by też napisali o swych 
uczuciach. By ujawnili swoje literackie talenty.
Prześlijcie do nas swoje wiersze, opowiadania, piosenki o 
miłości.
Teksty prześlijcie mailem na adres redakcja@strzelecopolski. 
pl, pocztą lub przynieście osobiście (ul. Piłsudskiego 9/3, 
47-100 Strzelce Opolskie). Muszą trafić do nas do 6 lutego. 
Najpiękniejsze teksty opublikujemy w wydaniu, które ukaże 
się 10 lutego, przed Walentynkami.
Autorzy wyróżnionych prac otrzymają atrakcyjne nagrody.

Parking tylko w 
dni słoneczne

aprzeciwko siedziby redakcji 
Strzelca Opolskiego znajduje 

się parking należący do strzeleckiego 
PKS-u. Mieszkańcy mogą zostawiać 
na całym placu samochody tylko w 
dni suche, słoneczne. Kiedy nastają 
deszcze, część parkingu zamienia się 
w bajorko. Wówczas kierowcy muszą 
omijać to miejsce, ponieważ musieliby 

Teraz na parkingu leży śnieg, ale gdy przyjdzie odwilż plac będzie wyglądał 
tak...

wychodzić z aut prosto do wielkiej 
kałuży. Co chwilę podjeżdża ktoś, 
rezygnując z miejsca. Czy sytuacja 
ulegnie zmianie?

- Znam ten problem - odpowiada 
Norbert Cedzich z PKS w Strzelcach 
Opolskich. - Parking był budowany 
w 1976 roku. Wykonawca źle zrobił 

wówczas odwodnienie placu. Woda 
miała spływać na ulicę Piłsudskiego, 
a stamtąd do kratek ściekowych. 
Tymczasem, woda stoi w miejscu. 
Jakiś czas temu przekłuliśmy otwór 
w krawężniku w celu odprowadzenia 
nadmiaru wody do gruntu. Ziemia 
jednak jest tak przesycona, że nie 
przyjmuje więcej wody, więc ta stoi 

na placu. Miejsce wymaga skutecznej 
przebudowy. Nie jestem jednak w 
stanie powiedzieć, kiedy ona nastąpi. 
Musimy sprawdzić, jaki jest ewentu
alny koszt takiej inwestycji. Wówczas 
dopiero podejmiemy decyzję, czy 
przebudujemy parking.

JL

Choć pogoda za oknem jeszcze nie zimowa, to wielu z naszych Czytelników jeździ 
tam, gdzie pełno jest białego puchu. A jak wiadomo, na nartach, desce snow- 
boardowej czy nawet na sankach, czasami trzeba odpocząć. Najlepiej - czytając 
„Strzelca”. A jeśli przy tym można zgarnąć atrakcyjne nagrody, to oznacza to 
jedno - zimowy konkurs Białe szaleństwo ze „Strzelcem”.

Przyślij do nas swoje zimowe zdjęcie z naszym tygodnikiem, a możesz wygrać .atrakcyjne 
nagrody ufundowane przez firmę PIR SPORT Sklep Serwis Wypożyczalnia Narty 

Rowery, ul. Toruńska 1, Gliwice - serwis sprzętu narciarskiego, profesjonalne 
gogle, rękawice i inne zimowe gadżety. Fotki ze „Strzelcem” będziemy 

" **• zamieszczać na naszych łamach do końca lutego.
Losowanie nagród odbędzie się dwukrotnie 

- w styczniu i lutym. Listę 
laureatów zamieścimy 
w wydaniu 27 stycznia 

i 24 lutego.
Jagoda Matys, Kuba Rosły, Marek Dorczak i Łukasz Maciuk wybrali się poszaleć na 
snowboardzie na Czarną Górę. W chwili przerwy zaglądali do ostatniego numeru 
„Strzelca”. Jak widać, bardzo się im nasza gazeta podoba!

http://www.strzelecopolski.pl
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Piłka nożna Siatkówka

Młodzież to przyszłość
ziałacze Piasta Strzelce 
Opolskie myślą o przy
szłości klubu, stawiając na 

szkolenie młodzieży, która w przyszło
ści ma być trzonem kadry klubu.

Piast Strzelce Opolskie w pierwszej 
grupie ligi okręgowej gra drugi sezon, 
i jak do tej pory spisuje się lepiej niż w 
poprzednim.

- Chcemy wywalczyć awans do IV 
ligi - powiedział nam prezes Piasta, 
Ryszard Becella. - Oczywiście nie ma 
to być awans za wszelką cenę. Uwa
żam, że Piotrówka jest w obecnym 
sezonie bezkonkurencyjna i powinna 
spokojnie wywalczyć awans do IV ligi 
bez większych problemów. A o drugie 
miejsce trzeba będzie zaciekle walczyć 
chyba z Ligotą Turawską. Podejrze
wam, że zarówno drugi zespół Odry 
Opole jak i rezerwy Kluczborka nie 
będą w stanie awansować do IV ligi, bo 
to dla tych klubów kolejne koszty no i 
coraz mniej graczy będzie mogło grać 
w rezerwach, i pierwszym zespole.

Piast jesienią wygrał 10 meczów 
remisując trzykrotnie i dwa mecze 
przegrywając. Bardzo boli zwłaszcza 
pierwsza porażka Piasta, na początek 
rozgrywek, gdy na własnym boisku 
Piast musiał uznać wyższość zespołu 
z Kuniowa. Tym bardziej, że Kuniów 
plasuje się w dolnych rejonach tabeli. 
Druga porażka naszej drużyny miała 
miejsce w trzeciej kolejce meczów i to 
w derbowym spotkaniu z Piotrówką. 
Początek sezonu był więc słaby, choć 
w meczu z Piotrówką to nasz zespół 
miał chyba odrobinę więcej sytuacji 
bramkowych. Ale nie potrafił żadnej 
wykorzystać. W późniejszych meczach 
było coraz lepiej. Od czwartej kolejki 
Piast nie przegrał spotkania, tylko 
trzykrotnie dzieląc się punktami z 
przeciwnikiem. Co ciekawe zespół zde
cydowanie lepiej spisuje się w spotka
niach wyjazdowych, gdzie podopieczni 
Pawła Bębasa nie przegrali meczu i 
plasują się na trzecim miejscu. Nasz 
zespół tylko w meczu z Piotrówką nie 
strzelił gola, w pozostałych co najmniej 
raz trafiając do siatki przeciwników.

Jak się dowiedzieliśmy, w zespole se
niorów szykują się zmiany kadrowe.

- Planujemy pewne zmiany ka
drowe w zespole - powiedział pre

zes Piasta Ryszard Becella. - Mogę 
ujawnić, że prowadzimy rozmowy z 
czterema graczami, a poszukujemy 
przede wszystkim stopera jak również 
jeszcze jednego obrońcy i pomocnika. 
Nazwisk nie mogę ujawnić dopóki 
rozmowy nie będą sfinalizowane.

W zespole seniorów coraz częściej 
występują młodzi zawodnicy, często 
juniorzy, którzy ze swoim rocznikiem 
walczą w II lidze juniorów. A właśnie 
juniorzy również mają wielką szansę 
na awans do opolskiej ligi juniorów. 
Gdyby to się udało to w najwyższej 
lidze juniorów czekałyby nas derby 
powiatu. Ale to na razie melodia 
przyszłości, bo juniorzy Piasta dostali 
w końcówce sezonu zadyszki. Zaczęli 
od porażki z Rajfelem Krasiejów, póź
niej było już lepiej. Derbowy mecz z 
Rozmierką zakończył się zwycięstwem, 
a w ostatecznym bilansie rundy Piast 
przegrał dwukrotnie i raz zremisował. 
Druga porażka przydarzyła się naszej 
drużynie w ostatnim meczu rundy ze

Stalą Zawadzkie. Być może po remisie 
w wyjazdowym meczu na szczycie z 
wiceliderem z Gogolina przyszło roz
prężenie w zespole i stąd porażka. Inna 
sprawa, że Stal Zawadzkie to bardzo 
waleczny zespół, a derby dodatkowo 
przyczyniły się do pozytywnego nasta
wienia zespołu z Zawadzkiego.

Drużyna juniorów ma wielką szan
sę na wywalczenie awansu, po rundzie 
jesiennej ma tylko punkt straty do 
MKS-u Gogolin, a w perspektywie bez
pośredni mecz na własnym terenie. Ale 
oby tylko zawodnicy pamiętali, że liczy 
się cały sezon, wszystkie 13 meczów, a 
nie tylko jeden, z liderem. Bo każde 
potknięcie i strata punktów może być 
brzemienna w skutki. Do wiosennej 
rundy rozgrywek 10 wyróżniających 
się juniorów przygotowuje się z ze
społem seniorów. Na pewno wyjdzie 
im to na dobre, ale oby nie spowodo
wało w tych młodych graczach wzrostu 
samozadowolenia.

W Piaście Strzelce Opolskie stawia
ją na szkolenie młodzieży, więc od je
siennej rundy rozgrywek w rywalizacji 
bierze udział drużyna juniorów młod
szych. Rywalizując w jednej z dwóch 
grup nasz zespół zdołał wygrać pięć 
z 12 rozegranych meczów. Poza tym,

SPARINGI SENIORÓW PIASTA 
STRZELCE OPOLSKIE 

14.02 - Piast Brzeg 
21/22.02 - Naprzód Ujazd Nie- 
zdrowice 
28.02 - LZS Rusocin 
7/8.03 - jeszcze wolny termin 
14.03 - Puchar Polski z TOR-em 
Dobrzeń Wielki

JUNIORZY
15.03 - turniej juniorów młodszych 
z udziałem Gogolina, Olesna i Czar- 
nowąsów

TRAMPKARZE
22.03 - turniej z udziałem Rodła 
Opole, Gogolina i RTS Odra Kędzie
rzyn-Koźle

dwa remisy i pięć porażek dopełniają 
bilansu młodych graczy. Nasz zespół to 
drużyna młoda, zdobywająca dopiero 
pierwsze doświadczenia w rywalizacji 
z innymi zespołami z województwa. 
Piast zaczął rywalizację bardzo dobrze, 
bo od pokonania zespołu z Gogolina, 
który później okazał się wiceliderem 
tabeli po rundzie jesiennej. Później 
było już gorzej, zwycięstwa przeplatały 
się z porażkami, ale i tak start naszego 
zespołu należy ocenić pozytywnie.

Najmłodszą grupą biorącą udział 
w rozgrywkach są trampkarze. Zespół 
Piasta występuje w pierwszej grupie 
i w 11 meczach zdobył aż 98 bra
mek, tracąc tylko jedną. Oczywiście 
Piast wygrał wszystkie spotkania i z 
przewagą sześciu punktów prowadzi 
w tabeli. Tak więc w całej hierarchii 
szkoleniowej trampkarze czekają w 
swojej kolejce, aby przejść kolejno do 
zespołu juniorów młodszych, junio
rów, a później seniorów.

PIOTR WARNER

Tenis stołowy

Turniej młodzieżowy
minioną sobotę w Chocia- 
nowicach koło Kluczborka 

został rozegrany III Turniej Młodzieży 
Szkół Podstawowych i Gimnazjum. 
W turnieju zagrało 157 zawodniczek 
i zawodników w 3 kategoriach wieko
wych. Spośród najmłodszych dziew
cząt rocznik 1998 i młodsze najlepsza 
okazała się zawodniczka PSP Niwnica

Pokonali 
zwycięzców
Podopieczni Szczepana Choda

kowskiego zajęli szóste miejsce 
w turnieju siatkówki „Koziołek 2009” 

w Kędzierzynie-Koźlu.
Kadeci UKS Karo Strzelce Opolskie 

byli jednym z 12 zespołów, który grał 
w kędzierzyńskim turnieju. W wyniku 
losowania nasza drużyna w pierwszym 
meczu grała z Astrą Nowa Sól i niestety 
nie zdołała w tym spotkaniu wywalczyć 
nawet seta. Później przeciwnikiem mło
dych graczy UKS Karo byli zawodnicy 
z Publicznego Sportowego Gimnazjum 
nr 5 klasa III A w Kędzierzynie-Koźlu. 
Nasz zespół przegrał pierwszą partię

STRZELCE OPOLSKIE

UKS Karo Strzelce Opolskie podczas ceremonii zakończenia turnieju

21:25, aby w drugiej wygrać 25:22. W tie 
breaku nasz zespół wykazał swoją wyż
szość i pokonał przeciwników 15:11. Jak 
się później okazało, była to jedyna po
rażka kędzierzynian, którzy ostatecznie 
wygrali cały turniej. Niestety porażka z 
najsłabszym zespołem w grupie, UKS

Natalia Kasperowicz. Nieźle spisały się 
zawodniczki PSP Jemielnica (trenują w 
Zawadzkiem) - Nicola Zyzik zajęła 6 
miejsce, a Małgorzata Kała była 7. W 
tej samej kategorii wśród chłopców po 
raz trzeci drugie miejsca zajmuje uczeń 
PSP Jemielnica Wojciech Gabor. Nie 
może znaleźć recepty na zawodnika 
PSP Popielów Patryka Gamrota. W 

13 Zielona Góra spowodowała, że pod
opieczni Szczepana Chodakowskiego 
nie zdołali zająć drugiego miejsca w 
grupie. Bilansem setów przegrali rywa
lizację z Astrą Nowa Sól, która miała 
taką samą ilość punktów jak UKS Karo. 
W meczu półfinałowym Karo pokonał 
klasę drugą A z Publicznego Sportowego 
Gimnazjum nr 5 z Kędzierzyna-Koźla. 
Ten mecz nie był łatwy, bo dopiero w tie 
breaku nasz zespół wykazał wyższość 
nad kędzierzyńskim zespołem wygry
wając 15:11. W decydującym meczu 
o piąte miejsce UKS Karo spotkał się z 
reprezentacją województwa Lubuskiego.

Pierwszego seta nasz zespół wygrał 
25:16, aby w drugiej partii przegrać 
20:25. W meczu Karo walczyło bardzo 
dzielnie, lecz tie breaka wygrali zawod
nicy z województwa lubuskiego 20:18. 
Tym samym nasz zespół zajął szóste 
miejsce w zawodach.

WAR

kategorii dziewcząt rocznik 1996-97 
zwyciężyła najlepsza zawodniczka II 
Ogólnopolskiego Turnieju Klasyfi
kacyjnego młodziczek Natalia Bajor 
(PSP 3 Brzeg). Na miejscach 4 i 5 
sklasyfikowane zostały podopieczne 
Marty Lityńskiej Anna Gosztyła oraz 
Julia Drzozga. Wśród chłopców zwy
ciężył Mateusz Adamski (PSP 2 Zdzie
szowice). Z naszych powiatowych 
zawodników na 10 miejscu uplasował 
się Dawid Kała (PSP Jemielnica), a 12 
miejsce zajął Bartosz Szumski (PSP 
Zawadzkie). W najstarszej kategorii 
gimnazjalistów najlepsza w kategorii 
dziewcząt okazała się Sylwia Szlapa 
(PG Chróścice). Na 14 miejscu skla
syfikowana została Bożena Stach (PG 
Izbicko). Wśród chłopców zwyciężył 
Igor Dąbrowski (PG Mokrsko). Naj
wyżej z „naszych” zawodników na 
10 miejscu uplasował się uczeń PG 
Strzelce Opolskie Grzegorz Wróbel. 
W następnym numerze przedstawimy 
klasyfikację indywidualną i drużynową 
po 3 turniejach.

WAR
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Tabele ligowe Skatowy tydzień
DART

LIGA WOJEWÓDZKA
Korupcja Opole - Dąbek Głubczyce 
9:1, Studnia Kędzierzyn-Koźle - Unia 
Markus Dart Kolonowskie 7:3
I. Studnia_________________ 8 22________ 56
2. Korupcja Opole__________ 9 21________ 70
3. Foxy Słodki Sen__________8 16________ 45
4. Unia Markus Dart________ 9 15________ 45
5. XXL____________________ 6 13________ 45
6.Salve Głogówek_________ 7 13________ 35
7.Dabek Głubczyce________ 9 12________ 42
8.Ogrodowa Team_________ 6 8________ 27
9. Tomex__________________ 7 3________ 26
10. Team 45 Kaśka__________ 7 0________ 15
II. FC Grota_______________ 6 0________ 13_
12.Hasan_________________ 4 0________ 10

KOSZYKÓWKA
LIGA WOJEWÓDZKA MĘŻCZYZN

Racłavia Racławice Śląskie - AZS 
PWSZ Nysa 68:49, Basket Głubczyce 
- MMKS Kędzierzyn-Koźle 81:71, 
MKS Strzelce Opolskie - LZS Mech- 
nice 138:39
1.MKS Strzelce Op. 12 20 959-811
2.Racłavia Racławice Śl. 10 19 885-515
3.AZS PWSZ Nysa 11 19 901-695
4.KZK Krapkowice 10 18 995-600
5.MMKS Kędzierzyn-Koźle 11 14 767-854
6.Basket Głubczyce 11 13 659-1067
7.LZS Mechnice 11 11 558-1182

LIGA MŁODZIKÓW
MKS Otmuchów - MKS Strzelce Op. 
93:23, MKS Smyk Prudnik - LZS 
Mechnice 104:23, MMKS Kędzierzyn- 
Koźle - OKS Olesno przełożony 
1.Smyk Prudnik____________1 2 104-23
2. MKS Otmuchów_________ 1 2______ 93-23
3. MKS Strzelce Op._________ 1 1 23-93
4. LZS Mechnice___________ 1 1 23-104

LIGA MŁODZICZEK STARSZYCH 
MKS Strzelce Opolskie - MOSM By
tom 40:95, MOS Katowice - Chrobry 
Głuchołazy 51:37, ŻZK Wodzisław 
- UKS Piekary Śl. 51:50, JAS FBG So
snowiec - RMKS Rybnik 71:35
1.Sosnowiec 10 20 771-378
2.Katowice 10 18 571-405
3.Bytom 10 18 792-489
4.Piekary Śl. 10 16 646-470
5.Rybnik 10 15 573-566
6.Wodzisław Śl. 10 14 549-524
7.Zabrze 9 13 582-449
8.Głuchołazy 10 13 561-510
9.Strzelce Op. 10 11 323-1061
1 0.Pawłowice 9 9 267-783

PIŁKA RĘCZNA
III LIGA MĘŻCZYZN

MOSiR Mysłowice - Grunwald II Ruda 
Śląska 26:34
1.Olimpia II Piekary Śl. 3 4 117-82

2. ASPR II Zawadzkie_______2 4 65-62
3. MOSM Bytom , 2 2 43-60
4. Grunwald II Ruda Śl. 2 2 54-47

5. MOSIR Mysłowice 3 0 85-115

PIŁKA HALOWA
ZAWADZKIE GRUPA A 

Ozmiek - Budowlani Strzelce Opolskie 
2:7, Unia Kolonowskie - Pasjonaci 0:6, 
Kosz Lubliniec - Golden Gol 13:2

Maximus - Ogrodzenia Czarków 6:5, 
Leszcze - Stal Zawadzkie 0:3 v.o., Ka
mikadze Team - Krasiejów 2:7

1.Jemielnica 3 9 22-5
2.Kosz Lubliniec 4 7 26-12
3.Pasjonaci 3 7 13-3
4.Budowlani Strzelce Op. 3 6 15-9
5.Unia Kolonowskie 4 6 16-12
6.Stal II Zawadzkie 3 3 7-10
7.Golden Gol 4 3 8-30
8.Ozimek 4 0 7-33

Zawadzkie - Grupa B

1.Kamikadze Team 4 9 32-14
2.Krasiejów 4 9 24-8
3.Maximus 4 9 22-13
4.4profi-t 3 7 9-5

5.Ogrodzenia Czarków 3 4 17=10

6.Stal Zawadzkie 3 3 8-17
7.Leszcze 4 0 3-23
8.Bad Boys 3 0 3-29

MISTRZOSTWA OPOLSZCZYZNY
Rybios Rybna - AT Zawadzkie 1:0, LZS 
Ligota Turawska - WSB Opole 2:2, 
Rybios Rybna - LZS Ligota Turawska 
2:1, AT Zawadzkie - WSB Opole 1:1, 
AT Zawadzkie - LZS Ligota Turawska 
3:1, WSB Opole - Rybios Rybna 2:3
1.Rybios Rybna 3 9 6-3
2.AT Zawadzkie 3 4 4-3
3.WSB Opole 3 2 5-6
4.LZS Ligota Turawska 3 1 4-7

O 4-6 MIEJSCA
Astrum Opole - LZS Przywory 2:0, 
AT Zawadzkie - LZS Przywory 2:0,
Astrum Opole - AT Zawadzkie 1:2
1.AT Zawadzkie 2 6 4-1
2.Astrum Opole 2 3 3-2
3.LZS Przywory 2 0 0-4

SIATKÓWKA
TURNIEJ KADETÓW -

„KOZIOŁEK 2009”

GRUPA A
UKS 13 Zielona Góra - AZS PWSZ 
Nysa 0:2 (16:25, 14:25), UKS Karo 
Strzelce Opolskie - PSG 5 III A Kę
dzierzyn-Koźle 2:1 (21:25, 25:22; 
15:11), UKS Karo Strzelce Opolskie 
- Astra Nowa Sól 0:2 (15:25, 18:25), 
UKS 13 Zielona Góra - PSG III A 
Kędzierzyn-Koźle 0:2 (14:25, 19:25),
AZS PWSZ Nysa - Astra Nowa Sól 2:0 
(25:16:25:15), AZS PWSZ Nysa - Me
tro Warszawa 1:2 (25:23, 19:25, 9:15), 
Astra Nowa Sól - Metro Warszawa 
2:0 (25:22, 25:19), UKS Karo Strzelce 
Opolskie - UKS 13 Zielona Góra 1:2 
(25:17, 17:25, 12:15), PSG 5 III A 
Kędzierzyn-Koźle - Metro Kędzierzyn- 
Koźle 2:1 (25:17, 23:25, 18:16), PSG 
III A Kędzierzyn-Koźle - Astra Nowa 
Sól 2:0 (29:27, 25:17), UKS 13 Zielona 
Góra - Metro Warszawa 1:2 (25:22, 
19:25, 11:15), AZS PWSZ Nysa - UKS 
Karo Strzelce Opolskie 1:2 (23:25, 
25:18, 11:15), AZS PWSZ Nysa - PSG 
5 III A Kędzierzyn-Koźle 0:2 (17:25, 
26:28), UKS 13 Zielona Góra - Astra 
Nowa Sól 0:2 (18:25, 22:25), UKS Karo 
Strzelce Opolskie - Metro Warszawa 
2:0 (25:21, 25:13)
1. PSG II A K-Koźle__________ 5 9 9-3
2. Astra__________ Nowa Sól5 8_________6-4
3. UKS Karo Strzelce Op. 5 8________ 7-6
4. AZS PWSZ Nysa__________ 5 7 6-6
5. Metro Warszawa_________ 5 7________ 5-8
6. UKS 13 Z.Góra___________ 5 6________ 3-9

GRUPA B
Volley Gubin - Vaco Gwardia Wrocław 
2:0 (25:19:25:12), PSG 5 II B Kędzie
rzyn-Koźle - Reprezentacja Woj. 
Lubuskiego 0:2 (15:25, 15:25), Siatkarz 
Wieluń - Wifama Łódź 0:2 (18:25, 
21:25), Volley - PSG II B Kędzierzyn- 
Koźle 2:1 (24:26, 25:15, 15:12), Vaco 
Gwardia Wrocław - Siatkarz Wieluń 
1:2 (22:25, 25:22, 11:15), Reprezenta
cja Woj. Lubuskiego - Wifama Łódź 
1:2 (25:15, 19:25, 7:15), PSG 5 II B 
Kędzierzyn-Koźle - Siatkarz Wieluń 
2:1 (18:25, 25:18, 15:13), Volley Gubin 
- Reprezentacja Woj. Lubuskiego 2:1 
(27:25, 22:25, 17:15), Vaco Gwardia 
Wrocław - Wifama Łódź 0:2 (23:25, 
20:25), Reprezentacja Woj. Lubu
skiego - Siatkarz Wieluń 2:0 (25:23, 
26:24), Volley Gubin - Wifama Łódź 
0:2 (19:25, 22:25), Vaco Gwardia Wro
cław - PSG 5 II B Kędzierzyn-Koźle 2:1 
(22:25, 25:20, 15:10), Vaco Gwardia 
Wrocław - Reprezentacja Woj. Lubu-

PONIEDZIAŁEK
W poniedziałkowy wieczór miło

śnicy skata rozgrywają w Kolonow
skim swoje turnieje o mistrzostwo 
sekcji skata Unii. To co wyczynia ze 
swoimi kolegami Roman Kościelny 
staje się już nudne. Wygrywa kolejny 
trzeci z kolei turniej powiększając 
tym samym przewagę nad rywalami 
w klasyfikacji generalnej. Nagrody w 
ostatnim XVIII turnieju zdobyli: 1. 
Roman Kościelny 2016 pkt., 2.Walter 
Bonk 1761 pkt., 3.Ginter Strzotka 
1697 pkt., 4. Zygmunt Dzierżawa 1669 
pkt. Czołowa piątka po 18 turniejach 
przedstawia się następująco:
1. Roman Kościelny Unia Kolonowskie 33892 pkt.
2. Leon Deptała Unia Kolonowskie 28509 pkt.
3. Gerard Młynek Unia Kolonowskie 26694 pkt.
4. Jerzy Stefan______Unia Kolonowskie 22944 pkt.
6.JózefPudełek  Unia Kolonowskie 20767 pkt.

WTOREK
Wtorek zarezerwowany jest na 

mistrzostwa sekcji Skata Strzelec DK 
Strzelce Opolskie. Został rozegrany 
XVII turniej. Aby zmieścić się na 
pudle, trzeba było ugrać ponad 2400 
pkt., co jest rzeczą raczej mało spoty
kaną. Turniej wygrał Antoni Świtała z 
rezultatem 2584 pkt. Drugie miejsce 
zajął Erwin Jys z wynikiem 2474 pkt., a 
trzeci był Alfons Namyslik 2451 pkt. W 
Kolonowskim R.Kościelny, natomiast 
w Strzelcach Op. Antoni Świtała domi
nuje w klasyfikacji generalnej. Czołów
ka przedstawia się następująco:
1. Antoni Świtała MOKSiR Zawadzkie 30205 pkt.

2. Erwin Jys Strzelec DK Strzelce Op.. 25560 pkt.

skiego 0:2 (10:25, 23:25), Volley Gubin 
- Siatkarz Wieluń 2:0 (25:21, 25:16), 
PSG 5 II B Kędzierzyn-Koźle - Wifama
Łódź 1:2 (25:27, 25:19, 7:15)
1.Wifama Łódź 5 10 10-2
2.Volley 5 9 8-4
3.Rep.woj.Lubuskiego 5 8 8-4
4.PSG 5 II B K-Koźle 5 6 5-9
5.Siatkarz Wieluń 5 6 3-9
6.Vaco Gwardia Wrocław 5 6 3-9

PÓŁFINAŁY
UKS 13 Zielona Góra - Siatkarze 
Wieluń 2:1 (17:25, 25:20, 15:10), Metro 
Warszawa - Vaco Gwardia Wrocław 
2:0 (28:26, 25:21), AZS PWSZ Nysa 
- Reprezentacja woj. lubuskiego 1:2 
(25:19, 19:25, 7:15), UKS Karo Strzelce 
Opolskie - PSG 5 II B Kędzierzyn-Koź
le 2:1 (25:20, 23:25, 15:11), PSG 5 III A 
Kędzierzyn-Koźle - Volley Gubin 2:0 
(25:16: 25:8), Astra Nowa Sól - Wifama 
Łódź 2:1 (22:25, 25:22, 15:4)

FINAŁY
Vaco Gwardia Wrocław - Siatkarz Wie
luń 0:2 (16:25, 21:25), UKS 13 Zielona 
Góra - Metro Warszawa 0:2 (12:25, 
11:25), AZS PWSZ Nysa - PSG 5 II B 
Kędzierzyn-Koźle 2:0 (25:14, 25:21), 
Reprezentacja Woj. Lubuskiego - UKS 
Karo Strzelce Opolskie 2:1 (16:25, 
25:20, 20:18), Volley Gubin - Wifama 
Łódź 0:2 (17:25, 22:25), PSG 5 III A 
Kędzierzyn-Koźle - Astra Nowa Sól 
2:1 (25:23, 23:25, 18:16)

KOŃCOWA KOLEJNOŚĆ:
1. Publiczne Sportowe Gimnazjum nr 5 klasa III a

Kędzierzyn-Koźle_____________________________
2. Astra Nowa Sól_____________________________
3. Wifama Łódź_______________________________
4. Volley_____________________________________
5. Reprezentacja Woj. Lubuskiego_______________
6. UKS Karo Strzelce Opolskie___________________
7. AZS PWSZ Nysa_____________________________
8. Publiczne Sportowe Gimnazjum nr 5 klasa II a
Kędzierzyn-Koźle_____________________________
9. Metro Warszawa____________________________
10. UKS 13 Zielona Góra________________________
11.Siatkarz Wieluń____________________________
12.Vaco Gwardia Wrocław

ZEBRAŁ: PIOTR WARNER

3. Kazimierz PaluchStrzelec DK Strzelce Op.23563 pkt.
4. Franciszek Skrzypczyk Strzelec DK 23362 pkt.
5. Gerard Hajduk Naprzód Jemielnica 22889 pkt.

ŚRODA
W Jemielnicy w mistrzostwach 

sekcji rywalizacja jest najbardziej 
wyrównana. Po kilkutygodniowej 
przerwie do „gry” wrócił Reinhold 
Brysch i pokazał przeciwnikom plecy 
wygrywając wyraźnie z wynikiem 
2500 pkt. Kolejne nagrodzone miejsca 
zajęli: 2. Herbert Dudek (Strzelec DK) 
2159 pkt. 3. Jan Koźlik 1782 pkt. 4. 
Alfons Namyslik (obaj LKS Naprzód 
Jemielnica) 1694 pkt. Klasyfikacja na
rastająco po 17 turniejach przedstawia 
się następująco:
1. Antoni Świtała MOKSiR Zawadzkie 28108 pkt.

2. Mikołaj Żminkowski Strzelec DK 26563 pkt.

3. Franciszek Skrzypczyk Strzelec DK 26704 pkt.
4. Franciszek Świtała MOKSiR Zawadzkie 24947 pkt.

5. Erwin Jys Strzelec DK Strzelce Op. 23851 pkt.

CZWARTEK
Po dwutygodniowej przerwie na 

„parkiet” Domu Kultury wrócili ska- 
ciorze, by rozegrać systemem mi
strzowskim XVI turniej w ramach 
mistrzostw sekcji skata MOKSiR Za
wadzkie. W gronie pierwszej czwórki 
najwyższy wynik 955 pkt. w 1 serii 
uzyskał lider Jan Respondek. Gorzej 
poszło mu już w 2 serii. Uzyskał tylko 
608 pkt. i musiał zadowolić się do
piero 6 miejscem. Turniej wygrał Jan 
Mikołajczyk (MOKSiR Zawadzkie) 
2311 pkt. Następne 2 miejsca zajęli za
wodnicy Unii Kolonowskie, 2 był Leon

Koszykówka

Dwa pogromy
Seniorzy MKS-u Strzelce Opolskie 

grali na własnym parkiecie z naj
słabszym zespołem ligi, LZS Mechnice 

i wygrali w gigantycznych rozmiarach. 
Nasza drużyna grała w składzie: Ro
man Bukowski 19, Krzysztof Koprek 
11, Krzysztof Fijałkowski 14, Tomasz 
Bojar 24, Tomasz Biernacki 19, Marcin 
Bernatowicz 27, Paweł Orłowski 24. 
Nasz zespół już w pierwszej kwarcie 
wyrobił sobie dość pokaźną przewagę, 
gdyż podopieczni Romana Bukowskie
go wygrali pierwsze 10 minut 34:4. W 
drugiej kwarcie nasza drużyna grała 
już spokojnie, oczywiście ciągle kon
trolując przebieg meczu i wygrywając 
kwartę 26:11, a w połowie meczu pro
wadząc 60:15.

W trzeciej kwarcie nasza drużyna 
ponownie zdobyła aż 34 punkty, lecz 
tym razem przeciwnicy zdołali rzu
cić aż 10 punktów. Czwarta kwarta 
to już tylko „dożynki”, czyli smutny

Najpopularniejszy sportowiec Opolszczyzny

Zaskoczony zwycięzca
Pałac w Izbicku był areną pod

sumowania plebiscytu na naj
popularniejszego sportowca i trenera 

Opolszczyzny w 2008 roku.
Plebiscyt organizowany był po raz 

41, ale po raz pierwszy wygrał w nim 
badmintonista. Na gali Przemysław 
Wacha nie był obecny, lecz prowadzący 
uroczystość Donat Przybylski rozma
wiał z nim przez telefon. Przemek był 
zaskoczony, że wygrał, ale spokojnie 
starał się analizować swoje sukcesy, 
wszak zajął w Igrzyskach Olimpij- 

Deptała 1929 pkt. a 3 Gerard Młynek, 
który po 1 serii zajmował 16 miejsce. 
W 2 serii dzięki najwyższemu wyniko
wi (1450 pkt.) uzyskał w sumie 1803 
pkt. i zdołał załapać się na podium. 
Ostatnie nagrodzone miejsca zajęli: 4. 
Wacław Gigiel (Lubliniec) 1738 pkt. 5. 
Zygmunt Doleżych (LZS Ligota Dolna) 
1695 pkt. W „generalce” czołówka 
przedstawia się następująco:
1Jan Respondek DOKiS Dobrodzień 25501 pkt.
2.Józef Waloszek MOKSiR Zawadzkie 24638 pkt.
3.Jan Pietrzak 
Zawadzkie 24395 pkt.

MOKSiR

4.Ernest Bryłka DOKiS Dobrodzień 23369 pkt.
5.Józef Ludwig MOKSiR Zawadzkie 23318 pkt.

PIĄTEK
Jak informowaliśmy, w piątki boje 

toczą skaciorze w Krupskim Młynie. 
Tutaj mistrzostwa rozgrywane są 
innym systemem niż w pozostałych 
wyżej wymienionych sekcjach. Rozpo
czynają się one w styczniu, a kończą w 
grudniu z letnią przerwą. Uczestniczą 
w nich zawodnicy MOKSiR-u Zawadz
kie oraz kilku zawodników grających 
w turniejach w Zawadzkiem. Do tej 
pory rozegrano 2 turnieje. W 2, w któ
rym zagrało 25 zawodników, byli oni 
widoczni na nagrodzonych miejscach. 
Zwyciężył zawodnik z Krupskiego 
Młyna Ginter Ziaja z wynikiem 2189 
pkt. Wśród nagrodzonych na 2 miejscu 
uplasował się Zygmunt Doleżych (LZS 
Ligota Dolna) 2031 pkt. 4. Jan Pietrzak 
(MOKSiR Zawadzkie) 1977 pkt. 5. 
Leopold Dybowski (LZS Ligota Dolna) 
1952 pkt. Ostatnie nagrodzone miejsce 

koniec meczu. Smutny oczywiście dla 
przyjezdnych, lecz w czwartej kwarcie 
zdobyli właśnie najwięcej punktów, 
bo aż 14. MKS w tej części gry rzucił 
aż 44 „oczka” ostatecznie pieczętując 
pogrom przeciwnika.

Młodzicy MKS-u Strzelce Opolskie 
rozegrali pierwsze spotkanie w roz
grywkach ligowych. Grając w składzie: 
Paweł Szendzielosz 13, Marcin Arabik 
0, Arek Gąska 1, Denis Flejter 2, Kamil 
Buk 7 wysoko przegrali z MKS-em 
Otmuchów. Przeciwnik był zbyt moc
ny, a poza tym w przeciwieństwie do 
naszego zespołu, miał zawodników 
rezerwowych. Dlatego też w każdej z 
czterech kwart nasza drużyna prze
grywała dość znacznie. W pierwszej 
kwarcie Otmuchów wygrał 24:2 w 
drugiej 23:3, w trzeciej 28:8, aby w 
czwartej kwarcie wygrać z MKS-em 
tylko 18:10.

WAR

skich dziewiąte miejsce w turnieju 
indywidualnym w badmintonie. W 
głosowaniu na najlepszego trenera 
bezkonkurencyjny był szkoleniowiec 
piłkarzy MKS-u Kluczbork.

Plebiscyt był z kilku powodów wy
jątkowy. W gronie nagrodzonych zna
lazł się po raz pierwszy obcokrajowiec 
czyli siatkarz ZAKSA Kędzierzyn-Koź
le, Jakub Novotny. A nagrodę specjalną 
im. Mariusza Gągoli za poświęcenie się 
w pracy z młodzieżą otrzymał Czesław 
Wojciechowski.

PIOTR WARNER
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Treść ogłoszenia (do 10 słów) ...........................................................

Numer telefonu:................................................................................

Zlecający: imię, nazwisko, adres

Upoważniam Wydawnictwo SłlCSklfkl sp. z o.o. do wystawienia faktury VAT bez podpisu.

Ogłoszenie ukaże się także na: WWW.STRZELECOPOLSKI.PL

GRUPA FORBIS

Po zwól swojej firmie
wzrosnąć

forbis
Kancelaria Podatkowa•••

ul. Krakowska 49
47-100 Strzelce Opolskie
Tel. Fax: +48 077 461 20 93

+48 077 461 20 02
www.grupaforbis.pl 
kancelaria@grupaforbis.pl

USŁUGI 
POGRZEBOWE 

regat 
kompleksowe usługi pogrzebowe 
transport zwtok w kraju i zagranicą

Strzelce Opolskie
plac TARGOWY 15

Koszt pogrzebu od 1.000 zl w tym między innymi:
- trumna
• ceremonia) pogrzebowy
■ krzyż z tabliczką

NAJTANIEJ W POWIECIE 
CZYNNE CAŁĄ DOBĘ

całodobowy 077463 86 52
Praca w Niemczech dla rzemieślników 

we wszystkich zawodach 
Dobre zarobki

Informacja tel. 0049 7164 14998870 od.16-22 
Mówimy po polsku 

Zadzwoń-oddzwonimy
Podstawowa znajomość niemieckiego

BURMISTRZ UJAZDU
w oparciu o: art. 37 ust.1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (j. 
t. Dz. U. z 2004 r. nr 261, poz. 2603 oraz Dz. U. z 2005 r., nr 130, poz. 1087, nr 169, poz. 1420 i nr 
175, poz. 1459) i rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu i 
trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (Dz. U. z 22 września 
2004 r. Nr 207, poz. 2108)

Ogłasza Przetarg Ustny Nieograniczony
na sprzedaż działki nr 272 z mapy 3 obrębu Zimna Wódka , o powierzchni 0,0300 
ha położonej w Zimnej Wódce, stanowiącej własność Gminy Ujazd, zapisanej w 
księdze wieczystej Nr KW 40060 .
Opis: działka rolna .
Przeznaczenie: działka nr 272 znajduje się na terenie oznaczonym symbolem 
RP - tereny upraw polowych .
Cena wywoławcza działki wynosi : 498,00 zł .
Sprzedaż powyższej nieruchomości gruntowej nie podlega opodatkowaniu 
podatkiem VAT.
Wadium ustala się w wysokości 10 % ceny wywoławczej netto tj. 49,80 zł wno
szone w pieniądzu PLN. Działka wolna jest od obciążeń.
Termin i miejsce przetargu ustala się na dzień 20.02.2009. godz. 1030 w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Ujeździe przy ul. Sławięcickiej 19, pok. nr 11.
Warunkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłacenie wadium w kasie Urzę
du Miejskiego w Ujeździe ul. Sławięcicka 19 lub na konto depozytowe w Banku 
Spółdzielczym w Leśnicy o/Ujazd nr konta 24 8907 1021 2003 0006 3407 0004 w 
terminie do dnia 16.02.2009 r.
Jeżeli wadium będzie wpłacane w formie przelewu za datę wniesienia wadium 
uważać się będzie datę wpływu środków pieniężnych na podane wyżej konto. 
Postąpienie nie może wynosić mniej niż 1 % ceny wywoławczej z zaokrągleniem 
w górę do pełnych dziesiątek złotych . Wadium zwraca się do trzech dni po za
kończeniu przetargu .
Wadium wpłacone przez uczestnika , który przetarg wygrał , zalicza się na poczet 
ceny nabycia , a w razie uchylenia się nabywcy od zawarcia umowy notarialnej 
ulega ono przepadkowi.
Nabywca nieruchomości jest zobowiązany do wpłacenia ceny osiągniętej w prze
targu najpóźniej do dnia wyznaczonego jako termin zawarcia aktu notarialnego. 
Uczestnik przetargu w terminie 7 dni od dnia ogłoszenia wyniku przetargu może wnieść 
skargę na czynności związane z prowadzeniem przetargu do Burmistrza Ujazdu. 
Wszystkich zainteresowanych zaprasza się do wzięcia udziału w przetargu mającym 
na celu wyłonienie nabywcy w/w nieruchomości.
Informację na temat przetargu można uzyskać w pok. nr 11 Urzędu Miejskiego 
w Ujeździe, tel. 077 / 4048754.

ZŁÓŻ ŻYCZENIA, 
PODZIĘKOWANIA, 

GRATULACJE...

KOLOROWE
ŻYCZENIA W 

STRZELCU 
OPOLSKIM

O szczegóły pytaj 
w redakcji Strzelca 
tel. 077 463 04 40 

email: wyrwol@strzelecopolski.pl

PARTNER AGD RTV
AGD Eldom Z.U.H.

OFERUJE:
-Sprzęt AGD (Pralki, 
lodówki, Zmywarki, 
Kuchnie gazowe i 
elektryczne wolnostojące i 
do zabudowy, itp.) 
renomowanych firm: 
ZELMER; GORENJE; 
BOSCH; SIEMENS; 
MASTERCOOK;
WHIRPOOL; ELEKTROLUX 
w konkurencyjnych 
cenach;

JAK RÓWNIEŻ:
-Bojlery, wymienniki ciepła 
CO, ogrzewacze wody 
przepływowe 1-fazowe i 
3-fazowe;

ZAPEWNIAMY:
Profesjonalną obsługę, 
korzystny kredyt, 
transport gratis. Serwis 
gwarancyjny i 
pogwarancyjny. Materiały 
eksploatacyjne i części 
zamienne;

Strzelce Opolskie 
PI. Żeromskiego 2 

tcl: /077/-461-38-57 
czynne: 
9oo_17oo

Informacja Burmistrza Leśnicy 
Burmistrz Leśnicy informuje, że w dniu 12.01.2009r. na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Leśnicy ul. 1 Maja 9 wywieszono 
do publicznej wiadomości na okres 21 dni:

Zarządzenie Nr 0151 - 188/09 Burmistrza Leśnicy z dnia 
12.01.2009r. w sprawie wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do sprzedaży w obrębie Leśnicy w formie bezprzetargowej.
Termin do złożenia wniosku przez osoby, którym przysługuje 
pierwszeństwo w nabyciu upływa z dniem 23.02.2009r. 
Wszelkich informacji udziela Referat Rolnictwa, Ekologii i Gospodar
ki Nieruchomościami Urzędu Miejskiego, tel. 077 461 53 42 w. 33

Profesjonalne Poradnie:
• Leczenia Uzależnień
• Psychologiczna

Przyjmujemy bez skierowania
47-100 Strzelce Opolskie ul. M. Prawego 48 
tel. 077/ 55 00 117; kom. 0 512 226 373

• Leczenia Nerwic www.psychoterapia-strzelceop.pl

ZAPRASZAMY

Usługi Pogrzebowe
Strzelce Op. ul. Krakowska 24
603 707 533 077 461 67 22 - 24 h

• Własna produkcja trumien
• Przewozy w kraju i za granicą

Teśc treść treść treść treść treść 
treść treść treść treść treść treść 
treść treść treść treść treść treść 
treść treść treść treść treść treść 

treść treść treść treść treść 

^Adresat życzeń

Kto składa życzemw

Treść treść treść treść treść treść treść treść treść 
treść treść treść treść treść treść treść treść 

treść treść treść treść treść treść treść 
treść treść treść treść treść

Adresat życzeń
kto składa

Usługi Pogrzebowe

Machnik N.
Ozimek

tel./fax 077 4652 456

Ekspresowe sprowadzanie 
zmarłych z zagranicy

BIURO TŁUMACZEŃ 
Joanna Mróz Tłumacz Przysięgły 

Języka Niemieckiego 
47-100 Kadłub, ul. Powstańców Śl. 12 
Tel. 608 613 666, biuro@bt-mroz.pl

Tłumaczenia przysięgłe i zwykłe, 
Tłumaczenie dokumentów samochodowych, 
urzędowych, osobowych itd.

OGŁOSZENIA DROBNE

RÓŻNE

Sklep rzeczy używanych oferuje meble, wy
poczynki, sypialnie, sprzęt AGD, RTV, rowery i 
wiele innych, Strzelce Op. ul. Krakowska 29, tel. 
0885-525-651_____________________________
Opał, cement, kruszywa, nawozy, Profus 
Zimna Wódka, tel. 077-463-77-45____________
Drewno opałowe i kominkowe . tel. 0505
748-474_________________________________
Zespół muzyczny poszukuje wokalisty + klawi
szy, lub gitara. Tel. 0507-836-992
Tanio sprzedam narożnik pokojowy, rozkła
dany do spania + fotel, meblościankę z szafą, 
2006r., tel. 077-463-74-49__________________
Tanio sprzedam szafę przesuwaną z lustrem, 
wys. 2,10, szer. 1,70 + łóżko szer. 1,60, tel. 077
463-74-49________________________________
Pralki, lodówki, zmywarki itp., nowe za pół 
ceny, lekko obite przy transporcie, tel. 0505
511-750_________________________________
Meble holenderskie - stylowe, duży wybór, 
atrakcyjne ceny, Szczepanek ul. Strzelecka 107, 
tel. 0505-511-750

w51.JnJ.kpo. 
te.StotoeOp 
* i potop. 6? nJ (

Limuzyna Lincoln do wynajęcia, biała, 9 m 
długa, wesela, studniówki, randki i inne imprezy 
okolicznościowe, tel. 0505-511-750
Videofilmowanie, profesjonalny sprzęt i ob
sługa, wesela, studniówki, komunie, imprezy 
okolicznościowe, tel. 0505-511-750
Przystąp do najczęściej wybieranego fun
duszu emerytalnego, bezpłatny dojazd, tel. 
0604-961-730____________________________
Rozlicz podatek holenderski bez wychodzenia 
z domu. Info 7 dni w tygodniu 18.00 - 23.00, 
tel. +48/775506140 godz. 18.00 - 23.00, tel. 
+31/616851923 również smsy, GG: 1134762, 
email: mareckii27@tlen.pl
Sprzedam rozsiewacz do nawozu marki Ama- 
zone poj. 600 l., 800 l. i 1000 l., kosiarkę rotacyjną 
Krone 2000r., szer. 2,80 m, z przetrząsaczem, 
rozrzutnik do nawozu Krone tandem 6-tonowy, 
tel. 0781-325-064, 077-463-67-11____________
Kupię, sprzedam akcesoria dziecięce (wózki, 
łóżeczka, ubranka), tel. 0515-862-330
Sprzedam dachówkę karpiówkę paloną, tel. 
0606-322-191_____________________________
Niedowaga - jak przytyć? Nadwaga - jak 
schudnąć? Bezpłatne porady, tel. 077-440-19-91, 
0501-473-963 od 18.30 - 21.30

http://www.strzelecopolski.pl
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ŁŁS CS
SPRAWDZONE SAMOCHODY UŻYWANE

MODEL ROK WERSJA KOLOR CENA

AUDI A3 2003 1,9 TDI GRANATOWY* 43 000**
AUDI A3 2004 1,9 TDI GRAFITOWY* 44 500**
AUDI A4 2003 1,8 T NIEBIESKI* 45 500
AUDI A4 AVANT 2004 1,9 TDI SZARY* 46 500**
AUDI A4 AVANT 2004 1,9 TDI SREBRNY* 46 500**
OPEL ASTRA III KOMBI 2006 1,9 CDTI GRAFITOWY* 38 000**
OPEL ASTRA II KOMBI 2006 1,4 BIAŁY 26 000**
SKODA FABIA KOMBI 2003 1,4 16V SREBRNY* 23 000
SKODA OCTAVIA 1998 1,8 ZIELONY* 17 500
SKODA OCTAVIA II 2007 1,9 TDI SZARY* 59 900**
SKODA OCTAVIA II 2007 1,9 TDI CZARNY* 51 900**
SKODA OCTAVIA II 2007 1,9 TDI CZARNY* 48 900**
SKODA OCTAVIA II KOM. 2007 1,9 TDI SREBRNY* 63 900**
SKODA SUPERB 2005 1,9 TDI NIEBIESKI 48 900**
SKODA OCTAVIA RS 2006 2,0 FSI BŁĘKITNY* 62 900**
VW TOURAN 2004 1,9 TDI NIEBIESKI 49 900**
VW TOURAN 2004 1,9 TDI CZARNY* 47 500**
VW POLO 2004 1,2 SREBRNY* 26 500**
VW GOLF V PLUS 2006 1,9 TDI CZERWONY 46 000**
VW GOLF IV 1998/99 1,6 SREBRNY* 22 900
VW GOLF IV 1999 1,4 SREBRNY* 20 000
VW GOLF IV VARIANT 2003 1,9 SDI GRANATOWY* 34 000**
VW GOLF IV VARIANT 2004 1,9 TDI CZARNY* 35 500**
VW GOLF V 2005 1,9 TDI SREBRNY* 47 500**
VW GOLF V 2006 1,9 TDI SREBRNY* 48 500**
VW GOLF V 2006 1,9 TDI SREBRNY* 47 500**
VW PASSAT VARIANT 2004 1,9 TDI BRĄZOWY* 38 500**
VW PASSAT 2005 1,9 TDI CZARNY* 65 500**
VW PASSAT 2007 1,9 TDI CZARNY* 75 000**
VW PASSAT VARIANT 2005 1,9 TDI BRĄZOWY* 56 500
VW SHARAN 2004 1,9 TDI GRANATOWY* 48 500**
VW CADDY 2005 1,9 TDI GRANATOWY 35 900
VW CADDY 2004 2,0 SDI BIAŁY 33 000**
VW TRANSPORTER 2007 1,9 TDI CZERWONY 79 900
VW TRANSPORTER 2007 1,9 TDI BIAŁY 53 000**
VW TRANSPORTER 2004 1,9 TDI NIEBIESKI 51 900**
VW TRANSPORTER 2000 2,5 TDI BIAŁY 33 900**
SEAT TOLEDO 2007 1,9 TDI SREBRNY* 48 900**

* - lakier metaliczny , ** - możliwość odliczenia VAT

Kupujemy samochody używane różnych marek
- płacimy gotówką.

Auto Lellek Krystian Lellek,
49-120 Sławice k./Opola ul. Opolska 2c 

Kontakt telefoniczny: Dariusz Grzegocki tel. 077/451 42 20 
dariusz.grzegocki@lellek.com.pl

Sprzedam beczkowóz, ocynk, 6000l., tandem,
tel. 0781-325-064, 077-463-67-11____________

Sosna tartaczna i opałowa, tel. 0507-365-607

Sprzedam prosięta, tel. 077-463-15-64
Sprzedam mocowania do nart na samochód,
tel. 077-461-46-41_________________________
Sprzedam jamniki czarne podpalane, krótko
włose, tel. 077-462-05-27___________________
Sprzedam sklepowe kosze metalowe na
stawne na odzież, obuwie, 35 zł/szt., tel. 0510
235-180_________________________________

Sprzedam kuchnię gazowo-elektryczną „Ami-

|\

^Żuroytska

nieruchomości e immobilien • real estate

Biuro Nieruchomości
Strzelce Op. Ul. Wałowa 5 
(budynek banku - parter) 
tel: 077 4614303, 0-500156125 
oferty na: www.zurowska.com.pl

autoKułak

STACJA KONTROLI POJAZDÓW

ca”, cena 500 zł, tel. 077-461-70-99___________
Bażanty - sprzedam, złote, srebrne, łowne, tel. 
0662-118-146____________________________
Węgiel, ekogroszek, miały, kruszywa, materiały 
budowlane, Jemielnica ul. Św. Wojciecha 16a, 
tel. 077-4625-040_________________________

Sprzedam cielaka jałówkę, tel. 077-463-66-71
Sprzedam prasę Claas Roland 250 Roto-cad, 
2001r., cena 47 tys. z, tel. 0880-107-202

Sprzedam prosięta, tel. 077-461-57-25
Sprzedam antyki, szafa z lustrem, komoda, 2 
szafki pokryte płytami z marmuru, tel. 0502
557-045_________________________________
Agroturystyka Gąsiorowice - wolne pokoje, tel. 
077-463-23-19, 0886-707-837, 0692-383-507
Sprzedam siano w kostkach - tanio i kosiarkę 
rotacyjną, tel. 0505-369-319

NIERUCHOMOŚCI
________________________________________

Sprzedam dom wolnostojący w Strzelcach Op.
ul. Sienkiewicza, tel. 0660-818-564
BIURO NIERUCHOMOŚCI „GAŁĄZKA” 
Strzelce Opolskie, ul. Krakowska 18, tel. 
0774619462 lub 604619462 przyjmie 
zlecenia na pośrednictwo w sprzedaży lub 
kupnie mieszkań, domów, działek budow
lanych i innych nieruchomości.
Wybrane oferty:
Mieszkania na sprzedaż:

- mieszkanie 2 pok., nowe okna, centrum 
Strzelec Op.
- mieszkanie 51,5 m2, 3 pokoje, nowe okna, 
Osiedle, Strzelce Op.
- super okazja - mieszkanie własnościowe 3 
pokoje 64,5m2 centrum Strzelec Op.
- mieszkanie własnościowe, 1 pokój, I piętro, 
kawalerka, Osiedle Strzelce Op.
- mieszkanie własnościowe, 2 pokoje, I piętro, 
nowe okna, Osiedle Piastów
Domy na sprzedaż:
- duży dom w Popielowie
- dom wolnostojący, podwyższony parter, 
garaż, Szczepanek
Lokal użytkowy do wynajęcia, ok. 80 m2, bdb 
lokalizacja w Strzelcach Op.
Działki budowlane i przeznaczone pod 
zabudowę:
- działka budowlana, atrakcyjna okolica w 
Gogolinie
- działki pod zabudowę - Jemielnica, Stary 
Ujazd
- działka budowlano-inwestycyjna Kielcza 
Na sprzedaż garaż, Osiedle Piastów Śl., prąd.

Do wynajęcia lokal na działalność handlową, 
biurową, w centrum Strzelec Op., tel. 0600
137-701__________________________________
Sprzedam mieszkanie, I piętro, 2 p. z balkonem, 
44,5 m2, ulica Jankowskiego 1, Strzelce Op., tel. 
077-461-09-78,0514-055-571(w godz. 10-18)
Sprzedam mieszkanie, 3 pokoje, 58 m2, Os.
Piastów Śl., tel. 0608-200-421 po 16.00
Do wynajęcia lokal, centrum Strzelec Op., tel. 
077-404-95-90, 0604-614-187_______________
Wynajmę 5 pomieszczeń z c.o., każdy po 100 
m2, duży plac składowy wybetonowany, w tym 
wagę 50 ton. Gryc (Serwis Opon) Jemielnica ul. 
Chłopickiego
Do wynajęcia lokal handlowy, 58 m2, w 
centrum Strzelec Op., 3000 zł/m-c, tel. 0510
235-180_________________________________
Do wynajęcia pokoje zakwaterowania pracow
ników firm, tel. 0604-430-337
Sprzedam dom wolnostojący w Barucie, działka 
53 ary, tel. 077-4632-995___________________

Do wynajęcia pół domu, najchętniej firmie, na 
hotel, duży ogród, Strzelce Op., tel. 0504-529
863, 077-463-88-05________________________
Sprzedam lub zamienię mieszkanie, 3 poko
jowe w Tarnowie Op., 62 m2, na podobne w 
Strzelcach Op., tel. 0603-636-800

Do wynajęcia samodzielne mieszkanie, 3-po- 
kojowe w domu jednorodzinnym w Strzelcach 
Op., tel. 0508-371-021

MOTORYZACJA

Wypożyczalnia samochodów, przyczep, 
lawet, nawigacja, autocasco, Sebarent, tel. 
0608-749-503____________________________
Sprzedam lawetę aluminiową do przewozu 
pojazdów, sprowadzona z zagranicy, cena 5000 
zł, tel. 0507-484-174_______________________
Sprzedam Mitsubishi Colt 1,3, 1995r., przebieg 
120 tys. km, sprowadzony z zagranicy, cena 3700 
zł, tel. 0507-484-174_______________________
Wypożyczalnia samochodów osobowych, bu- 
sów 9-osobowych, lawet, AUTOCASCO Strzelce 
Op., tel. 0507-484-174, 0511-831-928________
Wypożyczalnia samochodów osobowych, 
tel. 0692-768-428_________________________
Auto Komplex (Partner Koncernu Slovnat. 
grupa Mol) oferuje: Paliwa Uszlachetnione - 
Drive w cenie zwykłych paliw, Strzelce Op. ul. 
Opolska 15a
Wypożyczalnia samochodów osobowych, 
busów, 9-osobowych, lawet, tel. 0500-514-996, 
0784-088-638____________________________

Transport na lawecie, 1 zł/km, tel. 0608-749-503

Opony nowe i używane, felgi aluminiowe i 
stalowe, profesjonalny montaż, AUTOFACH, tel. 
0508-852-243____________________________

EURO-CAR skup samochodów, całych, rozbi
tych, skorodowanych. Posiadam własny trans
port. tel. 0 602 664 849
Sprzedam Renault Megane, 1998r., cena do 
uzgodnienia, skuter na części, tel. 0501-410-899

Passat 2001r. TDI, Passat 2003r. TDI, Passat 
1999r. TDI Kombi, Octavia 2003r. TDI, Octavia 
1998r. TDI, Cordoba 2000r. TDI, Fabia 2000r. 
TDI, Astra 1998r. TDI, Corsa 1997r., Seat Aroza 
1997r., Ford Ka 1997r., Tico 1998r., raty, zamiana, 
tel. 077-463-25-48, 0606-271-550, Jemielnica 
ul. Szkolna 48a

VW Bora, 1,6, benzyna, 1999r. (luty), 137.500 
km, stan bdb, garażowany, tel. 077-463-13-91, 
0606-502-070____________________________

Sprzedam Golf III, 1995r., 1,9D, srebrny, atrak
cyjny wygląd, tel. 0606-347-977
Sprzedam opony zimowe 175/70R13, tel. 
0666-364-120____________________________
Wynajem lawet i przyczep, pranie tapicerki 
samochodowej. Szczepanek. tel. 0 501 459 231, 
0 509 058 101

KANCCŁAAM Y ___ Odszkodowania
T Ó^T/I dla ofiar wypadków 
J—/J—/ J. komunikacyjnych

w Polsce i za granicą 
tel. O 506-135-210, 077-544-92-01 

www.kancelarialesta.pl
QUADY sprzedaż, modele 2009r., + serwis. 
Atrakcyjne ceny. Szczepanek. tel. 0 501 459 231, 
0 509 058 101.____________________________

Fiat Punto, 1998r., 1,1 ccm, 3 drzwiowy, 110 tys. 
km, używany, zarejestrowany, stan idealny, tel. 
0604-306-439, 077-463-87-37_______________

Sprzedam Fiat Seicento 1,1, 2000r., stan bdb, 
niebieski, tel. 0515-403-869, 077-463-74-08 
Serwis Ogumienia „Oponex”. Sprzedaż opon 
nowych i używanych, felg stalowych i alumi
niowych. Montaż. Piotrówka ul. Kościuszki 23a, 
tel. 0605-448-306_________________________
Sprzedam Fiat 126p, 1994r., kolor czerwony, 
cena 500 zł, tel. 077-420-24-50, 0519-453-613

SKUP samochodów powypadkowych, skoro
dowanych, wszystkie marki, tel. 032/232-83-83, 
0515-533-560____________________________
Sprzedam Opel Corsa, 1995r., 1,2 benzyna, 
144 tys. km przebiegu, opony letnie i zimowe, 
tel. 0512-333-615_________________________

Sprzedam ciągnik Ursus 914, tel. 032/233- 
48-02____________________________________

Nowo otwarty sklep z częściami oraz naprawa 
samochodów wszystkich marek. Zaprasza Auto 
Komplex Strzelce Opolskie ul. Opolska 15a. Wy
soka jakość w dobrej cenie. tel. 077 461 01 63.

Sprzedam Fiat Uno, 1,4, 1996r., z instalacją 
gazową, tel. 0511-633-444
Sprzedam Opel Vectra A, 1992r., benzyna 
+ gaz, cena 3800 - do negocjacji, tel. 0603
451-764
Sprzedam Fiat Cinquecento 700, 1994r., cena 
1200 zł - do negocjacji, tel. 0605-282-061

Golf 1997r.,, Golf 1999r., Polo 2000r., Polo 1998r., 
Polo 1993r., Ibiza 1999r., Passat Kombi 1999r. 
TDI, Astra 1999r. diesel, Vectra 1997r. gaz, Civic 
1996r., Escort 1996r. diesel, BMW 320 gaz 1992r., 
Dziewkowice ul. Strzelecka 15, tel. 0501-401
531, 077-463-88-37

USŁUGI

Usługi ogólnobudowlane - malowanie, 
tapetowanie, kafelkowanie, gładź szpa
chlowa, regipsy, tel. 0665-415-779, 077
461-29-55

Usługi remontowo-budowlane, budowy od 
podstaw, remonty, docieplanie, płytkowanie, 
wykończenia wnętrz, tel. 0696-685-800
Usługi remontowe, płytkowanie, malowanie, 
regipsy, panele, tel. 0692-768-428_________
„Eternit” Azbest. Profesjonalny demontaż i 
utylizacja wyrobów zawierających azbest, tel./ 
fax. 032/421-72-04, 0502-126-523

Ubezpieczamy:
- samochody
- domy
- firmy
Strzelce Op. ul. Krakowska 37
Tel. 077-461-40-54

WARTA

Usługi ogólnobudowlane i rozbiórkowe, tel. 
0506-735-648_________________________
Usługi ogólnobudowlane, budowy domów 
na zaprawach klejowych i klasycznych (Ytong
- Porotherm - Gazobeton itd.), płytkarstwo,
posadzki, docieplenia, drobne remonty miesz
kań, tel. 0609-268-583___________________
Elewacje, docieplanie, malowanie, tapetowa
nie, poddasza, panele, wykańczanie wnętrz
- tanio, tel. 0606-620-182________________
Usługi ogólnobudowlane, stany surowe 
(budowa domów), docieplanie budynków, 
remonty itp., tel. 0693-515-998.___________
Transport - kraj, zagranica, meble, towary. 
Zawadzkie tel. 077 463-34-45, 0601-180
354__________________________________
Usługi ogólnobudowlane, regipsy, gładzie 
szpachlowe, tynki ozdobne, docieplanie 
budynków, tel. 0503-504-142_____________
Doradztwo bezpłatne, programy inwesty
cyjne, ubezpieczenia, kredyty, zabezpieczenia 
emerytury OFE, tel. 0790-345-549_________
Docieplanie, roboty wykończeniowe, tel. 
0790-316-339_________________________
Ocieplanie, renowacje, malowanie, wykoń
czenia, tel. 0607-969-200

Usługi ogólnobudowlane, malowanie, tape
towanie, gładzie, panele, regipsy, wykańczanie 
wnętrz, tel. 0514-904-338________________
Bramy, balustrady, ogrodzenia, murarstwo 
ogrodzeniowe - klinkier, tel. 0512-226-365 
Malowanie, tapetowanie, gładzie, regipsy, 
adaptacja poddaszy, tel. 0602-393-815
Firma ogólnobudowlana oferuje usługi: 
ciesielstwo, dekarstwo, adaptacja poddaszy. 
Tel. 0 606 347 977, 0 600 951 980__________
Pranie tapicerki samochodowej i meblowej 
z dojazdem do klienta. tel. 0 501 459 231, 
0 509 058 101__________________________
Elektryk - instalacje elektryczne, rtv i sat., 
piorunochrony, pomiary, inne usługi elek
tryczne, tel. 0505-421-152________________
Wykończenia wnętrz - płytkowanie, malowa
ne, regipsy, panele tel. 0506-019-243______
Firma ogólnobudowlana - dachy, ocieplenia 
budynków, regipsy, malowanie, gładzie, tel. 
0502-299-708_________________________
Składanie mebli, montaż stopni, poręczy 
schodowych, panele podłogowe i ścienne, 
tel. 0515-298-096_______________________
Malowanie, tapetowanie, gładzie, regipsy, 
tel. 0513-392-744, 077-420-24-50_________

Usługi dekarskie, tel. 0501-421-004, 077
4617-263_____________________________
Tapicerstwo - duży wybór tkanin, tel. 0696
951-402______________________________
Usługi budowlano-montażowe „Burnos” 
- malowanie, tapetowanie, tynki ozdobne, 
gładzie, płyty gipsowo-kartonowe, panele, 
płytki, montaż okien, tel. 0605-473-939, 077
461-73-59_____________________________

Usługi ogólnobudowlane, tel. 0518-409
407__________________________________

Usługi budowlane, wykończenia wnętrz, 
zabudowa i ocieplanie poddaszy, ścianki 
działowe, sufity podwieszane, montaż paneli 
ściennych i podłogowych, malowanie, gładź, 
osadzanie drzwi itp., tel. 0502-557-045, 077
461-25-45_____________________________
Usługi kosmetyczne - manicure, tipsy, 
pedicure, makijaż okolicznościowy, henna, 
depilacja, masaż twarzy. Możliwość dojazdu 
do klienta, tel. 0695-786-843_____________
Wykończenia wnętrz, regipsy, adaptacja 
poddaszy, gładzie, kafelkowanie, remonty, 
tel. 0603-899-549

PRACA
i

Holandia - Delvia. Pakowanie art. spożyw
czych, krawcowe, hotelarstwo, spawacze, wie
le innych, tel. 077-466-59-28, 0506-680-183 
Zatrudnię pracownika do sklepu z rowerami i 
skuterami, Car-Mot, Strzelce Op. Plac Targowy, 
tel. 0695-421-898

Niemiecka firma budowlana
poszukuje

CIEŚLI SZALUNKOWYCH
I DŹWIGOWYCH 

z paszportem niemieckim 
do pracy na budowach w 
Niemczech 
Oferujemy:
- zakwaterowanie gratis
- kindergeld
- zjazdy do kraju co tydzień lub 
dwa samochodami firmowymi

Kontakt: 0601 686 832

NZOZ Al-MED s.c. 
w Strzelcach Op. 

zatrudni pielęgniarki 
do pracy w POZ 

tel. kontaktowy 0608-632-846

Rejestrujemy auta z zagranicy

tel. 077 463 36 27
Strzelce Op. ul. Zakładowa 11 (300m za Strażą Pożarną)

redakcja@strzelecopolski.pl 
www.strzelecopolski.pl
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Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych I

POSIADAMY UPRAWNIENIA SZKO£Y PUBLICZNEJ

A OTRZYMASZ MP 3 GRATIS!!!

MS

Strzelce Opolskie 
ul.Marka Prawego 19 
tel. 608-858-386

1032/ 243'23'80 Z tym ogłoszeniem
200zł. rabatu!!!infnlinia

Już ponad rok jesteśmy dla Was
w Salonie Mody Męskiej
Strzelce Op. ul. M. Prawego 23 (Obok
Polecamy:
- garnitury
- marynarki f
- spodnie .
- koszule
- kurtki
- płaszcze 
oraz dodatki

/

Autoryzowany JlllUGESTOIIE
serwis ogumienia sp.j. PASSION for EXCELLENCE

Przechowalnia opon

tel/fax 077 461 90 73
0 604 524 408 

47-100 Strzelce Op.
ul. 1 Maja 35a

ul. Ozimska 9, Opole 
tel. 077 - 45 36 555

ROZLICZENIA PODATKOWE

- zwrot podatku z krajów UE
(Holandia, Dania, Niemcy)

- pomoc w uzyskaniu kart
podatkowych

- zwrot należności urlopowych

45-075 Opole,
ul. Krakowska 38 
tel. + 48 77 423 00 
mobile + 48 516 Ol

Strzelce Opolskie
ul. Rynek 19 

tel. 77/463 88 83

47gO.Ó]Kećiźierzvn-Koźle ul .Wojska Polskiego 13 tel. 77/48 100 10
Al.Jana PawSlllWDT CHEMIK) tel. 77 481 88 88 ul.Czerwińskiego 3 tel. 77/482 44 66

Rolety Bramy|
Zewnętrzne system ALUPROF Rolowane Segmentowe

Żaluzje: poziome, ^*7
pionowe, drewniane
Rolety: tekstylne, ■
z bambusa,jUty

^E32i3i3IIjE[lCl]
PRALNIA DYWANÓW, ŻALUZJI PIONOWYCH - SUSZARNIA

£iir®Ł Strzelce Opolskie . ul. KrakowSka|53 
producENT Opole tel./fax. 077 4610824, info@eurol.pl

Pergole 
Refleksole 
Veranda

tel. 461-76-53 kom. 0606 529 301

> t BRAMY
• garażowe

• przemysłowe
• wjazdowe

OGRODZENIA

AUTO - KASACJA - GRATIS
ZNMR Szymiszów
ul. Ligonia 9 
tel. 077-461-78-97 
0505-019-031

* wystawianie zaświadczeń do 
wyrejestrowania
* sprzedaż części z demontażu
* transport gratis

cMeble holendezskie-

Tanie AGD ■ ' 
•do 70% ta niej J_ .

Szczepanek, ul. Strzelecka 107 
tel. 505 511 750

Farby

Lakiery

Kleje

Tynki

Tapety

Kasetony

CHEMIA BUDOWLANA
47-100 Strzelce Opolskie ■ >—

ul. M. Prawego 58 flH.. — 
tel. 077 462 Ił 52 M ALEX 

077 461 46 38
fax 077 461 27 30

f Zapewniamy
i • konkurencyjne ceny
| • szeroki asortyment

Sprzedaż 
hurtowa i detaliczna

Zapraszamy
W

kart.-gips. V

Docieplenia

http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
http://www.strzelecopolski.pl
mailto:info@eurol.pl

